
سالروز شهادت امام سجاد)ع(  را تسلیت می گوییم.

 اقتصاد و معیشت اولویت مهم دولت
شرط افزایش سرمایه گذاری این است که اقتصاد 
کشور پیش بینی پذیر باشد و شرط پیش بینی پذیر 
بودن اقتصاد این است که مسائل سیاسی ایران 
پیش بینی پذیر باشد. به نظر می رسد که مشکلات 
حل  راه  ضرورتا  ولی  است  اقتصادی  ایران  مردم 
مشکلات اقتصادی، صرفا اقتصادی نیست بلکه 

بخشی از راه حل، مسائل سیاسی است. 
برای اینکه این موضوع به درستی تبیین بشود، 
کافی است که فرایند سال های 92 تا بهار 97 را ببینیم؛ نزدیک ترین مقطع زمانی 
به وضعیت فعلی اقتصاد ایران. طبیعتا مردم در سال های 92 تا 97 از شرایط موجود 
بسیار راضی تر از شرایط فعلی بودند. چون در آن مقطع، هم دو سال پیاپی تورم یک 
رقمی داشتیم و هم رشد اقتصادی یک سال 95 معادل سه سال گذشته بود و هم 
اینکه درآمدها و هزینه ها به یک نوعی می توان گفت که برای شهروندان تراز بوده 

است. 
گرچه ما می توانیم مقاطع قبل از سال 92 را هم مثال بزنیم اما برای اینکه حافظه 
کوتاه مدت به راحتی قابل احیا هست، مقطع 92 تا بهار 97 را ذکرکردیم. حال 
سوال این است که در بهار 97 چه اتفاقی افتاد که منجر به این شد که شاخص های 
اقتصادی درحالی که شرایط مطلوب را طی می کردند، یکباره خارج شدند و منجر به 
این شد که ما امروز  هم ناترازی برق، هم ناترازی گاز، هم ناترازی اشتغال واقعی، هم 

ناترازی بودجه و هم ناترازی صندوق های بازنشستگی را داریم. 
در یک کلام، ناترازی ها در عرصه های مختلف وجود دارد و اگر بخواهیم دلایل این 
ناترازی ها را ذکر کنیم، بخشی به عرصه سیاست برمی گردد. تردیدی وجود ندارد که 
عرصه سیاست منجر به بخشی از مسائل فعلی شده است. کافی است که نگاهی 
به بیرون از مرزهای ایران بیندازیم. ونزوئلا که تورمش از عدد دورقمی به سه رقمی 
و چهاررقمی رسیده بود، امروز در اخبار و گزارش ها می شنویم که تورمش به شدت 

کاهش پیدا کرده. 
علت کاهش تورم هم به دلیل استفاده از فرصت های جهانی است. ما در این چند 
سال گذشته به دلیل اینکه ترامپ از برجام خارج شد و مجددا تحریم ها سختگیرانه 
تر شد، نتوانستیم از فرصت های سرمایه گذاری استفاده کنیم و درکنارش به دلیل 
اینکه در لیست سیاه اف ای تی اف قرار داریم از مبادلات پولی هم به شکل رسمی 

استفاده نمی کنیم.
 بخشی از تجارت کشور تهاتری شده است و مفهوم تهاتری یعنی کالا در مقابل 
کالا هست و برای اینکه چنین اتفاقی بیفتد از واژه دورزدن استفاده می کنیم. مفهوم 
اقتصادی واژه دور زدن یعنی افزایش هزینه مبادله، یعنی گرانتر شدن کالا یعنی 

مصرف کننده نهایی در ایران و شهروندان ایرانی باید کالا را گران تر مصرف کنند. 
گران تر یعنی تورم هزینه ها، سیر صعودی ولی درآمدها مکفی یا کافی نیست. لذا 
به نظر می رسد که هدفگذاری دولت چهاردهم باید مسائل اقتصادی و معیشت مردم 
باشد اما باید بدانند که راه حل این مسائل صرفا انتخاب وزرا یا مسئولان کارآمد نیست 
گرچه شرط لازم همین است اما شرط کافی این است که تنش های منطقه ای و 
تنش هایی که در این چند سال گذشته برای کشور ایجاد شده است و منجر به این 

شده است که نتوانیم از منابع و ظرفیت های داخل کشور به درستی استفاده کنیم .
همچنین از امکانات جهان برای توسعه کشور به درستی بهره بگیریم و نتیجه این 
شده است که در سه سال گذشته به طور میانگین تورم 40 درصدی داشته باشیم 
و جمعیت قابل توجهی زیر خط فقر قرار بگیرند و امروز بدمسکنی دیگر صرفا به 
یک دهک و دو دهک جمعیت نیست بلکه پنج، شش دهک جمعیت درگیر مسائل 
بدمسکنی، مسائل معیشتی و عدم تامین کالری مناسب و حتی این به بخش های 
بهداشت و آموزش نیز تسری پیدا کرده، اینها مسائل واقعی امروز اقتصاد امروز ایران 
است که دولت چهاردهم در گام اول با نگاه حل مسائل اقتصاد و معیشت ایران به 
عنوان یک روی سکه و روی دوم، حل چالش های سیاسی و تنش های منطقه ای 
به نظر می تواند با نگاه به هر دو موضوع، در پایان این 4 سال یا دولت چهاردهم 
شاید بتواند یک کارنامه قابل قبولی از منظر ملت و کسانی که به دولت چهاردهم رای 

اعتماد دادند، ارائه دهد و باری از دوش ملت بردارد.
اقتصاددان

هادیحقشناس*

آغازحرکتگروهچهارنفرهراهیانکربلا؛

گامهای نورانی چهار مرد عاشق 
در مسیرعشق 

ایمان/رضاملکی؛حسودیمان می شود به کسانی که مفهوم عشق و زیبایی 
را خالصانه معنا کردند.  حسودیمان می شود به عزیرانی که طعم حرارت های داغ 
خورشید بر وجود گلشان می تابد اما شهد شیرین رسیدن به معشوق  وجودشان را 

لبریز از خنکای وجود می کند.
 حسودیمان می شود که مردی عاشق را می بینیم که با وجود نداشتن یک عضو 
با عصایی چون عصای حضرت  را دارد  برداشتن  بدن که محوریت گام  اساسی 
سلیمان بر زمین می کوبد و بسوی عشق بزرگش در حرکت است .  زیبایی هایی این 
مسیر قابل توصیف نیست برات بهشت برایشان از طرف بزرگی امضا خواهد شد که 
خود تعریف بلا منازع عشق ایثار و شهادت است .کافی است نام حسین)ع(   در 
وجودت تاب زند تا بتوانی در مسیرش عاشقانه گام برداری  چهار مرد عاشقی که در 
پرواز عشق به سوی بزرگ  هستی در حرکت هستند هرگامشان ،برکت و هر نفسشان  
سرشار از محبت حضرت . رضای عزیزم، ترابی گلم،  دونده جانباز و افتخار آفرین 
مرد طلایی پولاد سرد، دروازهبان دوست داشتنی فوتبال قم خوشا به سعادتتان  
ثواب ها را جمع کرده و درخزانه خود نگاه دارید تا در رو ز محشر  فریادرس شما  گردد. 
می بوسمتان امید دارم در محراب نماز کربلا دو رکعت نماز عشق دوستان را میهمان 

نماید. سفرتان بی خطروخدا حافظ شما باشد.

مدیرکلاموراتباعومهاجرینخارجیاستانداریقمخبرداد:

۷۰ موکب مهاجران از ۸ ملیت جهان
 در خدمتِ زائران اربعین

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم بر ضرورت توجه به فرهنگ 
سازی و تولید محتوای ترویجی فرهنگ مقاومت توسط مواکب مردمی مهاجرین 
تاکید کرد و گفت: بیش از 70 موکب مردمی مهاجرین از ۸ ملیت جهان برای خدمت 

رسانی به زائران اربعین ثبت نام کرده اند.
اربعین  ستاد  مهاجرین  اتباع  کمیته  جلسه  چهارمین  در  زارعی  اکبر  علی 
حسینی)ع( استان قم که امروز در سالن جلسات شهدای مدافع حرم برگزار شد 
گفت: موکب عظیم سید الشهداء مهاجرین افغانستانی مقیم قم در بزرگراه کربلا 
میزبان زائرین اربعینی امام حسین )ع( است.  وی با اشاره به حضور زائرین اربعینی 
امام حسین ع از کشورهای مسلمان همسایه خاطرنشان کرد: باید همواره در مسیر 
وحدت و همدلی ملت های مسلمان بر محور مقاومت در مقابل استکبار جهانی گام 
های اساسی برداشت. زارعی با اشاره به ضرورت به کارگیری تمام ظرفیت ها، امکانات 
و منابع در مسیر تسهیل خدمت رسانی مواکب مردمی مهاجرین گفت: باید همه 
برای خدمت رسانی شایسته و ارزشمند از زائرین امام حسین )ع( تلاش کنیم. مدیر 
کل امور اتباع استان با اشاره به ثبت نام بیش از 70 موکب مردمی مهاجرین از ۸ ملیت 
مختلف جهان برای خدمت رسانی از زائران اربعینی امام حسین )ع( خاطرنشان کرد: 
صدور مجوز فعالیت و تسهیل شرایط استقرار مواکب با مشارکت ستاد توسعه بازسازی 
عتبات و عالیات استان در حال پیگیری و اجرا است. وی با اشاره به ظرفیت های 
عظیم بین المللی در ایام اربعین حسینی )ع(، بر ضرورت توجه به فرهنگ سازی و 

تولید محتوای ترویجی فرهنگ مقاومت توسط مواکب مردمی مهاجرین تاکید کرد.

مدیر عالی حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه استان قم حلقه وصل 17 استان 
است، گفت: علاوه بر ارائه خدمات فرهنگی در حرم مطهر بانوی کرامت و خدماتی که 
به صورت روتین به زائران در طول سال ارائه می شود، در حوزه مربوط به اسکان، تغذیه و 
مسائل مربوط به درمان هم خدماتی برنامه ریزی شده است تا زائران بتوانند در حرم مطهر 

استراحتی داشته باشند، خدماتی را دریافت کنند و به سفر خود ادامه دهند.
حجت الاسلام والمسلمین صفر فلاحی ظهر روزسه شنبه در نشست خبری تشریح 
فعالیت های حرم حضرت معصومه )س( در ایام اربعین که در سالن حضرت خدیجه)س( 
کتابخانه فاطمی برگزار شد، اظهار داشت: موکب آستان مقدس هم در حرم مطهر و هم 
در عمود 10۸0 در خدمت زائران است. وی با بیان اینکه از سال گذشته با تدبیر تولیت 
حرم مطهر بانوی کرامت بحث برپایی موکب در حرم مطهر را پیگیری کرده ایم گفت: ما 
در طی سال های گذشته این تجربه را داشتیم که ایام سوگواری امام حسین)ع( مصادف 
با تابستان و تعطیلات تابستانی شده و زائران فراوانی از قم مقدس گذر می کنند و حتی 
بسیاری از زائران در مسیر رفت و برگشت به زیارت اربعین در قم حضور پیدا می کنند و 

لازم بود که حرم مطهر برنامه ای برای زائران داشته باشد.
مدیر عالی حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه خدماتی که حرم مطهر در طول سال به 
زائران ارائه می شود در ایام اربعین از دهم تا پایان ماه صفر با قوت بیشتری در حوزه های 
مختلف به زائران ارائه می شود، گفت: در حوزه فرهنگی در حرم مطهر فضاهایی را 
خواهیم داشت با عنوان خیمه های فرهنگی که خدمات فرهنگی را در کنار مراسمی که 
در شبستان ها برگزار می وشد به زائران ارائه خواهند کرد. وی ادامه داد: در حوزه مربوط 
به اسکان، تغذیه و مسائل مربوط به درمان، هم برای زائران ایرانی و هم برای زائران غیر 
ایرانی برنامه ریزی شده است و علاوه بر این، زمینه سازی حضور علاقه مندان خدمت 

رسانی به زائران حسینی نیز در حرم مطهر صورت گرفته است.
فلاحی گفت: تلاش ما بر این است که مجموعه ای از خدمات در ضلع غربی حرم 
مطهر در صحن جوادالائمه به زائران ارائه شود تا زائران بتوانند استراحتی داشته باشند، 

خدماتی را دریافت کنند و بتوانند به سفر خود ادامه دهند.
وی افزود: مجموعه های نظیر هلال احمر، بهزیستی و معاونت زائران استانداری نیز 

نیروهایشان در حرم مطهر مستقر خواهند شد که اگر زائران در حوزه کارهای خود مانند 
گذرنامه مشکلی داشتند بتوانند از این خدمات استفاده کنند.

مدیر عالی حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه استان قم حلقه وصل 17 استان است 
و همیشه در آن زائر حضور دارد، ابراز داشت: باید کمک کرد که همه مجموعه ها با یک 
نقشه و مهندسی خاصی برای زائرانی که در قم حضور پیدا می کنند برنامه داشته باشند.

وی گفت: مجموعه خدماتی که اشاره شد توسط نیروی انسانی انجام می گیرد و برنامه 
ریزی شده که از حضور خادمان و علاقه مندان و دوستداران اهل بیت)ع( استفاده شود 
و خدمات در طی 24 ساعت برای زائران ارائه شود. فلاحی در پایان با تشکر از اصحاب 
رسانه برای پوشش فعالیت های حرم مطره و اطلاع رسانی نسبت به خدماتی که به زائران 
ارائه می شود از تمامی نیروهای انتظامی، اطلاعاتی و امنیتی برای برگزاری هرچه بهتر و 

باشکوه تر این مراسم و خدمت رسانی ها تقدیر و تشکر کرد.
تشریحفعالیتهایموکبحرمحضرتمعصومه)س(درمسیراربعین

مدیر موکب آستان مقدس حضرت معصومه)س( نیزدراین نشست خبری  با بیان 
اینکه ما 22 خدمت در موکب عمود 10۸0 پیش بینی کرده ایم، گفت: این خدمات در 
حوزه های فرهنگی و خدماتی ارائه می شود و با توجه به اقبال مردم به موکب حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( تدارک پذیرایی و اسکان بالغ بر 4 هزار نفر در هر وعده در این 
موکب دیده شده است. هادی محمودنژاد ابراز داشت: امسال هم مانند سال گذشته 
آستان مقدس حضرت معصومه)س( هم در حرم مطهر در قم و هم در موکب عمود 10۸0 
به زائران حسینی ارائه خدمت خواهد داشت. وی گفت: با نذوراتی که مردم و خیران 
داشتند در موکب حرم مطهر حضرت معصومه )س( در عمود 10۸0 مسیر اربعین به 
دستور تولیت آستان مقدس ساختمان جدیدی بالغ بر ۳ هزار متر مربع ساخته شد که 
۶ سالن دارد و مهمترین سالن آن محلی است که برای برگزاری مراسم در نظر گرفته 
شده است. وی با بیان اینکه حدود 2 ماه پیش عملیات عمرانی ساختمان موکب به اتمام 
رسید و در حال حاضر خادمان آستان مقدس در حال تجهیز آن هستند، افزود: با توجه 
به گرمای هوا خادمان آستان مقدس بر روی تأسیسات سرمایشی موکب متمرکز شدند تا 

فضای مطلوبی را برای استراحت زائران فراهم کنند.
مدیر موکب آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: تلاش ما بر این است که 
خدماتی که به زوار چه در حرم مطهر و چه در موکب عمود 10۸0 ارائه می شود مناسب 
با نیاز زائران باشد؛ لذا با توجه به اینکه موکب آستان مقدس در 1۸ کیلومتری حرم مطهر 
اباعبدالله)ع( قرار دارد و زائرانی که به موکب می رسند بخش زیادی از مسیر را پیموده 
اند خدمات رفاهی و آسایشی متناسب با نیازشان ارائه خواهد شد. وی با بیان اینکه ما 
22 خدمت در موکب عمود 10۸0 پیشبینی کرده ایم، گفت: این خدمات در حوزه های 
فرهنگی و خدماتی ارائه می شود و با توجه به اقبال مردم به موکب حرم مطهر حضرت 
معصومه)س( تدارکی دیده شده که بالغ بر 4 هزار نفر را در هر وعده بتوانیم پذیرایی و 
اسکان داشته باشیم. محمودنژاد با بیان اینکه در بخش اطعام، هم در وعده های غذایی 
و هم در میان وعده ها فعالیت حداکثری خواهیم داشت، افزود: ما بر تقویت بخش 
بهداشت، درمان و دارو اهتمام ویژه ای داشتیم که با توجه به گرمای هوا سالن هایی برای 
تزریق سرم تدارک دیده ایم و درمانگاه بانوان و آقایان امسال بهسازی شده و تأمین دارو هم 

برای درمانگاه و هم برای مراجعان و پخش در مواکب اطراف مهیا شده است.

مدیرعالیحرممطهرحضرتمعصومه)س(مطرحکرد:

حرم مطهر آماده خدمت رسانی به زائران اربعین

نیافتن  مدیرعامل سازمان قطار شهری قم تخصیص 
اعتبارات دولتی در سال 97 توسط سازمان برنامه کشور را 
مهم ترین دلیل آغاز نشدن طرح خط B متروی قم عنوان 
 B برای خط  ماده 2۳  آذر سال 97 مجوز  و گفت:  کرد 

متروی قم گرفته شد تا کار به صورت قانونی پیش برود.
اول  گام  در  اینکه  بر  تاکید  با  باف  انگشت  محمدرضا 
پروژه های قطار شهری اگر حمایت دولت نباشد به دلیل 
هزینه های غیرقابل پیش بینی و افزایش هزینه های جاری 
ساخت  هزینه  کرد:  اضافه  می شود،  دشوار  بسیار  کار 
هر کیلومتر مترو در کشور دو تا سه هزار میلیارد می شود 
و ایستگاهی که در گذشته با 40 یا 50 میلیارد ساخته 

می شد هم اکنون باید ۶00 یا 700 میلیارد هزینه ببرد.
اینکه  به  اشاره  با  قم  شهری  قطار  سازمان  مدیرعامل 
همان سال بازدید هایی از پروژه منوریل، خط یک مترو و 
هم محل شروع اجرای خط دو در شهرک پردیسان انجام 
شد، خاطرنشان کرد: در نهایت و پس از جمع بندی این 
برنامه زده شد که اگر  از سوی سازمان  نامه ای  دوستان 
خود شهرداری قم تمایل دارد از محل منابع داخلی خط 
B را اجرا و کار را آغاز کند، چراکه با توجه به دو پروژه نیمه 
تمام خط یک مترو و منوریل سازمان برنامه بودجه شروع 
اضافه  باف  انگشت  کند.  تأمین  نمی تواند  را  دوم  خط 
کرد: شهرداری در سال 97 چنین بودجه ای نداشت چرا 

که هزینه اجرای تونل حدود ۶00 یا 700 میلیارد تومان 
بودجه ای که داشت  زمان کل  آن  می شد که شهرداری 
برای خط یک بود و طبق قانون نمی توانست هزینه های 
خط یک را در خط دو هزینه کند. مدیرعامل سازمان قطار 
مطالعات  بحث  زمان  همین  در  کرد:  تاکید  قم  شهری 
تفصیلی و تهیه اسناد خط دو مترو با هزینه ۶ میلیارد تومان 
با مشاور بسته شد تا کار های اسناد و مستند وجود داشته 
باشد و هرزمان کار آغاز شد مشکلی پیش نیاید. او ادامه 
داد: باید گفت که مهمترین دلیل شروع نشدن خط دو 
متروی قم موضوع سازمان برنامه کشور بود که اعتبارات 

دولتی نداد و طرح را بر عهده شهرداری گذاشت.

مدیرعاملسازمانقطارشهریقمپاسخداد:

چرا عملیات اجرایی خط دو متروی قم شروع نشد؟

رهبرمعظمانقلاب:
امروز بلندترین پرچم اسلام در دستان 

مردم غزه است
مقاومت و ایستادگی از تجلیل با اسلامی، انقلاب معظم رهبر
پرچم بلندترین امروز کردند: تاکید غزه، مظلوم کمنظیرمردم
اسلامدردستملتفلسطینومردمغزهاست.حضرتآیتالله
خامنهایرهبرمعظمانقلاباسلامیپیشازظهرروز)سهشنبه(
خاله دردیداراسماعیلهنیهرئیسدفترسیاسیحماسوزیادالنَّ
دبیرکلجهاداسلامیفلسطین،باتجلیلازایستادگیومقاومت
کمنظیرمردممظلومغزه،تاکیدکردند:امروزبلندترینپرچماسلامدر صفحه2

معاوناولرئیسجمهور:
مسائل منطقه باید با تعامل و همفکری 

همسایگان حل شود
معاوناولرئیسجمهوردردیدارنخستوزیرجمهوریآذربایجان،
گفت:مسائلمنطقهبایدباهمفکریوتعاملهمسایگانونیروهای
منطقهایحلشود.محمدرضاعارفعصرروزسهشنبهدردیدار
علیاسدوف،نخستوزیرجمهوریآذربایجاناظهارداشت:تقویت
راهبردیترینسیاستهای از آذربایجان باکشورجمهوری روابط
جمهوریاسلامیایراناست.بینماتنهامرزیجغرافیاییوجود
صفحه2دارد،اماهیچمرزیبرایبرادریواخوتنداریم.ملتدوسویمرز،

مدیرعالیحرممطهرحضرتمعصومه)س(مطرحکرد:

حرم مطهر آماده خدمت رسانی به زائران اربعین 
صفحه1

مدیرکل انتقال خون استان قم اعلام کرد:

قمی ها رتبه سوم کشور 
در اهدای خون مستمر

چرا آب مساوی و عادلانه توزیع نمی شود؟

روستای طغرود قم 
آب دارد؛ روستائیان 

اما بی آب هستند!

صفحه 8 

صفحه 4

مدیرکل توسعه شهری شهرداری قم ؛

طرح های تفصیلی
 ۱۵ تا ۲۰ درصد 
محقق می شود!

دبیر شورای هماهنگی بانک های استان قم خبرداد:

تامین ارز زیارتی
 برای پیاده روی اربعین

صفحه 8

صفحه 8
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مدیرعامل سازمان قطار شهری قم پاسخ داد:

چرا عملیات اجرایی
 خط دو متروی قم 

شروع نشد؟

باعبورازسدکرهجنوبیرقمخورد؛

هت تریک قهرمانی جوانان 
والیبال ایران در آسیا

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم تخصیص 
توسط   97 سال  در  دولتی  اعتبارات  نیافتن 
سازمان برنامه کشور را مهم ترین دلیل آغاز نشدن 
طرح خط B متروی قم عنوان کرد و گفت: آذر 
سال 97 مجوز ماده 2۳ برای خط B متروی قم 
گرفته شد تا کار به صورت قانونی پیش برود.  
محمدرضا انگشت باف با تاکید بر اینکه در گام 
اول پروژه های قطار شهری اگر حمایت دولت 
نباشد به دلیل هزینه های غیرقابل پیش بینی 
دشوار  بسیار  کار  جاری  هزینه های  افزایش  و 
می شود، اضافه کرد: هزینه ساخت هر کیلومتر 

صفحه 6

صفحه 1

پزشکیان بعد از ادای سوگند ریاست جمهوری: 
دولت چهاردهم

دولت وفاق ملی است
هرگز تسلیم زورگویی، فشار و استانداردهای دوگانه نمی شویم

امروز زندگی و معیشت مردم با سختی های فراوانی مواجه است 
ایران همواره در سمت درست تاریخ و انسانیت ایستاده است

قاتلان کودکان غزه نمی توانند درس انسانیت بدهند
معتقد به توافق در داخل و تعامل با دنیا هستیم

صفحه  7

۲۲ خدمت در موکب عمود ۱۰۸۰ پیش بینی کرده ایم
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آنچه سیاست خارجی کشور نیازمند است
مسئولین  وحدتِ  بر  ناظر  داخل،  در  همگرایی 
میان  شکاف  کاهش  و  کشور  مشکلات  حل  برای 
دولت و ملت است و در عرصه خارجی ناظر بر تعاملِ 
عزتمندانه با کشورهای غیرمتخاصم و تعادل بخشی 
در توسعه روابط با بلوک شرق و غرب است. بر این 
اساس دولت چهاردهم در عرصه سیاست خارجی 
نیازمند است که  به یک دال مرکزی گفتمانی  نیز 
نظام  و  منطقه  در  چهاردهم  دولت  جهت گیری 
بین المل را تعیین می کند. این دال مرکزی می تواند »واهمگرایی حکیمانه« باشد که 
در بطن خود عزت، حکمت و مصلحت را در بر می گیرد. پیش از تبیین این مفهوم به 
عنوان دال مرکزی و راهبرد عملگرایانه سیاست خارجی ایران در دولت چهاردهم ذکر 

چند مفروض ضروری است:
1- جهت گیری سیاست خارجی ایران: اصول کلی سیاست خارجی ایران، موضوعی 
حاکمیتی است و دولت  ها در ذیل این اصول در سیاست خارجی عمل می کنند اما 
تجربه عملکرد دولت های گوناگون در جمهوری اسلامی نشان می دهد، »جهت گیری 
سیاست خارجی« توسط دولت ها تعیین می شود و اتفاقأ نهادهای حاکمیتی نیز با حفظ 

اصول، با جهت گیری دولت ها در سیاست خارجی همراهی می کنند.
راهنمای سیاست خارجی دولت ها در جمهوری  و مصلحت:  2- عزت، حکمت 
اسلامی سه اصل »عزت، حکمت و مصلحت« است. دکتر پزشکیان نیز در مناظرات 
انتخاباتی بارها بر این سه اصل تاکید کردند و سیاست خارجی دولت خود را مبتنی بر 

این سه اصل خواندند.
۳- تعامل عزت مندانه: راهبرد تعاملی با کشورهای همسایه، جهان اسلام و دولت های 
غیرمتخاصم توسط همه دولت ها طی 45 سال گذشته دنبال شده است. اگرچه در 
دولت های مختلف این راهبرد شدت و ضعف داشته است. دکتر پزشکیان نیز طی 
مناظرات بر روابط تعامل جویانه با کشورهای منطقه و نیز کشورهای غربی و شرقی 
غیرمتخاصم تأکید کردند. یکی از انتقادهای ایشان از سیاست خارجی دولت سیزدهم، 
عدول از تعادل بخشی در روابط خارجی و تمرکز بر روابط با بلوک شرق بود که به اعطای 

امتیازات غیرمنصفانه به چین در بطن شبکه تحریمی امریکا علیه ایران منجر شد.
4- تناقضِ مبارک در سیاست خارجی ایران: تجربه 45 سال سیاست خارجی ایران 
نشان می دهد؛ جمهوری اسلامی ایران »بازیگرِ تجدیدنظرطلبِ صلح طلب« است و 
می تواند تناقضِ صوری تجدیدنظرطلبی و صلح طلبی را در شکاف میان قدرت های 
بزرگ به بهترین وجه ممکن مدیریت  کند. این تناقض چیست؟ با بهره مندی از نظریه 
»هدلی بال« در »مکتب انگلیسی« تجدیدنظرطلبی، با ترجیح »عدالت بر نظمِ مستقر«؛ 
نظم موجود را به چالش می کشد و آستانه تهدید و جنگ را افزایش می دهد. در سوی 
دیگر صلح طلبی؛ با ترجیح »نظمِ مستقر بر عدالت«؛ تلویحأ نظمِ موجود را با رویکردی 
محافظه کارانه می پذیرد. جمهوری اسلامی اما هم نظم مستقر را به چالش می کشد 
و در عین حال مخالف بی ثباتی و جنگ است. این تناقض چگونه مدیریت می شود؟ 
پاسخ در یک کلام است. هر چه دوقطبی در نظام بین الملل تشدید شود؛ مدیریت این 
تناقض برای ایران سهل تر می شود، چرا که جمهوری اسلامی می تواند در شکاف میان 
قدرت های بزرگ به مدیریت این »تناقضِ مبارک« بپردازد. این راهبرد سنتی، کنش ایران 

در سطح سیستمیک بوده که در سه سال گذشته تضعیف شده است.
5- موافق قطبیت در سیستم، مخالف قطبیت در منطقه: بر اساس آنچه ذکر شد، 
ایران موافقِ قطبیت در نظام بین الملل است اما در سطح منطقه، ایجاد دوقطبی به 
شدت به سیاست خارجی ایران آسیب می زند. دوقطبی در منطقه میان جبهه مقاومت 
و جبهه غربی – عبری – عربی دقیقأ به سیاست همسایگی و راهبرد منطقه گرایی درون زاد 
و وحدت جهان اسلام آسیب می زند. »تعارضِ ذاتی ایران و رژیم صهیونیستی« نیز در 
همین واقعیت است. هر چه قطبیت در نظام بین الملل افزایش یابد به سود ایران و دقیقأ 
به ضرر رژیم صهیونیستی است و در نقطه مقابل هر چه قطبیت در منطقه افزایش یابد 

به سود اسرائیل و به ضرر ایران است.
بر این اساس راهبرد عملگرایانه دولت چهاردهم که تؤامان »اصول حاکمیتی سیاست 
خارجی ایران« و »جهت گیری دولت چهاردهم« یعنی »همگرایی تعامل جویانه« را در بر 

دارد؛ »راهبرد واهمگرایی حکیمانه« در سیاست خارجی است.
واهمگرایی حکیمانه چه نقشه راهی برای دولت چهاردهم تجویز می کند؟ دولت 
تؤامان  راهبرد  دنبال  به  بین الملل  نظام  سطح  و  منطقه  سطح  در  باید  چهاردهم 
واگرایی )Divergence( و همگرایی )Convergence( در قالب نقشه راهی عملیاتی و 

هوشمندانه باشد.
سفیراسبقایراندرعربستان

کوچکینژادنمایندهمجلس:

در بحث رأی اعتماد برای مجلس 
جناح بندی مطرح نیست

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: ان شاءالله آقای پزشکیان افرادی را روی 
کار بیاورد که بتوانند در چارچوب های مشخص شده به نظام جمهوری اسلامی خدمت 
کنند که مجلس هم بتواند به آن افراد رأی موافق بالای 200 بدهد که کار را شروع کنند.
جبار کوچکی نژاد نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا، »درخصوص میزان همکاری میان مجلس دوازدهم و دولت چهاردهم و 
اینکه نگرانی هایی نسبت به تداوم اختلافات سیاسی میان برخی نمایندگان با دولت 
وجود دارد و آن ها حامی کاندیدای مشخصی در انتخابات بودند«، گفت: ببینید با 
توجه به رهنمودهایی که رهبری در دیدار با نمایندگان درخصوص کار مجلس در رابطه 
با جهت گیری ها، سوال، استیضاح و.. داشتند و تاکید داشتند که این ظرفیت ها را در 
مسیر اهداف شخصی و گروهی به کار نگیرند و همچنین توصیه های متقابلی که در آن 
روز و در جلسه روز تنفیذ به دولت داشتند، مبنای کار ما همین راهنمایی ها و توصیه ها 

و قانون خواهد بود.
 وی ادامه داد: رهبری به دولت توصیه فرمودند که برای چینش کابینه از افرادی 
استفاده کند که دارای ویژگی هایی همچون تدین، انقلابی بودن، دست پاکی، داشتن 
سوابق خوب و همچنین باورمند به نظام جمهوری اسلامی باشند و نکته مهم اینکه 
آینده را تاریک نبینند. کوچکی نژاد در ادامه عنوان کرد: ان شاءالله آقای پزشکیان 
افرادی را روی کار بیاورد که بتوانند در چارچوب های مشخص شده به نظام جمهوری 
اسلامی خدمت کنند و مجلس هم بتواند به آن افراد رأی موافق بالای 200 بدهد که 

کار را شروع کنند.
وی افزود: مجلس در این چارچوب )یعنی گزینش افراد بر اساس همان معیارهای 
مدنظر رهبری ( با دولت همکاری می کند؛ بالاخره باید همکاری میان دولت و مجلس 

چارچوب هایی داشته باشد. 
همکاری ها مساله مردم است و درخواست شان این است که کسی که وزیر می شود 
سوابق خوبی داشته باشد.نماینده رشت تاکید کرد: در نگاه مجلس موضوع اصولگرایی 
و اصلاح طلبی مدنظر نیست، سوابق مهم است که فرد مدیر و توانمندی باشد وگرنه 
اینکه دولت بخواهد یک آدم بی عرضه را انتخاب کند کل وزارتخانه و آن حوزه کاری را 

با مشکل مواجه می کند.
 

احمدزیدآبادی:

جای پزشکیان بودم، به گدایان پست، 
قاطعانه نه می گفتم

زیدآبادی نوشت: حقا که گدایی پول در کوی و برزن شرف دارد بر گدایی پست و 
مقام. جای دکتر پزشکیان بودم، به گدایان پست، قاطعانه نه می گفتم حتی اگر علامهٔ 

دهر باشند.
احمد زیدآبادی در کانال تلگرامی خود نوشت:این پست و مقام ها از سر تا تهش به 
قول مولاعلی اندازهٔ آب بینی بز هم ارزش ندارد! فضیلت واقعی آن است که در هر حالی 
همراه شخص باشد یعنی بخشی جدانشدنی از وجود او. آنچه جداشدنی است از جنس 
فضیلت نیست بخصوص پست و مقام که اغلب لغزاننده و فسادانگیز و تباه کننده است. 

آدم فضیلت مند محال است در پی کسب مقامی خود را خوار سازد. 
خواری هم در این باره، جز اصرار و التماس و خواهش و در یک کلام گدایی نیست. 
گویا خواری پیشهٔ افرادی در این کشور شده است! حقا که گدایی پول در کوی و برزن 

شرف دارد بر گدایی پست و مقام. 
خداوند این سرزمین را از گدایان در امان نگه دارد! اگر جای دکتر پزشکیان بودم، به هر 

گدایی، قاطعانه نه می گفتم حتی اگر علامهٔ دهر باشد!

اخبار

معاوناولرئیسجمهور:

مسائل منطقه باید با تعامل و همفکری 
همسایگان حل شود

معاون اول رئیس جمهور در دیدار نخست وزیر جمهوری آذربایجان، گفت: مسائل 
منطقه باید با همفکری و تعامل همسایگان و نیروهای منطقه ای حل شود.

محمد رضا عارف  عصر روز سه شنبه در دیدار علی اسدوف، نخست وزیر جمهوری 
آذربایجان اظهار داشت: تقویت روابط با کشور جمهوری آذربایجان از راهبردی ترین 
سیاست های جمهوری اسلامی ایران است. بین ما تنها مرزی جغرافیایی وجود دارد، 
اما هیچ مرزی برای برادری و اخوت نداریم. ملت دو سوی مرز، برادر، خویشاوند و 
دوست هستند و در این دوره باید بررسی کنیم که برای ارتقاء سطح روابط دو کشور 

چه اقداماتی باید صورت گیرد.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه با گرامیداشت یاد و خاطره شهید رئیسی، گفت: 
اینکه رئیس جمهور شهید برای افتتاح یک طرح مرزی، به آن منطقه سفر کرد، حامل 
این پیام بود که جمهوری اسلامی ایران برای روابط راهبردی با همسایگان خود در 
همه عرصه های اقتصادی، سیاسی، تجاری و مردمی تا چه حد ارزش قائل است و 

اکنون باید تلاش کنیم که این روابط ارتقا یابد. 
عارف در ادامه، تصریح کرد: لازم است که موضوعات مورد علاقه دو کشور، سریع تر 
در »گروه مشترک« که اعضای آن در تهران یا باکو گردهم خواهند آمد، با حضور 

مقامات ارشد دو کشور جمع بندی و پیگیری شود. 
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به طرح »سد خداآفرین« نیز گفت: این طرح 
را در زمانی که در دولت بودم پیگیری شد تا به حل مناقشه دو همسایه عزیزمان، 
جمهوری آذربایجان و ارمنستان کمک کند و اکنون موجب خرسندی است که روند 
صلح این دو کشور بعد از تلخی هایی که به وجود آمد، به سمت نتیجه مطلوب در 

حال پیشرفت است.
وی افزود: از ساز و کار ۳+۳ و هر ساز و کار دیگری که به حل مشکلات موجود بین 
دو کشور همسایه کمک کند، قاطعانه حمایت می کنیم و معتقدیم مسائل منطقه باید 
با همفکری و تعامل همسایگان و نیرو های منطقه ای حل شود و نیازی به دخالت 
نیرو های خارج از منطقه نیست.  عارف در ادامه با بیان اینکه در زمینه توسعه علم 
ایران، به خصوص در عرصه »اقتصاد دانش بنیان«  و فناوری، جمهوری اسلامی 
دستاورد های بسیار خوبی داشته است، گفت: آماده هستیم که این تجربیات را به 
کشور دوست و برادر، منتقل کنیم.   وی در ادامه با خیر مقدم گویی به سفیر جدید 
جمهوری آذربایجان در تهران نیز گفت: متأسفانه برخی مسائل و موضوعات جزئی، 
باعث ایجاد فاصله ای کوتاه در روابط بین دو کشور شد که امیدواریم به خصوص با 

تلاش سفرای جدید دو کشور، زودتر این فاصله جبران شود. 
 

سرلشکررشید:

نیروهای مسلح از آمادگی رزمی در مقابله 
با هرگونه تهدید برخوردارند

فرمانده قرارگاه مرکزی حضرت خاتم الأنبیاء)ص( گفت: نیروهای مسلح ایران به 
ویژه نیروی تهاجمی هوافضای سپاه، از آمادگی رزمی لازم برای استفاده از قدرت در 

مقابله با هرگونه تهدید و تجاوزی برخوردارند.
سرلشکر رشید روز دوشنبه هشتم مرداد در بازدید از آخرین دستآوردهای موشکی 
نیروی هوافضای سپاه در جمع فرماندهان آن نیرو اظهار داشت: مشاهده حجم 
بزرگی از دستیابی به فناوری های پیشرفته و تأثیرگذار بر ماهیت جنگ آینده و نتایج 
و مباهات  افتخار  نیروی هوافضای سپاه، موجب  آمادگی های رزمی  آن در کنار 
است. این پیشرفت ها به یاری خداوند بزرگ به دست دانشمندان جوان و کارکنان 
متخصص و با ایمان صورت گرفته است و با توجه به عنصر زمان، شتاب و جهش در 
پیشرفت فناوری ها نقش تعیین کننده ای در تأمین قدرت دفاعی، تهاجمی کشور 
خواهد داشت. وی افزود: دستآوردهای کنونی حاصل نگاه به آینده و مطالعه عمیق 
جنگ های جاری در منطقه و جهان با نظر به تغییر در ماهیت تهدیدات است و نتیجه 
این تلاش ها و مجاهدت ها، نیروی هوافضای سپاه را به نیروی برتر و تأثیرگذار در 

سطح منطقه تبدیل خواهد کرد.
سردار رشید با تأکید بر اینکه ترکیب فنآوری ها و استفاده از هوش مصنوعی با 
مهندسی دقیق برای دقّت افزایی، افزایش بُرد و آتش مؤثرتر از دستآوردهای برجسته 
هوافضا در حوزه تسلیحات است، خاطرنشان کرد: تمام این اقدامات خلاقانه در 
شرایط تحریم و اوج فشارهای دشمن صورت گرفته است. این اقدامات بزرگ در 
نیروی هوافضای سپاه، جوانان ما را درآینده امیدوار می کند و به استحکام درونی 
بیشتر کشور عزیز و بزرگ ایران می انجامد. فرمانده قرارگاه مرکزی حضرت خاتم 
الأنبیاء )ص( در پایان تصریح نمود: نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران به ویژه 
نیروی تهاجمی هوافضای سپاه، از همه ابزارهای قدرتی که در اختیار دارد، با اشراف 
اطلاعاتی و رصد دائمی تحرکات دشمن، نه تنها تهدیدات را دائماً رصد و ارزیابی 
می کنند، بلکه از آمادگی رزمی لازم برای استفاده از قدرت، همانند عملیات غرور 

آفرین وعده صادق در مقابله با هرگونه تهدید و تجاوزی برخوردارند.

کمالخرازی:

ادعای جدید صهیونیست ها 
علیه حزب الله، توطئه ای بیش نیست

رئیس شورای راهبردی روابط خارجی ادعای جدید رژیم صهیونیستی در منتسب 
کردن حمله جولان به حزب الله را توطئه دانست. 

سید کمال خرازی رئیس شورای راهبردی روابط خارجی و وزیرامور خارجه اسبق 
ایران در گفت و گویی با اشاره به توطئه جدید صهیونیست ها در انتصاب واقعه مجدل 
شمس به حزب الله لبنان اظهار داشت: ادعای اسرائیل درباره حادثه جولان اشغالی 
تکرار ادعای او پس از بمباران بیمارستان المعمدانی غزه و شهادت 500 غیرنظامی 

از جمله زنان و کودکان مظلوم است که مقاومت فلسطینی را عامل آن معرفی کرد.
خرازری خاطرنشان کرد: اکنون نیز اسرائیل با ادعای اینکه حزب الله عامل حمله 
به جولان اشغالی بوده است قصد دارد جنگ را گسترش دهد. ادعای اسرائیل از آن 
جهت مضحک است که اهالی جولان اشغالی خودشان مخالف رژیم صهیونیستی 
اند و عکس های بشار اسد را بر در و دیوار شهر برافراشته اند. آنها دیروز نیز در جریان 
بازدید نتانیاهو از منطقه، علیه او تظاهرات اعتراضی برگزار کردند. چگونه ممکن است 
حزب الله به عنوان متحد سوریه، اهالی وفادار جولان متعلق به سوریه را بمباران کند.
رئیس شورای راهبردی روابط خارجی خاطرنشان کرد: این توطئه ای بیش نیست 
و اسرائیل باید بداند که اگر دست به این قمار بزند با پاسخ های شدیدی روبرو خواهد 
شد. بهترین چاره برای نتانیاهو خاتمه جنگ وحشیانه غزه است، زیرا با ادامه جنگ و 

گسترش آن جز ویرانی و کشتار چیزی نصیبش نخواهد شد.
منطقه مجدل شمس در بلندی های اشغالی جولان شامگاه شنبه هدف حمله 
موشکی قرار گرفت. در پی این حمله، رسانه ها و مقامات رژیم صهیونیستی، حزب الله 
لبنان را عامل آن معرفی کردند، اما حزب الله اعلام کرد که هیچ ارتباطی با حمله 

مجدل شمس ندارد. 

علیشمخانی:

 تقابل را کنار بگذاریم چالش های
 داخلی و تحریمها قابل رفع است

مشاور سیاسی رهبری انقلاب اسلامی گفت: با فاصله گرفتن از تقابل و افزایش 
تعامل، چالش های داخلی و تحریم های خارجی قابل رفع است.

دریابان علی شمخانی در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:
از ایران 2015 تا ایران 2024؛

1(انسجام و اقتدار ملی رو به افزایش
2(افزایش توانمندی برگشت ناپذیر در فناوری های پیشرفته و صنعت هسته ای 

صلح آمیز
۳(جایگاه تعیین کننده در تحولات منطقه ای و بین المللی

با فاصله گرفتن از تقابل و افزایش تعامل، چالش های داخلی و تحریم های خارجی 
قابل رفع است.

سیدمحمدحسینی*

رهبر معظم انقلاب اسلامی، با تجلیل از ایستادگی و 
مقاومت کم نظیرمردم مظلوم غزه، تاکید کردند: امروز 
بلندترین پرچم اسلام در دست ملت فلسطین و مردم 

غزه است.
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
پیش از ظهر روز )سه شنبه( در دیدار  اسماعیل هنیه 
خاله دبیرکل جهاد  رئیس دفتر سیاسی حماس و زیاد النَّ
مقاومت  و  ایستادگی  از  تجلیل  با  فلسطین،  اسلامی 
کم نظیرمردم مظلوم غزه، تاکید کردند: امروز بلندترین 
پرچم اسلام در دست ملت فلسطین و مردم غزه است  و به 
برکت این مقاومت زمینه ترویج بیش از پیش اسلام فراهم 
دغدغه های  از  یک  اسلامی  انقلاب  رهبر  است.  آمده 
همیشگی متفکرین اسلامی را چگونگی ترویج اسلام 
و ارائه یک الگو از جامعه اسلامی برشمردند و افزودند: 
گرایش روزافزون به اسلام در مقطع فعلی نشان دهنده 

عظمت ایستادگی ملت فلسطین و مردم غزه است.
حضرت آیت الله خامنه ای تاکید کردند: عامل اصلی 
عظمت و شکوه مقاومت، مردم غزه و ساکنان ساحل 
نیروهای  و  فلسطین  ملت  امیدواریم  و  هستند  غربی 
الهی  مقاومت مشمول کمک و حمایت و بشارت های 

باشند.
در این دیدار  اسماعیل هنیه با تبریک انتخاب رئیس 
جمهور جدید ایران، برگزاری انتخابات اخیر را جلوه ای 
از مردم سالاری بر مبنای تفکر اسلامی دانست و با اشاره 
به دیدار خود با آقای پزشکیان گفت: ما در این دیدار بار 
دیگر شاهد مواضع خوب و مستحکم جمهوری اسلامی 
ایران در قبال موضوع فلسطین و جریان مقاومت بودیم و 

از این مواضع احساس افتخار کردیم.
رئیس دفتر سیاسی حماس با تشریح آخرین وضعیت 
میدانی و سیاسی در غزه و کرانه باختری، گفت: دیروز 
مرحله ای  به  اکنون  و  بود  غزه  جنگ  روز  سیصدمین 
حساس و تاریخی رسیده ایم که مردم فلسطین و نیروهای 
مقاومت باید قهرمانی و پیروزی خود را تثبیت کنند. در 
جهاد  دبیرکل  خاله  النَّ زیاد  آقای  همچنین  دیدار  این 
پزشکیان  آقای  انتخاب  تبریک  با  فلسطین  اسلامی 
رئیس جمهور جدید و تجلیل از مواضع وی در حمایت 
رهبران  حضورمشترک  گفت:  مقاومت  و  فلسطین  از 
حماس و جهاد اسلامی در دیدار امروز نشانه نمادین از 
وحدت نیروهای مقاومت در فلسطین است و به برکت این 
وحدت، هماهنگی و همکاری در میان جبهه مقاومت در 

منطقه نیز در بهترین حالت خود است.
مهمتریناولویت،عملیاتیشدنتوافقاتدو

کشوراست
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی  
همچنین عصر روز در دیدار آقای محمد شیاع السودانی 
نخست وزیر عراق و هیئت همراه، با قدردانی از تلاشها 
و زحمات مردم و دولت عراق برای زمینه سازی برگزاری 
اربعین،  میلیونی  دهها  راهپیمایی  باشکوه  و  مطلوب 
پیگیری پرونده های کاری میان جمهوری اسلامی ایران و 
عراق و به سرانجام رساندن آنها را از اولویت روابط دو کشور 
در دوره جدید برشمردند. رهبر انقلاب اسلامی با اشاره 

انجام  آماده  سازی های  از  عراق  نخست وزیر  گزارش  به 
گرفته برای برگزاری باشکوه و همراه با امنیت راهپیمایی 
اربعین حسینی گفتند: پذیرایی کریمانه مردم عراق از 
خیل عظیم زائران اربعین و همچنین اقدامات دولت و 
مسئولان عراق برای تأمین امنیت این مراسم بزرگ، کاری 
آیت الله  حضرت  است.  شگفتی  موجب  و  مهم  بسیار 
اسناد  و  تفاهمنامه ها  به  اشاره  با  همچنین  خامنه ای 
رئیسی،  دوره شهید  در  عراق  و  ایران  میان  امضا شده 
بر لزوم پیگیری این پرونده ها و عملیاتی شدن آنها در 
دوره جدید تأکید کردند و افزودند: باید سرعت اجرای 
توافق ها در دو طرف، افزایش یابد. رهبر انقلاب اسلامی 
با ابراز خرسندی از اقدامات دولت آقای السودانی برای 
حل مشکل عراق از هماهنگی و همکاری موجود میان 
جریان های سیاسی عراق ابراز رضایت و بر لزوم استمرار 
این همکاری ها تأکید کردند. در این دیدار که آقای عارف 
معاون اول رئیس جمهور نیز حضور داشت، آقای محمد 
شیاع السودانی با تبریک برگزاری موفقیت آمیز انتخابات 
آقای دکتر  برگزیده شدن  و  ایران  در  ریاست جمهوری 
پزشکیان اظهار امیدواری کرد: توافق های انجام شده 

میان ایران و عراق در دوره جدید به مرحله عمل برسند.
مواضع  از  قدردانی  با  همچنین  عراق  نخست وزیر 
رژیم  جنایات  قبال  در  ایران  اسلامی  جمهوری 
صهیونیستی در غزه گفت: رژیم صهیونیستی از تمام 
و  است  کرده  عبور  انسانی  و  بین المللی  قرمز  خطوط 
موضع مردمی و رسمی عراق در قبال این جنایات ثابت 
و مستمر است و دولت عراق در ارتباط دائم با کشورهایی 
شیاع  آقای  هستند.  مشترک  موضع  دارای  که  است 
دولت  تلاش های  از  گزارشی  دیدار  این  در  السودانی 
عراق برای زمینه سازی برگزاری باشکوه و همراه با امنیت 
راهپیمایی اربعین نیز ارائه و تأکید کرد: این راهپیمایی 
رژیم  جنایات  علیه  مواضع  اتخاذ  برای  فرصتی  عظیم 
صهیونیستی و آشنا کردن مسلمانان به ویژه جوانان با 
مبانی و معارف قیام امام حسین علیه السلام در مقابله با 

ظالمان است.
لزومهمکاریهایبیشتربینایرانوتاجیکستان

برایحفظوگسترشزبانفارسی
الله خامنه ای همچنین دردیدار رئیس  آیت  حضرت 
جمهور تاجیکستان ،سیاست و اولویت اصلی جمهوری 
منطقه  کشور های  با  روابط  گسترش  را  ایران  اسلامی 
به ویژه کشور های هم زبان و دارای فرهنگ، تاریخ و دین 
مشترک دانستند و تاکید کردند: جمهوری اسلامی ایران 
همچون گذشته آماده همکاری صمیمانه با تاجیکستان 
با  اسلامی  انقلاب  رهبر  است.  مختلف  زمینه های  در 
قدردانی از سفر رئیس جمهور تاجیکستان به تهران برای 
حضور در مراسم تحلیف رئیس جمهور کشورمان، رفت و 
آمد مقامات دو کشور را زمینه ساز گسترش همکاری ها 
خواندند و گفتند: زبان فارسی یکی از اشتراکات مهم 
ایران و تاجیکستان و افغانستان است و باید برای حفظ 
و گسترش این زبان و جلوگیری از برخی تلاش ها برای 

انزوای آن، همکاری های بیشتری انجام شود.
حضرت آیت الله خامنه ای با تشکر از اقدامات رئیس 

جمهور تاجیکستان برای گسترش زبان فارسی اظهار 
امیدواری کردند: خط باستانی فارسی نیز در تاجیکستان 

ترویج شود. 
کردند:  خاطرنشان  پایان  در  اسلامی  انقلاب  رهبر 
گسترش روابط ایران و تاجیکستان مخالفینی دارد که 

باید برای مقابله با آنها، برنامه وجود داشته باشد.
ایستادگیایرانبرموضعخود؛مسیرزنگزوربه

ضررارمنستاناست
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی  
هیأت  و  ارمنستان  وزیر  نخست  دیدار  در  همچنین 
همراه، سیاست قطعی و ثابت جمهوری اسلامی ایران را 
گسترش روابط با همسایگان به ویژه ارمنستان دانستند و 
تاکید کردند: ما جداً معتقد به توسعه روابط با ارمنستان 
منافع  اساس  بر  کشور  دو  میان  و همکاری ها  هستیم 
تعریف شده و بدون در نظر گرفتن سیاست های دیگران، 

با قوت ادامه خواهد داشت.
آقای  حضور  از  تشکر  ضمن  اسلامی  انقلاب  رهبر 
پاشینیان در مراسم تحلیف آقای پزشکیان رئیس جمهور 
و همچنین مراسم تشییع شهید رئیسی، بر حفظ تمامیت 
ارضی ارمنستان تاکید کردند و گفتند: جمهوری اسلامی 
ایران مسیر زنگزور را به ضرر ارمنستان می داند و همچنان 

بر این موضع خود ایستادگی دارد.
حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید بر اینکه بیگانگان 
نباید برای روابط کشور ها با همسایگان خود محدودیت 
صلاح  و  امنیت  که  چیزی  آن  افزودند:  کنند،  ایجاد 
کشور ها را تامین می کند، اتکاء به خود و نزدیکان خود 
است و اقدامات برخی ها که از راه دور می آیند و در امور 
دیگر کشور ها دخالت می کنند به ضرر آنها تمام می شود.

رهبر انقلاب اسلامی همچنین با اشاره به ارتباطات 
کردند:  خاطرنشان  کشور،  ارامنه  با  ایران  مردم  خوب 
ارامنه ایران در دوران جنگ تحمیلی نقش آفرینی زیادی 
داشتند و من شخصاً تاکنون به منازل تعداد زیادی از 

ارامنه رفته ام.
حضرت آیت الله خامنه ای احترام به حضرت مسیح )ع( 
را یک موضوع مسلّم و قطعی میان مسلمانان دانستند و 
گفتند: این اهانت هایی که به بزرگان ادیان الهی از جمله 

حضرت مسیح )ع( می شود از نظر ما محکوم است.
سیاستحزباللهدرطوفانالاقصیازابتداکاملا

مدبرانهبودهاست
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
نهم مرداد 140۳ در دیدار  همچنین  عصر سه شنبه 
مقام  قائم   قاسم«  نعیم  والمسلمین  »حجت الاسلام 
دبیرکل حزب الله لبنان، سیاست حزب الله را از ابتدای 
عملیات طوفان الاقصی، سیاستی کاملا مدبرانه، عاقلانه 
و منطبق با مصلحت خواندند و تاکید کردند: ادامه مسیر 
هم باید در همین چارچوب باشد. رهبر انقلاب هماهنگی 
موجود میان جریان های مختلف لبنان و حمایت آنها از 
مواضع و تصمیم های مقاومت را نشانه موفقیت حزب الله 

لبنان در فضای سیاسی این کشور دانستند.
حضرت آیت الله خامنه ای خطاب به آقای نعیم قاسم 
گفتند: سلام من را به آقای سید حسن نصرالله برسانید 
و  فرماندهان  و همه  ایشان  برای  بگویید من همواره  و 

رزمندگان مقاومت لبنان دعا می کنم.
قاسم  نعیم  والمسلمین  حجت الاسلام  دیدار  این  در 
گزارشی از آخرین تحولات لبنان و نبردها در جبهه شمالی 

فلسطین اشغالی ارائه کرد.
قدردانیازایستادگیمردمیمنوحمایتهایآنان

ازمردممظلومغزه
با رهبر  سخنگوی انصارالله یمن عصر روزسه شنبه  
آیت الله  حضرت  کرد.  گفتگو  و  دیدار  اسلامی  انقلاب 
خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی عصر روزسه شنبه  
سخنگوی  عبدالسلام«  »محمد  با  کوتاهی  دیدار  در 
انصارالله یمن، ضمن ابلاغ سلام و درود به عبدالملک 
و  یمن  مردم  ایستادگی  از  انصارالله  رهبر  بدرالدین 

حمایت های آنان از مردم مظلوم غزه قدردانی کردند.

دردیداررئیسدفترسیاسیحماسودبیرکلجنبشجهاداسلامی؛

رهبر انقلاب: امروز بلندترین پرچم اسلام در دستان مردم غزه است

عارف  آقای  گفت:  اصلاح طلب  سیاسی  فعال 
چهره ای اصلاح طلب، معروف و شناخته شده است 
شکی نیست. اما در این وجه، آقای عارف اصلاح طلب 
معتدل است و انتخاب ایشان فاصله گرفتن از انتظارات 
بنابراین  می شود.  محسوب  تندرو  اصلاح طلب های 
باید این انتخاب را در مسیر تعامل گرایی و همسویی با 

انتظارات حاکمیت تلقی کرد. 
و  رهبری  بیانات  ارزیابی  در  حاضری  علی محمد 
مجموع،  در  گفت:  تنفیذ  مراسم  در  جمهور  رئیس 
صحبت های آقای پزشکیان تلفیق خوبی از سنت بیان 
ارتجالی، شفاهی و استفاده از متن بود که این دو را 
ترکیب کردند و به استثنای یکی، دو مورد نطق ایشان 
نسبتا خوب به حساب آمد. ایشان تاکیدات خوبی بر 
نکاتی که در فرایند انتخابات وعده داده بود داشت و 
تسلط خود بر متون دینی به ویژه بر قرآن و نهج البلاغه 

به خوبی نشان داد. به گمان من تسلط ایشان بر این 
متون از بخش اعظمی از حاضران در جلسه بیشتر 
بود و این نشانه آبرومند و روشنی برای رئیس جمهور 
دین دار، فهیم و متکی به منابع اصلی دین بود.  وی 
افزود: آقای پزشکیان در اولین  حکم رسمی شان در 
انتخاب معاون اول و رییس دفتر، این نشانه را خوب 
نمایان کردند و به نوعی از اینکه گفته می شد دولت 
چهاردهم ادامه دولت روحانی است هم رفع اتهام شد 
و دولت ایشان نویدبخش و نماد پیشرفت های دولت 

آقای خاتمی خواهد بود. 
در عین حال چهره آقای عارف تعادل بخش انتظارات 
متناقضی خواهد بود که تا به حال مطرح شده است. 
با مشخصاتی که از آقای عارف سراغ داریم، می توانیم 
بگوییم این انتخاب شروع و نشانه امیدوارکننده خوبی 
برای آرایش ترکیب کابینه خواهد بود. من در مجموع 

قضاوت خوبی دارم و تنها چیزی که می شد از این مراسم 
گلایه کرد این بود که تقریبا آرایش حاضران و مدعوین 
و  داشت  شده  برپا  انتخابات  از  نشانی  کمتر  جلسه 
بیشتر براساس همان آرایش سنتی مدعوینی بود که 
معمولا طی سال های اخیر برگزار می شد. حاضری 
در ارزیابی این گزاره که به نظر می رسد اصلاح طلبان 
با حمایت از آقای پزشکیان در مسیر آشتی با حاکمیت 
گام برداشتند و انتخاب آقای عارف هم در تداوم این 
چهره ای  عارف  آقای  اینکه  در  گفت:  است،  مسیر 
شکی  است  شده  شناخته  و  معروف  اصلاح طلب، 
اصلاح طلب  عارف  آقای  وجه،  این  در  اما  نیست. 
معتدل است و انتخاب ایشان فاصله گرفتن از انتظارات 
بنابراین  می شود.  محسوب  تندرو  اصلاح طلب های 
باید این انتخاب را در مسیر تعامل گرایی و همسویی با 

انتظارات حاکمیت تلقی کرد.

حاضریفعالسیاسیاصلاحطلب:

پیام انتخاب عارف ، فاصله گرفتن از انتظارات اصلاح طلب  های تندرو است

رئیس جمهوری در پیامی خطاب به هم میهنان، با تاکید بر اینکه به آینده امیدوارم 
تصریح کرد: دولت  چهاردهم با ایجاد تعادل و توازن در روابط خارجی، منافع ملی و 

صلح وامنیت منطقه و جهان را پیگیری خواهد کرد.
دکتر مسعود پزشکیان روز سه شنبه نهم مرداد 140۳ در این پیام افزود: هم میهنان! 
من به آینده امیدوارم؛ گرچه گزارش های کارشناسی وضعیت امروز کشور را پیچیده 
و دشوار نشان می دهد و همه ما شاهدیم که زندگی و معیشت مردم با سختی های 
فراوانی مواجه است اما بی گمان توکل به قدرت لایزال الهی و توانمندی های ایران 
عزیز و به ویژه ظرفیت انسانی مردم فهیم این مرز و بوم عبور از هر چالشی را امکان 

پذیر می سازد.
وی ادامه داد: باید به مردم ایران، زنان، جوانان و قومیت ها به عنوان فرصت های 
بینظیر ملی بنگریم آنها می توانند راه هایی نو برای حل مشکلات کشور ارائه دهند.باید 
فرصت حضور مشارکت برای کسانی که تا کنون در حاشیه  بوده اند فراهم کنیم. باید به 
عزت، کرامت و حرمت انسان به ویژه نسل جوان و زنان و دخترانی که از نادیده گرفته 
شدن و تحقیر و تحمیل آزرده اند بازگردیم رئیس جمهور تصریح کرد: مگر رفع تبعیض، 
تامین زندگی عادلانه و شرافتمندانه و پیشرفت، صلح و آرامش به دور از نگرانی و تحقیر 
و مداخلات فراقانونی چیزی جز حق ملت در فصل سوم قانون اساسی و ویژگی های 
سند چشم انداز است؟ مگر نشانه ولایتمداری و التزام به قانون اساسی جز کوشش 

مشترک برای احترام به این خواسته های ملت است؟
پزشکیان ادامه داد: در این مسیر یاری و پشتیبانی تمام ارکان و نهادهای حاکمیت 
به ویژه قوای مقننه و قضاییه هستیم؛ فرصت پیش روی ما، فرصت پاسخ به تغییرات 
و اصلاحات تازه است؛ حرکت در مسیر خواست ملت و انجام اصلاحات رویکردی، 

ساختاری و رفتاری در آن جهت به سود همه است. در این مسیر همه برنده هستند و 
هیچ بازنده ای نیست.

وی افزود: آن هایی که سلاح های کودک کُشان غزه را تامین می کنند، نمی توانند به 
دیگران درس انسانیت بدهند. هیچ کس در دنیا نمی پذیرد رئیس رژیمی که در غزه 
بر سر زنان و کودکان بمب می ریزد مورد تشویق قرار گیرد. نمی توان نام خود را انسان 
گذاشت ولی در برابر جنایات صهونیست ها سکوت کرد. ما خواهان جهانی هستیم که 

مردم فلسطین از چنگ اشغال و نسل کشی رها شده باشد
رئیس جمهور تصریح کرد: دولت  چهاردهم خواهان منطقه قوی است که همه 
کشورهای همسایه بتوانند با هم افزایی برای توسعه اقتصادی، پیشرفت و بهبود زندگی 
نسل های آینده گام مشترک بردارند، منطقه ای که امنیت آن با حضور کشورهای 
منطقه تامین خواهد شد. ما بدنبال آرامش در منطقه و جهان هستیم. بیایید با هم از 

نگرانی مردم کم و منطقه را به جایگاه آن بازگردانیم.
پزشکیان افزود: دولت چهاردهم با ایجاد تعادل و توازن در روابط خارجی، منافع ملی 
و صلح وامنیت منطقه و جهان را پیگیری خواهد کرد.قدر دوستان روزهای سخت را 
می دانیم و با بازیگران نوظهور روابطمان را تحکیم خواهیم کرد. دوستی با همسایگان 
شرقی و حوزه فرهنگی فارسی زبان را تثبیت خواهیم کرد. رئیس جمهور ادامه داد: 
امروز کشورهای غربی را به ایجاد روابط مبتنی بر احترام متقابل فرامی خوانیم و آماده ایم 
با کشورهایی که هنوز شان و جایگاه ایران را درک نکرده اند گفت گو کنیم. عادی سازی 
روابط اقتصادی با جهان را حق مسلم ایران می دانم و برای رفع تحریم های ظالمانه از 
پای نخواهم نشست. دولت من هرگز تسلیم زورگویی و استانداردهای دوگانه نخواهد 

شد. ایران همواره در سمت درست تاریخ ایستاده است.

پزشکیاندرپیامیخطاببههممیهنان:
دولت  چهاردهم صلح  و امنیت منطقه و جهان را پیگیری خواهد کرد
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سلامت

۱۲ نکته برای کاهش وزن که واقعاً کارساز است حجامت کنیم یا خون هدیه کنیم ؟

تفاوت حجامت و اهدای خون مانند فرق بین سیب با پرتقال است. 
این دو از زمین تا آسمان با هم متفاوت هستند. تنها شباهت شان 
این است که در هر دو مقداری خون از بدن خارج می شود. حجامت 
خواص پیشگیری و درمانی دارد. به عنوان مثال باعث تقویت سیستم 
ایمنی بدن می شود اما این خاصیت را در اهدای خون نداریم. همچنین 
حجامت باعث درمان برخی بیماری ها می شود اما در رابطه با اهدای 
خون هرگز چنین ادعایی مطرح نشده است. اهدای خون یک عمل 
خداپسندانه است که به وسیله آن می توان به دیگران کمک کرد. این 
موضوع بسیار متفاوت از آن است که شما روشی در طب سنتی داشته 

باشید که مدعی است هم پیشگیری می کند و هم درمان.
که از اساتید و صاحب نظران طب سنتی است در این رابطه نظرات 
فرق  مانند  را  خون  اهدای  و  حجامت  تفاوت  او   دارد.  تاملی  قابل 
بین سیب با پرتقال توصیف می کند و می گوید: »این دو از زمین تا 
آسمان با هم متفاوت هستند.  تنها شباهت شان این است که در هر 
دو مقداری خون از بدن خارج می شود. حجامت خواص پیشگیری و 
درمانی دارد. به عنوان مثال باعث تقویت سیستم ایمنی بدن می شود 
اما این خاصیت را در اهدای خون نداریم. همچنین حجامت باعث 
درمان برخی بیماری ها می شود اما در رابطه با اهدای خون هرگز چنین 

ادعایی مطرح نشده است. اهدای خون یک عمل خداپسندانه است که 
به وسیله آن می توان به دیگران کمک کرد. این موضوع بسیار متفاوت از 
آن است که شما روشی در طب سنتی داشته باشید که مدعی است هم 
پیشگیری می کند و هم درمان. مستندات این مطلب نیز بارها ارائه شده 

اما اگر نیاز باشد مجدداً نیز آن را ارائه می کنیم.«
وی دلیل توصیه طب سنتی به حجامت را ذکر و اینگونه ادامه می دهد 
که طب سنتی، یک مکتب درمانی است. در منابع طب سنتی یکی از 
مکانیزم های حجامت ، درمان »غلبه ی دم« است. کسی که غلبه دم 
)خون( دارد باید حجامت انجام دهد. به شکل کلی چهار مکانیزم علمی 
برای حجامت بیان شده که عبارتند از : »غلبه دم« ، »تقویت سیستم 
و  روحی  قوای  »افزایش  و  از سموم«  بدن  »پاکسازی  بدن«،   ایمنی 
عقلی« این چهار مکانیزم درمانی حجامت است که مستندات آن نیز در 
منابع طب سنتی ذکر شده و ما نیز در تجارب درمانی خود در رابطه با 

بیماران بسیاری از این موارد استفاده کرده ایم.
خونحجامت،چربتروغلیظتراست

درباره پذیرش حجامت از نظر علم پزشکی هم باید گفت که امروز علم 
پزشکی، حجامت را کاملا پذیرفته است. مقالات علمی متعددی در کل 
دنیا با عنوان »حجامت« تاکنون منتشر شده و این اتفاق نه فقط در ایران 

بلکه در کل جهان رخ داده است. مقالات علمی موجود در این زمینه در 
دانشگاه های معتبر کار شده و مستندات و مقالات بسیاری هم توسط 
شخص بنده یا دوستان و حتی دانشمندان غربی در این زمینه وجود 
دارد.  پایان نامه من در سال 7۶ تا 7۸ با همین موضوع ارائه شد که 
»خون حجامت با خونی که از دست گرفته می شود چه تفاوتی دارد؟«  
در آن زمان همزمان از 40 نفر در این پروژه خون گرفتیم. هم از دست 
آنها خون گرفته شد و هم بین دو کتف را حجامت کردیم، سپس خون ها 
را به آزمایشگاه ارسال کردیم و متوجه شدیم - آنچه سال ها پیش در میان 
عامه مردم شایع بود که حجامت را »خون کثیف« می دانستند و توسط 

پزشکان مسخر می شد-  صحت دارد.
خون حجامت، هم چرب تر و هم غلیظ تر است. غلظت چربی تری 
گلیسیرید، کلسترول، قند خون و اسید اوریک در خون حجامت بالاتر 
است نسبت به خون همان فرد وقتی از دستش خون گرفته می شود. به 
عبارت دیگر این یک خون است که در بدن در گردش است اما ترکیب 
خون، برای هر فرد بسته به اینکه از دستش گرفته می شود یا با حجامت 
خارج شود کاملًا متفاوت است. این پروژه در دانشگاه شهید بهشتی در 
سال های 7۶ تا 7۸ انجام شد و نتایج آن ثابت کرد که حجامت با خون 

دادن دو مقوله کاملًا مجزا هستند .
»سیدابوالفضل حسینی« هم با قریب به 20 سال تجربه طب سنتی ، 
حجامت را عملی با جنبه درمانی و پیشگیری از بیماری می داند و  می 
گوید: اهدای خون نیز یک کار انسانی و نوع دوستانه است اما جنبه 
درمانی ندارد . در طب سنتی منعی برای اهدای خون وجود ندارد و 
ما هم از این کار انسان دوستانه منع و نهی نمی کنیم حتی برعکس 
توصیه هم می کنیم . برای  شخص من هم پیش آمده که فردی از اقوام و 
نزدیکان ام نیاز به خون داشت و من برای اهدای خون و کمک به ایشان 
اقدام کردم. منتها موضوع این است که بر اساس نتایج آزمایشات - که 
دکتر خیر اندیش هم آن را اعلام کردند - میزان فاکتورهای سمی  در 
خون حجامت، 2۳ برابر خونی است که از دست گرفته  می شود. چون 
این خون از شبکه مویرگی بدن گرفته می شود اما خونی که از دست می 

گیرند خون سیاهرگ است.
وی یادآور می شود که با افزایش سن تعداد دفعات حجامت کمتر می 
شود. دلیل این موضوع هم ممکن است این باشد که با بالا رفتن سن 
، بازتولید خون و توانایی خون سازی در بدن، کمتر می شود. اما به هر 
حال جنبه پیشگیری و درمانی حجامت موضوعی قطعی و مسلم است.

شیر مادر، بی بدیل ترین ماده غذایی برای نوزادان به ویژه در شش 
ماهه اول زندگی است و همچون آب حیاتی گران سنگ، جسم و روح 

کودکان را زندگی دوباره می بخشد.
شیر مادر یک منبع غذایی غنی برای نوزادان است. یک ترکیب 
عالی از ویتامین ها، پروتئین و چربی است. یعنی تمام موادی که 
نوزادتان به آن نیاز دارد. همچنین در مقایسه با شیر خشک، به 
راحتی هضم می شود. شیر مادر شامل آنتی بادی هایی است که 
برای مقابله با ویروس ها و باکتری ها کمک می کند. شیر مادر احتمال 
بروز بیماری هایی مانند آسم یا آلرژی را پایین می آورد. همچنین 
احتمال  به  اند،  خورده  مادر  شیر  اول  ماه  شش  در  که  کودکانی 
کمتری به عفونت گوش، بیماری های دستگاه تنفسی و اسهال 
پزشک  به مطب  مراجعه کمتری  دیگر  از سوی  مبتلا می شوند. 
خواهند داشت.در برخی مطالعات نشان داده شده است که شیر 

مادر با آی کیو بالاتر کودکان ارتباط مستقیمی دارد. از سوی دیگر 
ارتباط فیزیکی نزدیک مادر یا نوزاد، تماس پوست با پوست و ارتباط 
چشمی همگی به ارتباط گرفتن نوزاد با مادر و احساس امنیت کمک 
بسیاری می کند. نوزادانی که با شیر مادر تغذیه می شوند، به احتمال 
بیشتری مقدار وزن متناسب تری اضافه می کنند و دچار اضافه وزن 

نمی شوند.
حسین فرشیدی،معاون بهداشت وزیر بهداشت با اشاره به برگزاری 
هفته جهانی تغذیه با شیر مادر با شعار »حمایت همه جانبه ترویج 
تغذیه با شیر مادر برای همه«، گفت: با توجه به اهمیت تغذیه با 
شیر مادر در دین مبین اسلام و توصیه های دینی و بهبود شاخص 
های تغذیه انحصاری و تداوم تغذیه با شیر مادر تا دو سالگی در 
کاهش مرگ و میر کودکان و ارتقای سلامت آنان، همگام با آژانس 
 WABA:World Alliance( بین المللی ترویج تغذیه با شیر مادر

Breastfeeding Action(، وزارت بهداشت مطابق با روال هر سال 
با شعار "حمایت همه جانبه ترویج تغذیه با شیر مادر برای همه 
Breastfeeding Support for All "، برنامه ترویج تغذیه با شیر مادر 

را مورد تاکید و حمایت قرار می دهد.
وی با بیان اینکه این شعار در راستای دستیابی به اهدافی همچون 
ارتقای آگاهی جامعه در خصوص چالش های موجود در حمایت از 
ترویج تغذیه با شیر مادر، توسعه بستر لازم جهت دسترسی برابر به 
تغذیه با شیر مادر به عنوان راهکار از بین بردن چالش ها در جهت 
حمایت از تغذیه با شیر مادر، جلب همراهی و حمایت افراد و سازمان 
ها جهت افزایش همکاری و حمایت آنان از تغذیه با شیر مادر و جلب 
حمایت و همکاری های مرتبط با تغذیه با شیر مادر با تمرکز بر گروه 
های آسیب پذیر و حمایت آنان از تغذیه با شیر مادر، مطرح شده 
است، تاکید کرد: دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی کشور 

براساس این اهداف و در قالب فعالیت های الزامی و پیشنهادی 
برای  ریزی  برنامه  بهداشت،  وزارت  بهداشت  معاون  کنند.  اقدام 
اجرای فعالیت های هفته جهانی ترویج تغذیه با شیر مادر را مطابق با 
روزهای این هفته، تشریح و بیان کرد: چهارشنبه 10 مرداد، "نقش 
سیاستگذاران در بهبود وضعیت شیردهی"، پنجشنبه 11 مرداد، 
"نقش پدران در شیردهی موفق"، جمعه 12 مرداد "نقش روحانیون 
و گروه های مذهبی در حمایت از تغذیه با شیر مادر"، شنبه 1۳ مرداد 
"نقش قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت در حمایت از مادر 
و شیرخوار"، یکشنبه 14 مرداد "نقش رسانه ها و فضاهای مجازی 
در آگاهی و مهارت مادران و خانواده ها"، دوشنبه 15 مرداد "نقش 
گروه های مردمی در ترویج تغذیه با شیر مادر"، سه شنبه 1۶ مرداد 
"نقش مدیران و کارفرمایان در حمایت از ترویج تغذیه با شیر مادر"، 

نامگذاری شده است.

شیر مادر؛ آب حیات بی بدیل برای کودک

چگونهدرتابستانپوستیسالمداشتهباشیم؟

۶ راز طلایی برای داشتن پوستی سالم
 در تابستان

پوست یکی از حساس ترین اعضای بدن است که باید در فصل تابستان از آن 
مراقبت کرد.

بسیاری از افراد فصل تابستان را به دلیل پوشیدن لباس های آزاد و خنک، میوه های 
خوش طعم تابستانی، تعطیلات، مراقبت های کمتر برای پیشگیری از بیماری و... 
دوست دارند؛ اما گفتنی است که این فصل مانند سایر فصول آسیب ها و تهدیدهایی 
از جمله گرمازدگی، آفتاب سوختگی، تابش مستقیم پرتو های یو وی بر پوست و ... 
دارد که در این گزارش روش های مراقبت از پوست در تابستان را بررسی خواهیم 

کرد.
چگونهدرتابستانپوستیسالمداشتهباشیم؟

و UV-B خورشید   UV-A استفاده کنیدگفتنی است که اشعه آفتاب  از ضد 
می تواند بسیار خشن باشد. این تشعشعات علاوه بر سوزاندن پوست، می توانند 
باعث پیری زودرس، لکه های پوستی، خطوط ریز و چین و چروک شوند. یک کرم 
ضد آفتاب خوب با SPF ۳0-50 برای تمام انواع پوست در ماه های تابستان حیاتی 
است. حتی استفاده از ضد آفتاب در خانه ضروری است.آبرسانی پوست را فراموش 
نکنیداز آنجایی که قرارگرفتن در زیر نور خورشید یا حتی در هوای گرم می تواند 
پوست شما را به شدت کم آب کند؛ بنابراین برای جلوگیری از این اتفاق، حداقل دو 
بار در روز پوست خود را را با یک مرطوب کننده سبک آبرسانی کنید.مقدار زیادی 
آب بنوشید و میوه بخوریدعلاوه بر مراقبت از پوست در هوای گرم، بهتر است روزانه 
2 تا ۳ لیتر آب بنوشید. نوشیدن آب میوه های تازه می تواند به هیدراته ماندن پوست 
و دفع سموم بدن کمک کند. علاوه بر نوشیدن آب، خوردن ماست و دوغ را هم در 
برنامه غذایی خود بگنجانید. سبزیجات را به رژیم غذایی خود اضافه کنیداستفاده 
از آنتی اکسیدان ها برای حفظ درخشندگی پوست بسیار اهمیت دارد؛ زیرا آنها 
حاوی ویتامین های ضروری، مواد مغذی و آنتی اکسیدان هایی هستند که تولید 
اثرات مضر خورشید  از  را  التهاب و پوست شما  و باعث کاهش  را تقویت  کلاژن 
محافظت می کنند. محصولات آرایشی سبکتر انتخاب کنیدتعریق ، گرما و چرب 
شدن بیشتر سطح پوست، باعث حساس تر شدن پوست در برابر محصولات آرایشی 
در فصل تابستان می شوند. از این رو، متخصصان پوست توصیه می کنند علاوه 
بر سبک کردن آرایش سطح پوست در فصل تابستان، از محصولات چندمنظوره 
کمک بگیرید تا نیاز به استفاده از لوازم آرایش در شما کمتر شود. به همین علت 
یا ترکیبات پوشاننده  انواع کرم پودرها  از  تابستان به جای استفاده  میتوانید در 
مشکلات پوستی، از کرم ضدآفتاب حاوی رنگدانه کمک بگیرید.پوست صورت را 
به خوبی مرطوب کنیداستفاده از یک مرطوب کننده متناسب با شرایط پوستی در 
فصل تابستان بسیار حیاتی و لازم است. بهتر است از مرطوب کننده هایی که دارای 
فرمول غیر چرب هستند متناسب با نوع پوست خود استفاده کنید و مرطوب کننده 
ای را انتخاب کنید که حاوی ترکیباتی مثل آنتی اکسیدان ، ویتامین A و C بوده و 
اگر دارای SPF باشد گزینه خیلی مناسبی برای استفاده در فصل تابستان خواهد 
بود.مراقب پوست لب ها باشیدخشک و حساس شدن پوست لب ها جزو رایج ترین 
مشکلات پوستی در فصل تابستان است؛ زیرا بیشتر افراد از رسیدگی به پوست لب 
در این فصل غفلت می کنند. پوست لب ها باید در تمام روزهای تابستان با کمک کرم 
ضدآفتاب مخصوص لب یا ضدآفتابهای چندکاره پوشانده شود. بهتر است شب ها 
 C یا ویتامین E قبل از خواب، از محصولات مراقبت از لب که حاوی روی، ویتامین

هستند نیز کمک بگیرید.

عضوهیاتعلمیانستیتوتحقیقاتتغذیهایوصنایعغذاییکشورمطرحکرد:

مادران باردار؛ ویار کنید اما نه زیاد!

 عضو هیات علمی انستیتو تحقیقات تغذیه ای و صنایع غذایی کشور گفت: نیاز به 
انرژی در دوره بارداری افزایش پیدا می کند، این افزایش باید با یک تغذیه متعادل و 
متناسب تامین شود این به این معنا نیست، که مادر هر چه قدر که دلش خواست، غذا 

بخورد.
تغذیه مناسب نقش مهمی در سلامت، پیشگیری و کنترل بیماری ها در همه دوران  
زندگی دارد. ولی در بعضی دوره ها نقش مهم و حیاتی دارد. یکی از این ها دوران بارداری 
و جنینی است. همان طور که می دانیم تغذیه در 1000 روز اول زندگی یعنی از زمان لقاح 
تا پایان دو سالگی می تواند، دوران کودکی سالم و سلامت در بزرگسالی را تضمین کند. 
اگر مادر در دوران بارداری تغذیه مناسب داشته باشد، هم افزایش وزن مناسبی خواهد 
داشت و هم از تولد نوزاد کم وزن یا نارس جلوگیری کرده و هم از زایمان زودرس یا مرگ 
مادر در حین زایمان پیشگیری می کند.  تغذیه مناسب باعث می شود مادر ذخایر کافی 
برای یک شیردهی موفق را داشته باشد. اهمیت تغذیه با شیر مادر و به خصوص تغذیه 
انحصاری با شیر مادر در شش ماه اول زندگی بر کسی پوشیده نیست. در این رابطه 
با دکتر دلارام قدسی عضو هیات علمی و استادیار انستیتو تحقیقات تغذیه ای و صنایع 

غذایی کشور به گفت و گو نشستیم که در ادامه می خوانید:
اهمیتتغذیهمناسبدردورانبارداریبررویمادرونوزادچیست؟

تغذیه مادر و کودک باهم ارتباط دارند اگر مادر تغذیه مناسب داشته باشد مطمئنا 
میزان وزن گیری و افزایش وزن او تضمین کننده وزن نوزاد در زمان تولد است. در دوره 
بارداری به واسطه افزایش حجم خون و افزایش بافت های مرتبط با رشد جنین، مادر باید 
افزایش وزن مناسب را داشته باشد. نیاز به انرژی در دوره بارداری افزایش پیدا می کند، 

این افزایش باید با یک تغذیه متعادل و متناسب تامین شود این به این معنا نیست، که 
مادر هر چه قدر که دلش خواست، غذا بخورد. بعضا این را زیاد می شنویم: »باردار است 

باید زیاد غذا بخورد، چون نیاز جنین زیاد است«.
در حالی که این افزایش نیاز، مشخص است. باید از مواد غذایی که دارای ارزش 
تغذیه ای هستند تامین شود نه مواد غذایی که انرژی بالا یا چربی و قند بالایی دارند. 
تغذیه با این مواد عملا می تواند منجر به افزایش وزن زیاد مادر شود. در صورتی  که مادر 
تغذیه مناسب و متعادل در دوران بارداری نداشته باشد، یا با کمبود ریزمغذی ها مواجه 
شود برای سلامت خودش مخاطره آمیز است یا منجر به ایجاد مشکلات سلامتی 
برای جنین می شود. به عنوان مثال کم خونی و کمبود آهن می تواند موجب خستگی 
و بی حالی مادر در دوران بارداری شود و یا برای زایمان مشکل ایجاد کند و برای جنین 
هم می تواند اختلال رشد مغزی ایجاد کند. یا کمبود روی می تواند موجب تولد نوزاد کم 
وزن یا زایمان زودرس شود. از طرف دیگر زیاده خواری و خوردن مواد غذایی با ارزش 
تغذیه ای پایین و کالری بالا موجب افزایش وزن بیش از حد مادر و جنین، فشار خون، 
دیابت بارداری، زایمان زودرس و مسمومیت بارداری می شود. نوزاد این مادر هم مستعد 

ابتلا به اضافه وزن، دیابت و چاقی در دوران های بعدی زندگی خود خواهد بود.
تغذیهمناسبدردورانبارداریشاملاستفادهازچهموادغذایی

یامکملهاییمیشود؟
مادر در دوران بارداری باید افزایش وزن مناسب داشته باشد، به صورتی که این افزایش 
وزن هم با تولد نوزاد با وزن طبیعی همراه باشد و هم بتواند ذخایر مادر برای شیردهی 
موفق را تامین کند. همچنین مواد مغذی مورد نیاز مادر تامین شود. توجه داشته باشیم 

که در سه ماهه اول بارداری نیاز به انرژی با قبل از بارداری تفاوتی ندارد و مادر نباید اضافه 
وزن آنچنانی داشته باشد. عمده اضافه وزن مادر در سه ماهه سوم خواهد بود و میزان 
اضافه وزن مادر بستگی به وضعیت وزن او قبل از بارداری دارد و در این مورد لازم است که 
با متخصص تغذیه مشاوره داشته باشند. نیاز به انرژی مادر در سه ماهه دوم و سوم افزایش 
پیدا می کند. این افزایش نیاز باید با مواد غذایی سالم و مغذی مانند لبنیات کم چرب، 
سبزی، میوه و غلات سبوس دار تامین شود. نیاز به پروتئین مادر هم افزایش پیدا می کند 
که توصیه می شود از گوشت های کم چرب، ماهی و حبوبات این افزایش نیاز تامین 
شود. مغزها هم منابع خوب پروتئین، مواد معدنی مثل روی و اسیدهای چرب مفید 
هستند. مادران باردار باید این مواد غذایی را به صورت خام )نه شور( و به میزان متعادل 
در برنامه غذایی خودشان داشته باشند. مادر باید از خوردن قندهای ساده، مواد چرب، 
غذاهای آماده اجتناب کند. آب و مایعات هم به اندازه کافی مصرف شود. نکته بعدی 
نظم وعده های غذایی است. بخصوص این که بعضی از زنان به دلیل تغییرات هورمونی 
و تهوع یا در ماه های آخر بارداری، به دلیل مشکلات گوارشی، نمی توانند به اندازه کافی 
از مواد غذایی استفاده کنند. به این افراد توصیه می شود حجم وعده غذایی شان را کم 
کنند و تعداد وعده ها را افزایش دهند. کم خونی و کمبود آهن می تواند موجب خستگی 
و بی حالی مادر در دوران بارداری شود و یا برای زایمان مشکل ایجاد کند و برای جنین 
هم می تواند اختلال رشد مغزی ایجاد کند. یا کمبود روی می تواند موجب تولد نوزاد کم 
وزن یا زایمان زودرس شودعلاوه بر پروتئین، بعضی از مواد مغذی مثل روی، آهن، اسید 
فولیک، ید، ویتامین ث، اسیدهای چرب امگا ۳، کلسیم و ویتامین د برای سلامت مادر و 
رشد کافی جنین لازم و ضروری هستند، که با داشتن یک برنامه غذایی متعادل و مناسب 
می شود اغلب این مواد مغذی تامین شود. البته برخی از این مواد مغذی به دلیل افزایش 
نیاز فیزیولوژیک باید از طریق مکمل تامین شود تا اطمینان حاصل شود کمبودش وجود 
ندارد. باید توجه کنیم که در کنار تغذیه صحیح و متعادل و پرهیز از غذاهای پرچرب، شور 
و شیرین، داشتن فعالیت بدنی مناسب و به اندازه کافی و باتوجه به شرایط جسمی مادر، 

می تواند به سلامت مادر و جنین کمک کند.
آیاویارمبنایعلمیدارد؟

ویار  این  ویار می شوند. حالا  به اصطلاح  بارداری دچار  از مادران در دوران  بعضی 
می تواند به صورت تمایل به خوردن بعضی از مواد غذایی خودش را نشان بدهد یا 
بعضی مواقع به صورت تنفر و حالت تهوع و استفراغ. علت این مسایل می تواند تغییرات 
هورمونی ناشی از بارداری باشد که روی حس چشایی یا بویایی اثرگذار هستند. اما در 
بعضی از موارد هم گفته شده مثلا کمبود بعضی از ریزمغذی ها مثل آهن باعث تمایل 
مادر به خاک خواری یا یخ خواری می شود. به هرحال آنچه مهم است این است که در 
تمایل به خوردن، باید مادر توجه کند که غذاهای غیرتغذیه ای را نخورد و این باور که در 
بین مردم رایج است که جنین به آن غذا تمایل دارد و مادر باید حتما آن غذا را بخورد، 
جنبه علمی ندارد. مادر باید سعی کند در چارچوب تغذیه صحیح و متعادل مواد غذایی 
را مصرف کند اما در مواردی که بیزاری از غذا یا تهوع و استفراغ وجود دارد هم باید به 
دریافت کافی از موداد غذایی لازم و متناسب با وضعیت مادر دقت شود. برای کاهش 
تهوع دوران بارداری هم توصیه می شود که مادر حجم وعده غذایی را کوچک و تعداد 
وعده ها را افزایش بدهد. بوییدن لیمو می تواند به کاهش تهوع کمک کند. خوردن موز و 

منابع حاوی ویتامین B۶ هم مفید است.

سرپرست گروه ارزیابی فناوری سلامت و مطالعات مدیریتی و اقتصادی سازمان غذا و دارو با هشدار 
نسبت به مصرف بی رویه و خودسرانه آنتی بیوتیک ها گفت: اکثر موارد گلودرد ویروسی است و نیاز به 

مصرف آنتی بیوتیک ندارد.
 آزینا نبی زاده با اشاره به اینکه مقاومت آنتی بیوتیکی درواقع زیرمجموعه مقاومت ضد میکروبی بوده و 
مهم ترین دلیل به وجود آمدن آن استفاده بیش از حد و نادرست از آنتی بیوتیک هاست، اظهار کرد: یکی از 
عواملی که منجر به بروز مقاومت می شود، استفاده بیش از حد و مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک هاست.

وی افزود: مصرف آنتی بیوتیک ها زمانی که بدن به آن ها احتیاج ندارد، نه تنها مفید نیست بلکه می تواند 
باعث بروز مقاومت هم شود، به عنوان مثال اکثر موارد گلودرد ویروسی بوده و نیاز به مصرف آنتی بیوتیک 

ندارد.
 سرپرست گروه ارزیابی فناوری سلامت و مطالعات مدیریتی و اقتصادی یکی دیگر از دلایل بروز مقاومت 

به آنتی بیوتیک ها را استفاده نادرست از آن عنوان و بیان کرد: باکتری ها از هر فرصتی برای تکثیر استفاده 
می کنند. در این شرایط اگر فرد مصرف داروی خود را حتی یک یا چند روز فراموش کند، درمانش را زودتر 
از زمانی که پزشک معالج درنظر گرفته قطع کند یا از آنتی بیوتیک مناسب استفاده نکند مثلًا داروی فرد 
دیگری را مصرف کند باکتری ها شروع به تکثیر کرده و در روند تکثیر با تغییرات و جهش هایی که اتفاق 

می افتد نسبت به برخی آنتی بیوتیک ها مقاوم می شوند. 
به گفته وی، در دام پروری به دلیل مصرف آنتی بیوتیک ها برای از بین بردن باکتری های موجود در بدن 
حیوانات هم از جمله دلایل بروز مقاومت آنتی بیوتیک هاست، همچنین گاهی اوقات ساختار ژنتیکی 
باکتری ها خود به خود دچار تغییر شده و باعث می شود آنتی بیوتیک قادر به شناسایی باکتری و از بین 
بردن آن نباشد. از طرف دیگر نیز ممکن است باکتری مقاوم به درمان آنتی بیوتیکی به فرد دیگری سرایت 

کند و فرد بیمار جدید به آنتی بیوتیک پاسخ ندهد.

بیشتر گلودردها نیاز به آنتی بیوتیک ندارند
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چراآبمساویوعادلانهتوزیعنمیشود؟

روستای طغرود قم آب دارد؛ روستائیان اما 
بی آب هستند! 

اهالی روستای طغرود در شهرستان جعفرآباد درحالی از قطعی مکرر و افت فشار 
آب منازل خود گلایه مند هستند که مسئول آبفای جعفرآباد گفت که آب به اندازه 
کافی برای روستا تولید می شود، اما مشکل اینجاست که مساوی و عادلانه بین 

روستائیان توزیع نمی شود. 
مردم روستای طغرود در شهرستان جعفرآباد استان قم این روزها و هفته ها از 
قطعی مکرر آب و کمبود فشار آب رنج می برند. بنابر گفته اهالی این روستا، آب 
منازل از ساعت 5 صبح با فشار بسیار کم و محدود وصل و حوالی ساعت 2و نیم تا 5 

عصر به صورت کامل قطع می شود.
یکی از اهالی روستا در این باره به  تسنیم گفت: هر ساعتی که به آب احتیاج داریم 
آب قطع است. به ما گفتند تانکر و پمپ بخرید، خریداری کردیم اما اصلا آبی نیست 

که بتوانیم آن را ذخیره کنیم.
حجمآببرایذخیرهسازیکافینیست

 وی تصریح کرد: صبح زود کمی آب را باز می کنند اما حجم و فشار آب به گونه ای 
نیست که بتوانیم آن را ذخیره سازی کنیم. ساعت 2 و نیم بعد از ظهر هم آب را 

قطع می کنند.
یکی دیگر از اهالی روستا که خانومی میانسال است، به خبرنگار تسنیم گفت: 
فشار آب منزل ما در حد شیر سماور است و آن هم فقط در ساعات محدودی از روز 
وصل می شود. از مسئولان تقاضا داریم برای حل مشکل آب این منطقه اقدام کنند.
وی با تاکید بر اینکه همه اهالی روستا از نبود آب گلایه مندند، عنوان کرد: مسئولان 

هم آمدند از نزدیک دیدند که تجهیزاتی مانند تانکر و پمپ داریم اما آب نداریم.
آببهاندازهکافیدرروستاتوزیعمیشود

به سراغ مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان جعفرآباد رفتیم تا علت قطعی مکرر و 
فشار کم آب در روستای جعفرآباد را جویا شویم.

علیزاده در گفت وگویی در پاسخ به این پرسش گفت: در روستا 400 اشتراک 
داریم که از این تعداد 290 مورد خانگی، 40 اشتراک غیرمسکونی و 70 اشتراک 

هم مربوط به ساکنانی است که به صورت فصلی سکونت دارند.
وی با بیان اینکه برای این روستا یک حلقه چاه عمیق 200 متری داریم، افزود: 
این چاه در هر ساعت 22 مترمکعب آب تولید می کند، یعنی در روز 520 مترمکعب 

برای روستا تولید آب داریم.
 مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان جعفرآباد با اشاره به اینکه با هر اشتراک باید 
حدود یک هزار و 200 لیتر آب به هر خانه برسد و این آب در شبکه روستا توزیع 

می شود، عنوان کرد: در خط انتقال افت نداریم و آب در روستا توزیع می شود.
توزیعآبمساویوعادلانهنیست

علیزاده با تاکید بر اینکه مشکل ما این است که این میزان آب به صورت مساوی و 
عادلانه توزیع نمی شود، گفت: در نقاط بالادست روستا، آن ها که به خطوط اصلی 
نزدیک هستند آب بیشتری بر می دارند و به اهالی ساکن در پایین دست روستا آب 

کمتری می رسد.
وی افزود: از دفتر فنی خود درخواست کردیم شبکه توزیع روستا را بازنگری کند، 
گرچه پارسال ۶50  متر از خط شبکه توزیع روستا را اصلاح کردیم و بیش از 40 
انشعاب استانداردسازی شد، اما این هم مشکل را برطرف نکرد و در پایین دست 

روستا آب با فشار و حجم بسیار پایینی می رسد.
 مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان جعفرآباد با اشاره به اینکه برای رفع مشکل 
کم آبی روستا، آب را در روستا جیره بندی کردیم، گفت: از ساعت 5 و ۶ بعد ظهر 
خروجی مخازن به سمت روستا را می بندیم تا آب داخل مخزن روستا ذخیره شود و 
از ساعات اولیه صبح به صورت برنامه ریزی شده آب را باز می کنیم تا اهالی به نسبت 

عادلانه برداشت داشته باشند و محدودیت هایی را اعمال می کنیم.
کمبودآبباارسالتانکرجبرانمیشود

علیزاده گفت: با وجود همه مشکلات و موانع، تلاش می کنیم تا در روزهای 
شلوغ و ایام خاصی از سال مانند تاسوعا و عاشورا، با فرستادن تانکر، کمبود آب را 
جبران کنیم. وی با بیان اینکه برطرف شدن مشکل کمبود آب به صورت کامل فعلا 
امکان پذیر نیست، تصریح کرد: در فصل گرما که مصرف آب بالا می رود با توجه به 

محدودیت منابع، فشار شبکه افت پیدا می کند. 
مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان جعفرآباد با تاکید بر اینکه با اقدماتی آبدهی 
چاه را ۳0 درصد افزایش دادیم، گفت: در حوزه مصرف هم مصارف واحدهای 

غیرمسکونی را محدود کردیم که آب بیشتری به واحدهای مسکونی برسد.
علیزاده  تصریح کرد: اینکه بگوییم اصلا افت فشار نداشته باشیم، سخت است، اما 

با اصلاح شبکه و توزیع آب سعی می کنیم این مشکل را به حداقل برسانیم.
کمآبیدرروستاهایجعفرآباد

شهرستان جعفرآباد با وسعتی حدود یکهزار و 100 کیلومترمربع )بخش قاهان به 
وسعت 550 کیلومترمربع و 2۳ روستا و بخش جعفرآباد به وسعت ۶50 کیلومترمربع 
و ۳۳ روستا( در ۳5 کیلومتری شمال غربی شهر قم قرار دارد و 10 درصد مساحت 
قم را دربرگرفته است. طبق مصوبه اردیبهشت ماه 1400 هیات دولت وقت، بخش 
جعفرآباد به شهرستان ارتقا پیدا کرد، این شهرستان جدیدالتأسیس قم از 2 بخش 
مرکزی و دهستان قاهان تشکیل شده است که جمعیت رسمی شهرستان 27 هزار 
نفر و جمعیت غیررسمی آن 40 هزار نفر می باشد. شهرستان جعفرآباد نقش موثری 
در کشاورزی و دامداری استان قم دارد؛ اما به خاطر کاهش نزولات آسمانی طی 

سال های اخیر با تنش های جدی همراه شده است.
 

معاونمسکنوساختمانادارهکلراهوشهرسازیاستانقمبیانکرد:

تشخیص نحوه اخذ پروانه ساخت 
زمین های نهضت ملی مسکن 

معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت: در موارد 
واگذاری انفرادی زمین، پروانه ساختمان توسط متقاضی پیگیری و اخذ می شود.

مهران اسدی در گفت وگو با خبرنگاران اظهار کرد: در واگذاری هایی که به صورت 
زمین انفرادی و جوانی جمعیت در سایت های یک طبقه حیاط دار مانند پرنیان، 
قنوات، دستجرد، جعفریه و... به متقاضیان مسکن انجام می شود، پس از دریافت 
قرارداد واگذاری و تحویل زمین، در سامانه نهضت ملی وضعیت پروفایل متقاضیان 
کلمه "تخصیص زمین" درج می شود. وی افزود: متقاضی بعد از دریافت پیامک، 
مطابق محتوای پیامک که تاریخ و جزئیات اطلاع رسانی شده است، ابتدا به دفاتر 
پیشخوان و سپس به دفاتر اسناد رسمی مراجعه می کند و در مرحله آخر، قرارداد 
به  انفرادی  واگذاری  در  تصریح کرد:  اسدی  دریافت می کند.  را  زمین  واگذاری 
متقاضیان نهضت ملی شرط ساخت وجود دارد و متقاضی باید بر اساس قرارداد 
و  مسکن  معاون  نماید.  ساخت وساز  به  اقدام  اعلامی  برنامه  مطابق  واگذاری، 
ساختمان اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت: متقاضی تخصیص شده زمین 
باید بعد از دریافت قرارداد واگذاری در سایت های آماده سازی شده، نسبت به اخذ 
پروانه ساختمان و آغاز عملیات اجرایی ساخت اقدام نماید. اسدی به اخذ پروانه 
توسط متقاضی تخصیص شده اشاره کرد و توضیح داد: افرادی که در سایت قنوات، 
جعفریه، دستجرد تخصیص زمین می شوند از شهرداری شهر مذکور و افرادی که 
در سایت پرنیان تخصیص شده اند، از نماینده این اداره کل در سازمان همیاری 

شهرداری قم می توانند نسبت به دریافت پروانه ساخت اقدام نمایند.
 

رییسسازمانجهادکشاورزیاستانقمخبرداد:

انجام ردیابی  آفات در سطح ۵۰ هزار 
هکتار از اراضی کشاورزی 

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: طبق برنامه ریزی های انجام 
شده در سال جاری عملیات ردیابی آفات و بیماری ها و همچنین قرنطینه گیاهی 
در صورت نیاز در سطح 50 هزار هکتار از اراضی کشاورزی استان صورت می پذیرد. 
محمد رضا حاجی رضا در گفت وگویی در این خصوص بیان داشت: یکی از 
مهمترین اقدام های سازمان جهاد کشاورزی قم در طول سال برای حفظ سطح 
تولید محصولات زراعی و باغی و همچنین تامین امنیت غذایی مردم، مراقبت از 

گیاهان و مبارزه با آفات و بیماری هاست.

مدیرکلهماهنگیونظارتبرخدماتشهریشهرداریقمتشریحکرد:

اقدامات پیشگیرانه شهرداری
 در مقابله با پشه آئدس

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم با تشریح اقدامات 
آئدس( گفت:  ناقلین مهاجم زیستی )پشه  با  برای مقابله  پیشگیرانه شهرداری 

عملیات پدافند زیستی محدوده شهری قم اجرا می شود.
سید محسن میرهادی در گفت وگویی با اشاره به اقدامات پیشگیرانه شهرداری 
قم در مقابله با پشه آئدس اظهار داشت: عملیات پدافند زیستی محدوده شهری در 
چارچوب دستورالعمل ابلاغی به منظور بهسازی، پاک سازی و رفع آلودگی محیطی 
از اماکنی که دارای منابع آب به صورت روباز هستند در طرح یک ماهه با محوریت 
حوزه معاونت محیط زیست و خدمات شهری، مناطق هشتگانه و سازمان های تابعه 
اجرا می شود. وی گرمای شدید هوا و اهمیت رفع آلودگی محیطی را موردتوجه قرار 
داد و افزود: طرح شستشو و ضدعفونی انهار سطح شهر در راستای ارتقای بهداشت 
محیط و پیشگیری از آلودگی زیست محیطی توسط 50 دستگاه ماشین آلات تا پایان 
مردادماه اجرا می شود. مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری 
قم با بیان برنامه ریزی جامع و کامل برای نظارت بر نظافت و جمع آوری پسماندها 
تصریح کرد: لایروبی انهار و محل های پخش شیرابه زباله با بسیج امکانات ازجمله 2۶ 
دستگاه واترجت، 24 دستگاه تانکر آب و جنیتکس نسبت به شستشو و ضدعفونی با 
آب آهک انجام می شود. وی یکی از دیگر از اقدامات پیشگیرانه شهرداری قم را مقابله 
با ناقلین مهاجم زیستی )پشه آئدس( عنوان و ادامه داد: عملیات پدافند زیستی 
محدوده شهری در چارچوب دستورالعمل ابلاغی به منظور بهسازی، پاک سازی 
و رفع آلودگی محیطی از اماکنی که دارای منابع آب به صورت روباز هستند اجرا 
می گردد. میرهادی از جمع آوری و دفع آب های خاکستری )فاضلاب( و رفع آلودگی، 
سم پاشی محیط شهری بر اساس دستورالعمل قرارگاه پدافند زیستی، پاک سازی، 
نظافت و رفع آلودگی کانون های تجمع زباله و ضایعات در سطح شهر، بهسازی 

محیطی و پاک سازی آب نماهای سطح شهری از آلودگی های زیستی خبر داد.
وی مطرح کرد: پاک سازی و انتقال پسماندهایی که می تواند محیط رشد ناقل 
زیستی باشد به خارج از محیط شهری، جمع آوری کلیه لاستیک های مستعمل و 
خودروهای فرسوده رهاشده در سطح شهر، تشدید نظارت بر آبیاری فضای سبز 
به منظور جلوگیری از غرق آبی شدن محل های آبیاری، آموزش و اطلاع رسانی به 
شهروندان و عوامل خدمات شهری در حفاظت از خود و پاک سازی محیط شهری 

از دیگر اقدامات شهرداری قم برای مقابله با پشه آئدس است.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم در پایان خاطرنشان 
کرد: از شهروندان هم درخواست می شود با توجه به وضعیت گرمی هوا، پسماندهای 
خود را در ساعت تعیین شده ساعت 21 بیرون از منازل گذاشته و از خروج زباله خارج 

از وقت و رها کردن پساب خاکستری )فاضلاب( به انهار جداً خودداری گردد.
 

استاندارقمتاکیدکرد:

لزوم حضور میدانی مسؤلان در بین مردم 
برای پیگیری مشکلات

استاندار قم گفت: برخی اوقات ما مسئولان دچار غفلت می شویم و لازم است به 
تناوب بین مردم حاضر شویم تا در جریان مشکلات و مسائل مردم قرار گیریم.

استاندار قم با اهالی روستاهای بخش سلفچگان دیدار و گفت وگو کرد. در این دیدار 
مردمی استاندار قم، اهالی روستاهای محمدبیک، قاضی بالا، قاضی پائین، اسلام 
آباد، تاج خاتون و  جنداب از بخش سلفچگان با حضور در حسینیه سیدالشهدای 

روستای جنداب دغدغه ها و مشکلات خود را مطرح کردند.
 آقامیری؛ استاندار قم در این سفر که با حضور مدیران استانی برگزار شد نزدیک به 
4 ساعت پای سخنان مردمی نشست و موارد مطروحه را در قالب مصوبات مختلفی 
به دستگاه های اجرایی ابلاغ کرد. استاندار قم پس از فرصت بیان مشکلات گفت: 
برخی اوقات ما مسئولان دچار غفلت می شویم و لازم است به تناوب بین مردم حاضر 
شویم تا در جریان مشکلات و مسائل مردم قرار گیریم. آقامیری افزود: امروز برخی 
از مردم عزیز روستاهای بخش سلفچگان با حرارت و شور خاصی به طرح مشکلات 
منطقه پرداختند که موجب می شود ما با انرژی مضاعفی خدمت به ولی نعمتان 
خودمان را پیگیری کنیم. وی تصریح کرد: به شکر خدای متعال تمام مصوبات سفر 
قبلی ما به جز یک مورد که مشکل قانونی داشت یا اجرایی شده یا در دست اجراست 
و مورد معطلی نداشته ایم.  آقامیری با توجه به اعلام دعدغه بروز مشکلات زیست 
محیطی توسط برخی واحد های تولیدی و کارخانجات گفت: سلامت مردم خط 
قرمز ماست و در این موضوع با احدی تعارف نداریم و به سرعت مطابق قانون برخورد 

خواهیم کرد.
 

مدیرمنطقهیکشهرداریقممطرحکرد؛

اصلاح شبکه روشنایی فضای سبز
 با رویکرد صرفه جویی 

مدیر منطقه یک شهرداری قم گفت: در راستای مدیریت مصرف انرژی و بهبود 
سیمای شبانه و کاهش نقاط بی دفاع شهری، روشنایی بوستان ها و میادین بخش 

فضا سبز منطقه بهسازی و اصلاح می شود.
محمدحسین علی اکبری اظهار داشت: بیش از 25  برج نوری 7 متری شش وجهی 
در سطح منطقه یک جانمایی و نصب می شود و خاموشی فضاها با نصب  ۶00  شعله 

پایه چراغ در بوستان ها، میادین و عرصه های فضای سبز شهری رفع می شود.
وی با اشاره به اینکه مدیریت مصرف انرژی از موضوعات مهم زیست محیطی است 
و در صدر مواردی قرار دارد که برنامه ریزان شهری در سراسر جهان آن را موردنظر قرار 
می دهند خاطرنشان کرد: شهرداری ها با اعمال سیاست ها و استراتژی های مناسب 
در زمینه مدیریت مصرف انرژی در فضاهای شهری می توانند در بهینه سازی مصرف 
تأثیرگذار باشند. مدیر منطقه یک شهرداری قم ادامه داد: علاوه بر بهینه سازی شبکه 
روشنایی در میادین و بوستان ها، هدف از این اقدام بهبود وضعیت سیمای شبانه 

بوستان ها، فضای سبز و کاهش نقاط بی دفاع شهری است.
وی با تأکید بر اینکه نقش روشنایی در تأمین امنیت و کاهش آسیب های اجتماعی 
در بوستان ها نیز غیرقابل انکار است افزود: با بهبود وضعیت روشنایی فضاهای 
بوستان ها و مهندسی روشنایی می توان آن ها را به فضایی آرام و امن برای تفریح و 
استراحت خانواده ها تبدیل کرد. علی اکبری همچنین با اشاره به اینکه طرح رصد و 
نیازسنجی مستمر فضای سبز سطح منطقه در حال انجام است گفت: موانع فیزیکی 
که مانع از پخش نور پایه چراغ ها می شوند و نگهداشت و بررسی مستمر روشنایی 

بوستان ها، میادین و رفع سریع مشکلات در دستور کار قرار گرفته است.
وی اضافه کرد: منطقه یک قدیمی ترین و خاطره انگیزترین بوستان ها و میادین و 
محله های مهم قم  را در خود جای داده است که شامل 2 بوستان فرا منطقه ای و ۶7  
بوستان محله ای و خیابان های انقلاب و شهید دل آذر و 19 دی  که از معدود مراکز 

بزرگ تجمعی شهروندان جهت برگزاری برنامه های ملی مذهبی محسوب می شود.
 

مدیرمنطقهشششهرداریقمخبرداد:

پیشرفت 4۰ درصدی پروژه لوله گذاری و 
هدایت آب های سطحی 

مدیر منطقه شش شهرداری قم از پیشرفت 40 درصدی پروژه لوله گذاری و هدایت 
آب های سطحی بلوار کشاورز شمالی بااعتباری بالغ بر 100 میلیارد ریال خبر داد .

احمد ترکمن با اعلام این خبر اظهار داشت: این پروژه در راستای هدایت و دفع 
آب های سطحی محدوده بلوار کشاورز شمالی و محدوده اطراف آن و همچنین 
افزایش ضریب ایمنی منطقه در بارندگی های احتمالی در برنامه کاری قرار گرفته 
است . وی با بیان اینکه کل مسیر لوله گذاری 1000 متر طول دارد، خاطرنشان کرد: 

این پروژه تاکنون بیش از 40 درصد پیشرفت فیزیکی در پی داشته است .
 مدیر منطقه شش شهرداری قم ضمن تشکر از همکاری شهروندان و ساکنین که 
با شروع پروژه، محدودیت های ترافیکی و عبور و مروری برای آنان ایجادشده است، 
تصریح کرد: تمام تلاشمان را بر آن خواهیم داشت تا قبل از شروع فصل بارندگی و 

شروع بارش های احتمالی این پروژه را به اتمام برسانیم .

امام زین العابدین)ع( چهارمین پیشوای شیعیان جهان است که برای مبارزه با 
حاکمان جور زمان و هدایت مردم به خواندن خطبه هایی کوبنده، همت گماشت 
و با نیایش هایی خالصانه و دلنشین خویش، سجده کننده پیشگاه حق لقب گرفت.

امام سجاد)ع( چهارمین پیشوای شیعیان جهان است که با بهره بردن از زبان دعا و 
خطابه، به ارشاد و راهنمایی مردم می پرداخت و حاصل اندیشه های معرفت شناسانه 
وی در قالب نیایش و دعا در کتاب »صحیفه سجادیه کامله« گردآوری شد. کتابی که 
اینك رهگشای بسیاری از پیروان راه حق در مسیر رسیدن به سعادت حقیقی است.

امام علي بن الحسین)ع( در پنجم شعبان ۳۸ هجری در مدینه دیده به جهان 
گشود و سال های پایانی زندگی حضرت علی)ع( جد بزرگوار خویش را درك کرد و به 

مدت 2۳ سال از سرچشمه دانش امام حسین)ع( بهره مند شد.
امام زین العابدین)ع( به دلیل پاسخ دقیق به هر پرسش و فزونی عبادت و نیایش؛ 
سرور و زینت بخش عبادت کنندگان نام گرفت. ایشان دارای فضیلت هایی همچون 
شجاعت، ظلم ستیزی، عفو و گـذشت بود و لقب هایی چون زین العابدین، سجاد 

سیدالعابدین، زین الصالحین، وارث علم النبیین، وصی الوصیین و ... داشت.
رساله حقوق از آثار مهم و ارزنده امام زین العابدین)ع( به شمار می رود که شامل 

وظایف گوناگون انسان در برابر پروردگار، خود و دیگران است.
امام سجاد)ع( به دلیل بیماری نتوانست در حماسه عاشورا حضور یابد، اما با وجود 
چنین شرایطی نیز به دفاع از حقانیت اسلام پرداخت. ایشان پس شهادت امام 
حسین)ع( و با برعهده گرفتن رسالت شیعیان جهان، در رساندن پیام حماسه عاشورا 
به جهانیان بسیار کوشید و با خواندن خطبه هایی مشهور و کوبنده در برابر یزیدیان در 
رسوا ساختن دشمنان و دفاع از خاندان اهل بیت)ع(، نقش بسیار مهمی را ایفا کرد.
سرانجام امام سجاد)ع( پیشوای تقوا و بردباری  به روایتی در 25 ماه محرم در سن  
55 سالگی به دستور هشام بن عبدالملك در مدینه مسموم شد و به شهادت رسید. 
پیکر مطهر ایشان در آرامگاه بقیع در کنار عموی بزرگوارشان، امام حسن مجتبی)ع( 

به خاك سپرده شد.
»فرزانه حکیم زاده« استاد حوزه علمیه جامع الزهرا قم به مناسبت سالروز شهادت 
امام زین العابدین)ع( در گفتگویی به تبیین و بررسی مقام این امام همام پرداخت 
و گفت: ایشان در دوران زندگی خویش با رویدادهای مهمی رو به رو شد. از نظر 
سیاسی، اجتماعی و فرهنگی، شرایط بسیار ویژه ای در زمان این امام بزرگوار وجود 
ترین و  از دردناك  بود که  ایشان رخداد عاشورا  ترین رویداد زندگی  داشت. مهم 
تاثیرگذارترین حوادث روزگار به شمار می رود و هیچ رویدادی از این لحاظ بدین اندازه 
از اهمیت برخوردار نیست. این استاد حوزه علمیه درباره تاثیرگذاری قیام عاشورا 
عنوان کرد: این حادثه، سبب به وقوع پیوستن رویدادهایی شد که تا به امروز نیز ادامه 
دارد. پس از این قیام، در شرایطی که جامعه پر از اختناق و فشار حکومت بود؛ یزید در 
راه به حاشیه راندن اهل بیت)ع( تلاش می کرد. اگرچه حکومت بنی امیه در ظاهر 
به پیروزی رسید و این موفقیت ظاهری سبب فریب این حکومت شد، اما اعمالی که 
یزید در روز عاشورا مرتکب شد و پیام هایی که پیام رسانان این واقعه به مردم منتقل 

کردند، همگی زمینه ساز وقوع قیام های مهم دیگری در جامعه اسلامی شد.
وی در ادامه افزود: اما بنی امیه به دلیل آن که از جایگاه محکمی برخوردار بود، این 
قیام ها را سرکوب کرد. نهضت هایی همچون توابین و مختار که پس از یك پیروزی 
یك ساله در نهایت با کشته شدن مختار، به شکست انجامید. اما تاکنون این قیام 
ها و نهضت ها که عنوان نهضت بیداری را بر آنها می گذاریم، ادامه دارد و برگرفته از 
حوادث جوامع اسلامی بوده است و می توانند زمینه ساز قیام امام زمان)عج( شود.

استاد حوزه علمیه جامع الزهرا قم، نقش امام سجاد)ع( را حفظ جایگاه امامت 
دانست و یادآور شد: ایشان به دلیل آن که یزید قصد داشت، نفس امامت را نابود 
کند و تمامی فرزندان امیرالمومنان را به قتل برساند، در حفظ جایگاه امامان بسیار 
کوشید. با توجه به اینکه خداوند مقدر کرد که از نقش امامت پاسداری شود، امام 
سجاد)ع( به بیماری بسیار سختی در روز عاشورا مبتلا شد و اینگونه جان شریف 

ایشان مصون ماند و جایگاه امامت حفظ شد.

فرزانه حکیم زاده امام زین العابدین)ع( را یکی از پیام رسانان واقعه عاشورا عنوان 
و بیان کرد: امام سجاد)ع( اگرچه در روز عاشورا در خیمه و بستر بیماری بود اما در 
صحنه حضور داشت، وجود ایشان در آن حادثه بسیار موثر عنوان شده است، از آن 
رو که وی پس از گذراندن دوره اسارت در کنار عمه خویش حضرت زینب)س( شاهد 
تمامی رویدادهای قیام عاشورا بود و یکی از مهم ترین پیام رسانان این حادثه به شمار 

می رفت.
وی روش مبارزه امام سجاد)ع( را این چنین توصیف کرد: ایشان به خاطر اختناق 
بسیاری که در جامعه حکم فرما بود خویش را در جبهه مقابل نشان نداد و از برخورد با 
حاکمان خودداری کرد و هیچ حمایت ظاهری نیز از قیام ها نداشت. به همین دلیل 
توانست در جبهه فرهنگی، در قالب دعا و نیایش و موضوع هایی که در این زمینه در 

جامعه اسلامی مطرح می کرد، خط هدایت را گسترش دهد و حفظ کند.
امام سجاد)ع( برای  الزهرا قم درباره روش هایی که  استاد حوزه علمیه جامع 
گسترش آموزه های خود از آن بهره می برد، گفت: روش های اصلی ایشان برای 
هدایت مردم در قالب دعا، معارف، نوشتن رساله های حقوقی و تربیت و پرورش 
شاگردان بود و به گونه ای صورت می گرفت که توجه حاکمان وقت را جلب نکند. 
به این ترتیب فعالیت های امام زین العابدین)ع( بسیار فرهنگی بود و با این شیوه در 
قالب های مختلف توانست از یك شرایط بسیار بحرانی، امت اسلامی را به سلامت 
عبور دهد و باعث حفظ دستگاه امامت و انتقال جایگاه آن به امام باقر)ع( شود و این 

گونه زمینه پیشرفت علمی پنجمین امام شیعیان را فراهم کند.
فرزانه حکیم زاده، صحیفه سجادیه را مشتمل بر 51 دعا دانست و بیان داشت: 
این کتاب دربردارنده مهم ترین درس های اخلاقی و اعتقادی است و فردی که با 
این کتاب آشنا شود و از آن استفاده کند متوجه می شود که تمامی آن چیزی که 
به نام تربیت، هدایت و اخلاق شناخته شده است در این صحیفه به صورت کامل 

وجود دارد.
وی مهم ترین نهضت ها پس از قیام عاشورا را این گونه شرح داد: پس از قیام 
عاشورا شورشی با عنوان واقعه حرّه به وسیله مردم مدینه صورت گرفت. در اطراف 
مدینه منطقه هایی وجود دارد که به سنگ های آن، حرّه می گفتند. قیام توابین 
در کوفه و قیام مختار نیز از دیگر رویدادهایی است که پس از قیام عاشورا به وقوع 

پیوستند.
استاد حوزه علمیه جامع الزهرا قم درباره ویژگی های اجتماعی دوران امامت امام 
سجاد)ع(، تصریح کرد: این دوران در نهایت سختی و اختناق گذشت. امام زین 
العابدین)ع( خود در این زمینه گفته است که در دوره پیشوایی، بیش از چهار تن به 
امامت من اعتراف نداشتند. چهارمین پیشوای شیعیان در چنین جامعه ای با کتاب 
صحیفه سجادیه نکته های تربیتی و اخلاقی را در قالب دعا و نیایش بیان کرد تا مردم 

را از فساد و تباهی نجات دهد.
فرزانه حکیم زاده در ارتباط با شهادت امام سجاد)ع(، اظهار داشت: ایشان در 
هنگامه ای زندگی می کرد که پس از آن که بنی امیه جای خود را به بنی مروان داد، 
مروانیان در دشمنی با اهل بیت)ع( کم از بنی امیه نداشتند، آنها بعد از آن که متوجه 
شدند که امام سجاد)ع( توانسته است، شیعیان مهمی را تربیت کند و قیام هایی که 
به وقوع می پیوسته، بی تاثیر از هدایت های وی نبوده است بنابراین با حسادت به 
جایگاه امام زین العابدین)ع( به دشمنی با وی پرداختند و در نهایت در زمان حکومت 
ولیدبن عبدالملك به وسیله سم این امام همام را مسموم کردند و به شهادت رساندند.
وی در پایان امامت را امر الهی توصیف کرد و افزود: در بحث پیشوایی موضوع 
موروثی بودن، مطرح نیست، امامت امری الهی، همچون نبوت محسوب می شود 
که پس از شهادت هر امامی، این جایگاه بلند به پیشوای پس از وی منتقل می شود. 
البته امام معصوم را خداوند از فرزندان یکی از امامان بزرگوار برمی گزیند، به این دلیل 
که باید فرد معصوم از نظر تمامی اعمال، تربیتی کامل داشته باشد. امام سجاد)ع( 
هم به هنگامه روز عاشورا، در همان زمانی که سیدالشهدا)ع( به شهادت رسید، مقام 

والای امامت را برعهده گرفت.

بهمناسبتسالروزشهادتچهارمینپیشوایشیعیان:

امام سجاد)ع( نیایشگر درگاه حق

متاسفانه یکی از عادات بدی که ممکن است برخی ها 
داشته باشند این است که وقتی خوبی برای کسی انجام 
می دهند آن را مدام بازگو می کنند، به قول قدیمی ها منت 
برای  روآوردن های مداوم کاری که  به  این  اما  می گذارند. 
شریک زندگی یا نزدیکانمان انجام داده ایم، درستی است؟ 
آسیب های این مدل رفتاری چیست؟ اگر شما هم دنبال 

پاسخ این سوال هستید با ما همراه باشید.
خانواده ها  از  بعضی  در  که  اشتباهی  کارهای  از  یکی 
دیده می شود که نسبت به همدیگر انجام می دهند حالا 
ممکن است زن و شوهر باشند یا پدر و مادر یا فرزند، این 
مثبتی  اقدام  اگر  می گذارند.  آن ها  سر  بر  منت  که  است 
برای آن ها انجام دهند زحمتی برایشان بکشند این را مدام 
بازگو می کنند در حالیکه این رفتار می تواند برای آنها بسیار 
آسیب زا باشد. در این گزارش سعی کرده ایم از آسیب های 
این مسئله بین خانواده ها و زوجین بگوییم. دکتر »علی 
بورقانی« مشاورخانواده و استاددانشگاه در مورد آفات این 

مسئله چنین می گوید:
وقتی ما برای کسی کاری انجام می دهیم خب اگر جز 
وظایفمان است که من باید در قبال همسرم یا خانواده ام 
این کارها را انجام می دادم پس وظیفه شرعی و حقوقی من 
بوده است. این موضوع که اصلًا منت گذاشتن ندارد مثل 
این می ماند که یک آقایی برای سرکار رفتنش منت بر سر 
همسرش بگذارد خب وقتی شما تصمیم به ازدواج گرفته اید 
زندگی تان  مخارج  تامین  برای  که  است  این  شما  وظیفه 
تلاش کنید یا مثلًا خانمی نسبت به وظایف خودش منت 
بر سر همسرس بگذارد. در برخی موارد هم ممکن است در 
خانواده وظیفه،خاص فردی نباشد ولی برای اینکه صمیمت 
بیشتر بین همسر و فرزندان تقویت شود اقداماتی انجام 
می دهد مثلًا انجام دادن کارهای خانه و پخت و پز و… اینها 
وظیفه شرعی و حقوقی خانم ها نیست ولی خانم ها از باب 
لطف این کارها را انجام می دهند در این حالت هم منت 
گذاشتن بر سر سایر اعضای خانواده کار درستی نیست. 
این رفتارها بیشتر باعث متزلزل شدن کانون گرم خانواده 
می شود. پس خیلی باید مراقبت کنیم که ما در فضای زندگی 

مشترک از این منت گذاشتن فاصله بگیریم.
منت ما ابزار کنترل گری است یا خلا اعتماد به نفس!

شاید در ذهنمان این حس را داشته باشیم که افراد از روی 

دوست داشتن عزیزان خود محبت های خود را نسبت به 
آن ها بیان می کنند و فکر می کنند شاید این کارشان باعث 
شود برای خانواده خود دوست داشتنی تر باشند اما آیا واقعاً 
چنین است؟ دکتربورقانی در پاسخ چنین برایمان می گوید: 
این مسئله چندین دلیل مختلف می تواند داشته باشد. یکی 
از دلایل مهم این است که این افراد عزت نفس پایینی دارند، 
چون از حیث شخصیت عزت نفس بالایی ندارند. هر کاری 
می کنند منت سر دیگران می گذارد. یعنی می خواهند با این 
منت گذاشتن به بقیه بفهمانند که من برای شما این کار را 
کردم آن کار را کردم و… این افراد باید روی عزت نفس خود 
کار کنند. برخی ها هم دلیل این منت گذاری های مداوم را 
این می دانند که من با این کارم می خواهم همسر و فرزندانم 
را کنترل کنم تا آن ها هم یادشان نرود من چقدر خوبی در 
حقشان کرده ام و چقدر دوستشان دارم و این را یک ابزار 
برخی ها  انتخاب می کنند. فرض کنید  برای کنترل گری 
هستند که مدام به همسر خود می گویند »اگر بابای من نبود 
تو هیچی نمی شدی، همه موفقیت هات رو مدیون خانواده 
منی یا این من بودم که باعث رشد و پیشرفت تو شدم و…« در 
تصور چنین افرادی یادآوری مداوم باعث می شود همسرشان 
بیشتر تحت اختیار آن ها باشد. گروهی هم هستند که دلیل 
و  قدردانی  اهل  خانواده شان  که  است  این  کارشان  این 
سپاسگزاری نیستند. فرض کنید در خانواده ای پدر و مادر 
هر چقدر زحمت می کشند. هر کاری می کنند هیچ وقت 
سایر اعضای خانواده حتی یکبار هم از زحمات آن ها تشکر 
نمی کنند و خب این افراد می گویند حداقل خودم بازگو کنم 
تا آن ها بدانند من چقدر برایشان زحمت می کشم. خانواده ها 
باید تلاش کنند تا فرهنگ قدردانی در آن ها نهادینه شود. 
اگر فرهنگ قدردانی در خانواده ها باشد و بابت هر تلاشی 
حتی موارد کوچک و ناچیز اعضای خانواده یاد بگیرند که 
از هم تشکر کنند دیگر اعضای خانواده هم احساس نیازی 

برای بازگویی خوبی های خود ندارند.
پیامدهایمنفیمنتگذاشتن

شاید افرادی که این کار را انجام می دهند از آثار منفی 
این مسئله در زندگی شان چندان اطلاعی ندارند و یا تصور 
می کنند رفتارشان ممکن است درست هم باشد اما در این 
مورد دکتر بورقانی چنین معتقد است: منت گذاری یا بازگو 
کردن خوبی هایمان برای دیگران علاوه بر اینکه کار درستی 

نیست چندین پیامد منفی هم دارد که در اینجا من به سه 
مورد از آن ها اشاره می کنم: اولین پیامد منفی این مسئله 
در  نفرت  و  کینه  ناکرده  خدایی  و  نارضایتی  حس  ایجاد 
خانواده است. طبیعی است هیچ کسی علاقه ندارد تا با 
و  او منت می گذارد  برقرار کند که مدام سر  ارتباط  کسی 
حس خوبی از او نمی گیرد. فضای خانه نباید به سمتی برود 
که اعضای خانواده از همدیگر حس خوب دریافت نکنند. 
دوم اینکه این مسئله سبب ایجاد فشار روحی و روانی برای 
اعضای خانواده می شود. همین طور فرزندان خانواده دچار 
استرس و اضطراب می شوند و این رفتار آن ها باعث می شود 
برای سایر اعضای خانواده این بازگویی های مداوم آزاردهنده 
باشد. چون دیگر در امن ترین نقطه زندگی شان که همان 
این  البته  نمی کنند.  امنیت  احساس  است  خانواده شان 
مورد فقط شامل فرزندان نمی شود حتی خود همسران هم 
لذا صمیمیت خانواده  نخواهند داشت،  آرامش  احساس 
خدشه دار می شود. سوم این کار باعث می شود عزت نفس 
طرف مقابل مان هم خدشه دار شود. خیلی وقت ها پیام این 
منت گذاشتن ها این است که من از هر جهت خوب بودم 
ولی تو به اندازه کافی خوب نبودی و نقشت را در زندگی 

درست انجام نداده ای.
چهارم این منت گذاری ها باعث می شود شما به دیگران 
این  دنبال  به  مدام  شما  اطرافیان  و  دهید  گناه  احساس 
باشند که من چه زمانی باید جبران کنم. پنجم شما باعث 
ترسیم الگوی ناسالم ارتباطی در خانواده می شوید و فرزندان 
شما هم این الگوی غلط را یاد می گیرند و بعدها در زندگی 
روش  یک  گذار  پایه  پس  می کنند.  پیاده  را  آن  خودشان 

رفتاری غلط در زندگی فرزندانتان نباشید.
سخنپایانی

دکتر بورقانی در پایان سخنان خود می گوید: قبل از انجام 
هر کاری در خانواده خود به این مسئله فکر کنید آیا این رفتار 
من آسیب به خانواده من می زند یا باعث صمیمیت بیشتر 
و بهبود ارتباط من با سایر اعضای خانواده می شود؟ پس 
زمانی که متوجه می شوید این رفتارتان نفعی برای زندگی 
شما ندارد و باعث تنش و فاصله گذاری بین شما و سایر 
ندهید. برای ملاحظه  انجام  را  کار  این  عزیزانتان می شود 
مطالب بیشتری در حوزه خانواده و تربیت فرزندان از صفحه 

مشاوره گروه زندگی دیدن فرمایید.

منتماابزارکنترلگریاستیاخلااعتمادبهنفس!

لطفاً سر همدیگر منت نگذارید!
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نائبرئیساتاقبازرگانیایرانوجمهوریآذربایجان:

بانک های آذربایجانی به شرکت های ایرانی 
گارانتی نمی دهند

نائب رئیس اتاق بازرگانی ایران و جمهوری آذربایجان گفت: شرکت های ایرانی 
برای عرضه خدمات فنی و مهندسی در آذربایجان باید گارانتی بانکی برای حسن 
انجام کار ارائه دهند اما چون روابط بانکی ایران با دنیا مسدود است بانک های 
آذربایجانی حاضر به ارائه این گارانتی به شرکت های ایرانی نیستند و ترجیحشان 
بر این است که در دریافت خدمات فنی مهندسی هم با ترک ها همکاری کنند که 

در این زمینه از دانش به روزی برخوردار هستند.
مهران فکری، نائب رئیس اتاق بازرگانی ایران و جمهوری آذربایجان در تشریح 
آخرین وضعیت تجارت دو کشور به خبرنگار ایلنا گفت: روابط سیاسی جمهوری 
آذربایجان و ایران صورت باثباتی به خود گرفته اما این ثبات به ارتقای روابط تجاری 
نینجامیده و آذربایجان بیشتر مسیر ترانزیت کالاهای ایرانی به روسیه و گرجستان 
آذربایجان  جمهوری  به  هدف  این  با  ایرانی  محموله های  درصد   90 و  است 
وارد می شود، در نتیجه این کشور با وجود همسایگی بازار مصرف خوبی برای 
محصولات ایرانی به شمار نمی آید دلیل اصلی آن هم حضور قدرتمند و تثبیت  

شده ترکیه در بازار آذربایجان است.  
وی افزود: ترکیه در حالی بازار جمهوری آذربایجان را قبضه کرده که مرز مشترک 
با این کشور ندارد و از مسیر گرجستان با آن تجارت می کند اما با برقراری تجارت 
ترجیحی توانسته در این بازار جولان دهد، این ارتباط تنگاتنگ سبب می شود 
آذربایجان در ورود کامیون های ترک به این کشور همکاری بیشتری نسبت به 
کامیون های ایرانی داشته باشد و این موضوع حتی تجارت چمدانی ایرانی ها را 

هم از خود متاثر کرده است.  
فکری در پاسخ به اینکه آیا ارتقای روابط دیپلماتیک ایران و آذربایجان با اقداماتی 
مانند بازگشایی سفارت آذربایجان در ایران و از این قبیل در ارتقای روابط اقتصادی 
موثر بوده توضیح داد: اساس روابط تجاری و اقتصادی بر امتیازاتی است که دو 
کشور برای یکدیگر قائل می شوند بر همین اساس انتظار می رود معاونت اقتصادی 

وزارت امور خارجه در حرکتی جهادی امتیازاتی از جمهوری آذربایجان بگیرد.
وی خاطرنشان کرد: تا زمانی که تعرفه های تجاری ایران در تجارت با آذربایجان 
کاهش پیدا نکند، ایران نمی تواند در بازار جمهوری آذربایجان با ترکیه رقابت کند. 
توجه داشته باشید که مرز مشترک ما زمان انتقال کالا از تهران تا باکو را به چند 
ساعت کاهش داده در حالی که این زمان برای ترکیه چند روز است این قرابت 
جغرافیایی همچنین هزینه حمل را به میزان قابل توجهی کاهش می دهد، اما 
برقراری تجارت ترجیحی میان دو کشور آذربایجان و ترکیه تمام امتیازاتی را که در 

تجارت با ایران وجود دارد پوشش داده است. 
نائب رئیس اتاق بازرگانی ایران و جمهوری آذربایجان تصریح کرد: تنها ترکیه 
دارد؛  آذربایجان  جمهوری  بازار  در  قدرتمندی  حضور  هم  اسرائیل  و  نیست 
حتی اعضای جامعه یهودی در میان دولتمردان جمهوری آذربایجان هم دیده 
می شوند، مجموع اینها زمینه کمرنگ شدن رابطه ایران و آذربایجان را با وجود مرز 
مشترک فراهم آورده با این حال از آنجا که ایران مسیر ترانزیت کالاهای آذربایجانی 

است این کشور هنوز به حفظ ارتباط با ایران می کوشد. 
وی درباره امکان صدور خدمات فنی و مهندسی به جمهوری آذربایجان اظهار 
کرد: شرکت های ایرانی برای عرضه خدمات فنی و مهندسی در آذربایجان باید 
گارانتی بانکی برای حسن انجام کار ارائه دهند اما چون روابط بانکی ایران با دنیا 
مسدود است بانک های آذربایجانی حاضر به ارائه این گارانتی به شرکت های 
ایرانی نیستند و ترجیحشان بر این است که در دریافت خدمات فنی مهندسی 

هم با ترک ها همکاری کنند که در این زمینه از دانش به روزی برخوردار هستند. 
ایران  در  آذربایجان  بودن سفارت جمهوری  به دلیل بسته  وی گفت: حتی 
همزمان با برگزاری اکسپو2024 امکان بهره مندی از این پتانسیل در توسعه 

تجارت دو کشور فراهم نیامد. 
فکری افزود: با این حال مواد معدنی، سنگ، کاشی و سرامیک ایران و مواد 
غذایی می تواند تقاضای چشمگیری در جمهوری آذربایجان داشته باشد اما 
مشروط به اینکه ایران در روابط تجاری امتیازاتی برای طرف آذربایجانی قائل شود 

و تعرفه ها را تا اندازه ممکن کاهش دهد. 
نائب رئیس اتاق بازرگانی ایران و جمهوری آذربایجان بیان کرد: ایران و جمهوری 
آذربایجان پیشینه مشترک تاریخی و تشابهات مذهبی، فرهنگی و اجتماعی 
دارند، به طور مثال اکنون بیش از ۳000 بانوی آذربایجانی با ایرانی ها ازدواج 
کرده اند این موضوعات می تواند روزنه ای برای گشایش هر چه بیشتر در روابط دو 

کشور قلمداد شود. 

مدیرعاملشرکتبرقحرارتیخبرداد:

آماده باش شبانه روزی ۶ هزار نیرو 
در واحدهای نیروگاهی

مدیرعامل شرکت برق حرارتی با بیان اینکه ۶ هزار نیروی انسانی به صورت 24 
ساعته در واحدهای نیروگاهی آماده باش هستند، گفت: در سه سال گذشته 4۸ 

واحد نیروگاهی در کشور احداث شده است.
عبدالرسول پیشاهنگ در خصوص عملکرد صنعت برق کشور در حوزه تولید 
گفت: با وجود اینکه در دهه 70 و ۸0 در صنعت برق ۶0 درصد و در دهه 90 نیز 
2۳ درصد رشد تولید داشتم، به دلیل کمبود رشد تولید در دهه 90 یک ناترازی در 

تابستان 1400 رخ داد و یک ناترازی 20 هزار مگاواتی در صنعت برق رقم خورد.
وی ادامه داد: برای جبران این ناترازی احداث 20 هزار مگاوات ظرفیت نیروگاه 
حرارتی در دستور کار قرار گرفت که 9 هزار مگاوات آن در حال حاضر به بهره برداری 

رسیده 9 هزار مگاوات دیگر نیز در حال توسعه و اقدام هستند.
مدیرعامل شرکت برق حرارتی در همین رابطه توضیح داد: از این 9 هزار مگاواتی 
که به بهره برداری رسید دو هزار مگاوات مربوط به ارتقای نیروگاه های موجود است 
که سبب شد 24 هزار میلیارد تومان صرفه جویی در احداث واحد نیروگاهی جدید 
رقم بخورد. یعنی اگر ما می خواستیم دو هزار مگاوات نیروگاه احداث کنیم باید 
24 هزار میلیارد تومان هزینه می کردیم و چنین ظرفیتی را به ظرفیت کشور اضافه 

می کردیم.
وی ادامه داد: در حالی که ظرفیت تولید برق ما چیزی حدود ۶0 هزار مگاوات 
است، در سه سال گذشته به میزان ۳00 هزار مگاوات ظرفیت نیروگاهی تعمیرات 
انجام شد. ممکن است در ذهن بیاید چطور ۶0 هزار مگاوات نزدیک به 100 هزار 
مگاوات هر سال تعمیرات انجام شده است. دلیل آن است که برخی از واحدها 
بخاطر کارکرد زیاد در سال دو بار تعمیرات داشتند. پیشاهنگ با اشاره به اینکه 
در مدت سه سال گذشته موفق شدیم 4۸ واحد نیروگاهی احداث کنیم، اضافه 
کرد: 14 واحد از این واحدهای تازه احداث شده مربوط به واحد بخار نیروگاه های 
سیکل ترکیبی است که بدون مصرف سوخت تولید برق انجام می دهند و در این 
14 واحد، روزانه ۳.5 میلیون مترمکعب گاز صرفه جویی شده که این عدد هم در 

سبد سوخت و انرژی کشور عدد بسیار بزرگی است.

رئیسسازمانملیاستانداردبهایرناخبرداد:

طراحی و بهره برداری از ۳۰ سامانه 
هوشمند استاندارد

رئیس سازمان ملی استاندارد ایران گفت: از ابتدای دولت سیزدهم، طراحی 
و بهره برداری بیش از ۳0 سامانه هوشمند در دستور کار سازمان ملی استاندارد 

ایران قرار گرفت.
مهدی اسلام پناه، اظهار داشت: تعدادی از این سامانه ها رونمایی شد و تا پایان 

امسال 10 سامانه دیگر به بهره برداری خواهد رسید.
وی افزود: این سامانه ها تکلیف سازمان استاندارد بود که از دوره های قبل مانده 
بود و با همت همکاران در جهت تقویت زیر ساخت فناورانه و شفافیت طراحی و در 

دست بهره برداری است.
رئیس سازمان ملی استاندارد ایران با تاکید بر هوشمندسازی استاندارد، گفت: 

این سامانه در جهت تسهیل در خدمات رسانی و حذف فرایند کاغذی است.

درگفتوگوبایکاقتصاددانبررسیشد؛

آیا پزشکیان می تواند مقابل بحران های اقتصادی بایستد؟ 

یک اقتصاددان با اشاره به چالش های اقتصادی پیش روی دولت چهاردهم، 
می گوید: دولت چهاردهم با چالش های اقتصادی و ناترازی بخش های انرژی و 
مالی روبه رو است و این ها مسایلی نیست که به آسانی و ظرف 4 سال با تدبیر آقای 
پزشکیان و کابینه اش حل شود. البته این وضعیت می تواند بهتر شود؛ به شرط 

آن که مخالفان دست از مخالفت خود بردارد.
مسعود پزشکیان رسما سکان اداره کشور را در دست گرفت و حالا مجموعه ای 
از بحران های اقتصادی پیش پای او قرار دارد تا برای حل آنها چاره بیاندیشد. 
این در شرایطی است که اقتصاددانان درباره شرایط اضطراری در بخش های 
مهم اقتصادی هشدار می دهند و معتقدند پزشکیان با پارادوکس ها و به نوعی 
نشان  را  دیگری  اعداد  واقعیت ها  مقابل،  در  که  است  روبه رو  آمارسازی هایی 

می دهد.
از یک طرف حامیان دولت سیزدهم، به بهبود شرایط اقتصاد و تحویل اسب زین 
شدن اقتصاد به دولت پزشکیان سخن می گوید و از طرف دیگر، واقعیت های 
اقتصادی، تصویری از تورم بالا و ناترازی های سنگین در بخش های مختلف 
اقتصاد و به خصوص انرژی را نشان می دهد. احمد حاتمی یزدی، اقتصاددان 
معقتد است این واقعیت ها پیش پای اقتصاد ایران وجود دارد؛ ولو اسم آن را 

سیاه نمایی بگذارند. البته اگر اسم این ها سیاه نمایی است، پس من باید بگویم 
هیچ واقعیتی را نباید به اطلاع عموم مردم برسانیم تا خدا نکند سیاه نمایی بشود.

اقتصادایراندچارعدمتعادلاست
احمد حاتمی یزدی، اقتصاددان در گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین درباره 
چالش های اقتصادی دولت چهاردهم می گوید: همه می دانند که ما عدم تعادل 
در بسیاری از بخش های اقتصاد داریم و اقتصادی که تعادل نداشته باشد، در 

وضعیت ناپایداری قرار دارد.
وی می افزاید: عدم تعادل یعنی ناترازی. شما وضعیت برق را می بینید که 

خاموشی ها اتفاق افتاده و نصف مملکت را به خاطر تامین برق تعطیل کرده اند.
این کارشناس اقتصادی تصریح می کند: برق از نظر عرضه و تقاضا با هم تراز 
نیست. یعنی تقاضا و مصرف برق بسیار بیشتر از عرضه است. همین وضعیت در 

بخش انرژی های دیگر مثل گازوییل، بنزین و گاز هم وجود دارد.
حاتمی یزدی عنوان می کند: همین الان همه نگران هستند که زمستان با 
قطعی گاز روبه رو می شویم و قطعی گاز اتفاق می افتد، صنایع می خوابد و تولیدات 

هم به دلیل ناترازی گاز در زمستان کاهش پیدا می کند.
وی متذکر می شود: همین وضعیت در حوزه آب هم وجود دارد. همین شرایط را 

در وضعیت مالی کشور می بینیم و ناترازی شدیدی را در صندوق های بازنشستگی 
شاهد هستیم. در عین حال، کسری شدید بودجه و ناترازی بودجه باعث شده که 
دولت بی گدار دست به افزایش نقدینگی بزند و نتیجه آن، تورم وحشتناک 40 

درصدی است که 4 سال است که استمرار پیدا کرده است.
واقعیتهارابایدبگوییم؛ولواسمآنراسیاهنماییبگذارند

این اقتصاددان با بیان این که دولت چهاردهم با چالش های اقتصادی و ناترازی 
بخش های انرژی و مالی روبه رو است، می گوید: این ها مسایلی نیست که به 
آسانی و ظرف 4 سال با تدبیر آقای پزشکیان و کابینه اش حل شود. این ها نیاز 
به همدلی و همراهی همه ملت، از مجلس و قوه قضاییه گرفته تا کارگر و اساتید 
دانشگاه و فرهیختگان. همه باید دست به دست هم بدهند تا بتوانند کمی از 

مشکلات و ناترازی ها را حل کنند.
تیم  و  پزشکیان  توان  از  بزرگ تر  بسیار  معضل  می کند:  تاکید  حاتمی یزدی 
اجرایی اش است و حتی شاید بگویم بیشتر از توان مردم از نظر تخصص و سرمایه 

است.
وی می افزاید: ما نیاز به استفاده از سرمایه خارجی و تکنولوژی خارجی برای 
حل هر یک از این مسایل داریم. برای مثال، در رابطه ناترازی صندوق بازنشستگی 
بدون استفاده از آخرین تکنولوژی های مربوط به بیمه بازنشستگی قابل حل 

نیست.
این کارشناس اقتصادی توضیح می دهد: ما نیروهای متخصصی در امر بیمه 
بازنشستگی داریم و من اطلاع دارم که به هیچ وجه سازمان تامین اجتماعی 
این  در  شفافیت  کند.  استفاده  بازنشستگی  بیمه  تکنولوژی  از  نشد  حاضر 
سازمان ها وجود ندارد. کلا در بخش مالی، بانک ها و بانک مرکزی شفافیت نیست 

و سوءاستفاده های فراوانی انجام می شود.
حاتمی یزدی بیان می کند: به هرحال این شرایط وجود دارد؛ ولو اسم آن را 
سیاه نمایی بگذارند. البته اگر اسم این ها سیاه نمایی است، پس من باید بگویم 
هیچ واقعیتی را نباید به اطلاع عموم مردم برسانیم تا خدا نکند سیاه نمایی بشود. 

واقعیت ها این گونه هستند که من به عنوان یک کارشناس اقتصادی می بینم.
دولتپزشکیانتوانحلمشکلاترادارد؟

این کارشناس اقتصادی همچنین می گوید: همان طور که گفتم، این ها مسایلی 
نیست که توسط پزشکیان و تیم اجرایی او به تنهایی قابل حل باشد. این وضعیت 

می تواند بهتر شود؛ به شرط آن که مخالفان دست از مخالفت خود بردارد.
بگوییم همه مشکلات حل می شود؛ خیر،  این که  حاتمی یزدی می افزاید: 
قطعا در این 4 سال حل نمی شود، ولی مشکلات می تواند کاهش یابد. نرخ تورم 
می تواند کاهش یابد. ناترازی انرژی با سرمایه گذاری می شود کاهش یابد و با 

سرمایه گذاری خارجی، کمبود گاز تامین شود و یا کسری آن کم شود.
وی تاکید می کند: این که بگوییم همه مشکلات در طول 4 سال آینده حل 

می شود، امید واهی است.

درگفتوگوباعضوکمیسیونانرژیاتاقبازرگانیمطرحشد:

ناترازی گاز؛ پاشنه آشیل برق
عضو کمیسیون انرژی اتاق بازرگانی گفت: کشور ما در حال 
ورود به ناپایداری برق هستیم و نباید اجازه دهیم به شرایط 

غیرمترقبه برسیم که حوادث را مدیریت کنیم.
حمیدرضا صالحی در گفت وگویی، درباره اوضاع ناترازی 
برق اظهار داشت: همه شرایطی که اکنون در حوزه برق داریم 
قابل پیش بینی بود اگر به گذشته این موضوع مراجعه کنیم 
و مکاتباتی که ما به عنوان بخش خصوصی داشته ایم مؤید 
این است که با توجه دیتاهای موجود مسئولین از قبل از این 

اوضاع اطلاع داشته اند.
وی افزود: باتوجه به وضع موجود صنعت برق انتظار این 
است که مسئولین اجازه ندهند کار به نقطه بحران برسد 
آیا  افتاد؛  اتفاق  اهواز  رامین  نیروگاه  در  که  مسئله ای  مثلا 
پیش بینی نمی شد که دچار خرابی شود؟ و این میزان تولید 
برق را در معرض قطعی قرار دهد و 200 تا ۳00 مگاوات برق 
از مدار خارج شود؟ آیا از قبل قابل تعمیر و بررسی نبود؟ اگر 
مسئولین این اهمیت را می دانستند نباید این اتفاق می افتاد.
اکنون  گفت:  بازرگانی  اتاق  انرژی  کمیسیون  عضو  این 
کره زمین در حال گرم شدن است و همه تلاش می کنند 
جلوی این گرم شدن را بگیرند و یکی از راهکاراها نیز توسعه 
تجدیدپذیرها است. همه مسئولین ایران نیز این را می دانند 
زیرا آسیب گرمایش در ایران بیشتر از کشورهای دیگر است 
و از سوی دیگر ما بحران ناترازی برق را داریم و این مسائل 
قابل پیش بینی است، در هر حال برگشت به گذشته و اینکه 

هرکس را هم که متهم کنیم، مشکلی را حل نمی کند، ممکن 
است مسئولین ما روحیه جهادی برای حل مشکلات داشته 
باشند اما روحیه برنامه ریزی درستی ندارند در صورتی که این 
دو با هم در یک مسیر قرار نگیرند؛ مشکلات حل نمی شود و 
به جایی می رسیم که در دمای 70 درجه باید تعمیرات انجام 

شود.
وی تاکید کرد: به نظر می رسد باید در بحث برنامه ریزی 

قوی تری عمل کنیم چراکه چالش تامین برق تبدیل به چالش 
اجتماعی و امنیتی می شود، حتی ممکن است شبکه هم 
آسیب ببیند و خط بخوابد مثلا خرابی نیروگاه رامین ممکن 

بود بخش عمده برق کشور دچار آسیب شود.
باید  باید موضوع را جلوتر برویم و  صالحی ادامه داد: ما 
بدانیم در وزارتخانه جدید هم مشکل آب و هم برق داریم. باید 
برنامه دقیق ارائه دهیم که عقب ماندگی ها را حل کنیم، قطعی 

آب و برق را به حداقل برسانیم و اختلال در زندگی و کسب و 
کار کم و تا حذف شود چراکه در غیر این صورت تولیدکنندگان 

ضرر می کنند و میزان بیکاری و نرخ کالا زیاد می شود.
با  را  مگاوتی  هزار  ناترازی 17  باید  کرد:  خاطرنشان  وی 
افکار عمومی مطرح کنیم و با همکاری مردم از میزان آن را 
کم کنیم، اکنون کشور ما در حوزه مهندسی برق بعد از امریکا 
در رتبه دوم قرار دارد بنابراین در زمینه متخصص مشکلی 
نداریم، مشکل جذب سرمایه است که باید شرایط را برای ورود 
سرمایه گذار تسهیل کنیم در این راستا از بخش خصوصی 
تحریم جذب سرمایه  لغو  به عرصه  ورود  با  بگیریم،  کمک 
خارجی داشته باشیم. کشور ما در حال ورود به ناپایداری برق 
هستیم و نباید اجازه دهیم به شرایط غیرمترقبه برسیم که 

حوادث را مدیریت کنیم.
این عضو اتاق بازرگانی گفت: باید علاوه بر روحیه جهادی؛ 
تجربه، برنامه ریزی و پاسخگویی داشته باشیم تا ناترازی حل 
شود، موضوع اصلی اینکه ناترازی گاز باید حل شود چون 
با  بتوانیم  باید  ما  برمی گردد،  گاز  ناترازی  به  اصلی  ریشه 
هماهنگی وزارت نفت این مسئله را حل کنیم یعنی هم توسعه 
ظرفیت نیروگاهی را افزایش دهیم هم حل مشکل فرسودگی 
نیروگاه های کشور را حل کنیم تا بتوانیم اتلاف انرژی را که آمار 
خوبی ندارد؛ حل کنیم و  هم جذب سرمایه گذاری داخلی و 
خارجی داشته باشیم و مسئله غیرقابل انکار نیز یافتن راهکار 

برای عبور از ناترازی گاز است.

رئیس هیات مدیره انجمن واردکنندگان خودرو گفت: در خرید کارت ملی برای واردات خودرو این خطر وجود دارد که خریدار 
نتواند از امتیاز کارت در ازای پولی که پرداخت کرده استفاده کند زیرا هنوز نحوه اجرای آیین نامه آزادسازی خودروهای وارداتی 

ابهام دارد و مهم ترین ابهام همان نحوه تامین ارز توسط بانک مرکزی است.
هادی سلیمانی ملکان، رئیس هیات مدیره انجمن واردکنندگان خودرو درباره خرید و فروش کارت های ملی برای واردات 
خودرو به خبرنگار ایلنا گفت: با توجه به اینکه فرآیندها و چگونگی اجرای آیین نامه واردات خودرو توسط عموم مردم هنوز 
مشخص نشده و بانک مرکزی نیز روز یکشنبه به طور شفاف اعلام کرد هنوز منبع تامین ارز این خودروها مشخص نیست تمام 
خرید و فروش های کارت ملی که با هدف واردات خودروهای دست دوم در حال انجام است قانونی نیست و عواقب زیانباری 

برای خریدار کارت ملی خواهد داشت.
وی افزود: این احتمال برای خریدار وجود دارد که نتواند از امتیاز کارت ملی در ازای پولی که پرداخت کرده استفاده کند زیرا 
هنوز نحوه اجرای آیین نامه آزادسازی خودروهای وارداتی شفاف نیست و ابهامات فراوانی دارد و مهم ترین ابهام همان نحوه 

تامین ارز توسط بانک مرکزی است.
سلیمانی خاطرنشان کرد: وقتی منبع تامین ارز مشخص شود و دستورالعمل های لازم به شکل جدید ابلاغ و جزئیات شفاف 
شود ممکن است شرایط خاصی برای واردات وضع شده باشد و بر مبنای آن واردات مشمول همه نشود، به طور مثال ممکن 

است که این شرط گذاشته شود که واردکننده باید در خارج از کشور حساب داشته باشد.
وی در پاسخ به اینکه انجمن واردکنندگان خودرو خرید و فروش کارت ملی را برای واردات راهکاری مفید می داند یا نه اظهار 
کرد: انجمن همواره با مکانیزم هایی که ایجاد رانت می کند مخالف است و اگر خرید و فروش با این هدف انجام شود موافق 
نیست و آن را به ضرر بازار آزاد می داند، برداشت ما این است که اگر روال واردات خودروهای نو به شکل منطقی و طبیعی ادامه 
پیدا کند بازار به گونه ای رقابتی خواهد شد که دیگر نیازی به واردات خودروهای دست دو نباشد و قانونگذار نیز به طور شفاف 

اشاره کرده که هدف از واردات خودروهای دست دوم تنظیم بازار است.
رئیس هیات مدیره انجمن واردکنندگان خودرو تصریح کرد: تداوم واردات خودروهای نو حباب قیمتی که اکنون برقرار است 

را از بین خواهد برد.
وی در ادامه به رکود حاکم بر بازار خودرو اشاره کرد و در این باره گفت: بخشی از رکود کنونی برآمده از آنست که مردم انتظار 
دارند خودروها بیشتر و ارزان تری در بازار عرضه شود اما تحقق این انتظار و عرضه خودروهای وارداتی بیشتر به میزان ارزی 

بستگی دارد که به این امر اختصاص داده می شود و در صورتی که ارز تامین شود، عرضه و تقاضا توازن پیدا خواهند کرد.
سلیمانی یادآور شد: هفده دوره وارداتی که تاکنون صورت گرفت در ایجاد توازن بازار تاثیرگذار بوده است، این خودروهای 
وارداتی در روزهای نخست حباب های میلیاردی داشتند اما الان کار به جایی کشیده که قیمت برخی از این خودروها در بازار 
با قیمت شرکت واردکننده برابری می کند، اینها نشانگر این است که به توازن عرضه و تقاضا نزدیک می شویم و با نزدیک شدن 
قیمت خودروهای وارداتی به خودروهای تولید داخل و خودروهای مونتاژی این خودروها بازار دیگر خودروهای کشور را نیز 
از خود متاثر می کنند. وی در مورد واردات خودروهای لوکس توضیح داد: در صورتی که ارز موردنیاز موجود باشد باید امکان 
واردات خودروی موردتقاضای تمام اقشار به وجود آید، قانون هم هیچ کجا محدودیتی برای برخورداری از انواع خودرو برای 
شهروندان قائل نشده است و به باور من وقتی تعادل میان عرضه و تقاضای خودرو برای عموم جامعه فراهم آید محدودیت ها 
در رده خودروهای وارداتی حذف می شود و واردات گوناگونی بیشتری پیدا می کند و به یقین ورود خودروهای لوکس نیز تاثیر 

خودرو را بر تعادل بازار می گذارند.  

یکپیشبینیجالبدربارهقیمتخودرودربازار؛

 این گونه باید منتظر سقوط قیمت خودرو باشیم
کارشناس حوزه خودرو می گوید: واقعیت این است که من هم مثل شما معتقد هستم که خبر آزادسازی واردات خودروهای 
کارکرده یک شو تبلیغاتی بوده، چراکه پیش از این اصلا آقای وزیر صمت تمایلی به اجرای این قانون نداشته و حتی رسما اعلام 

کرده بودند که وقتی صحبت آن به میان می آید، کهیر می زند.
فرهاد احتشام زاد،  می افزاید: این که در روزهای آخر، ایشان بیماری شان برطرف شد و دولت توانست آن را ابلاغ کند که 
آیین نامه اجرایی اش برای عملیاتی شدن برود، در وهله اول نویددهنده این است که انشاله وزیر ما حالشان بهتر شده، ولی 

مشکل این جاست که صرفا ابلاغ این آیین نامه اجرایی، جواب گوی نیاز عملیاتی نیست.
این کارشناس صنعت خودرو تصریح می کند: این آیین نامه نیاز به یک برنامه عملیاتی دارد که تمام ذینفعان آیین نامه در آن 
باید حضور داشته باشند. یعنی نه تنها وزارت صمت و بانک مرکزی لازم است در این حوزه ورود کنند، بلکه بقیه بخش هایی که 

مرتبط با این موضوع هستند، باید ورود کنند؛ مثل معاینه فنی خودروها در زمان ورود و... .
این کارشناس حوزه خودرو عنوان می کند: این ها مسایلی است که به صورت عملیاتی از ابتدا تا انتهای فرآیند باید مشخص 
شود. این که صرفا در روزهای آخر، سیب زمینی داغ را در بغل یک فرد دیگر بیاندازیم که او بتواند برود انجام دهد، واقعا کار 

زیبایی نیست.
احتشام زاد متذکر می شود: در طول یک سال و خرده ای که گذشته، هیچ کار کارشناسی روی این موضوع انجام نشده و صرفا 
یک آیین نامه که در همان روزهای اول در آمده بود، در روزهای آخر همان آیین نامه اعلام می شود؛ با همان مفاد و بدون این که 

هیچ تغییری کند. مکانیزم های متناظر با آن و مرتبط با مناطق آزاد نیز، همگی مسکوت مانده است.
وی یادآور می شود: این کار، یک نمایش جالب بود، چون در این دوره سه ساله وزارت صمت متاسفانه مردم در حوزه خودرو 
فقط با خبردرمانی روبه رو بودند و ما هم دوست داریم این حرف ها را باور کنیم و واقعا به نفع مردم است که این اتفاقات خوب 

بیفتد؛ یعنی مردم بتوانند قدرت انتخاب داشته باشند.
این کارشناس صنعت خودرو بیان می کند: این که کار تا همین مرحله هم رسیده، واقعا زحمات زیادی کشیده شده است و 
تا همین جا هم که پیش رفته، قابل شکر است، ولی صرفا این آیین نامه قابل عملیاتی شدن نیست؛ چراکه نیاز به یک کارگروه 
تخصصی است که درک صحیحی از فرآیند عملیاتی داشته باشد و بعد بتوانند این فرآیند را مدون تدوین کنند و بعد استاندارد، 

پلیس، محیط زیست، اسقاط و... همه بدانند در ارتباط با این خودروها چه باید کنند.
احتشام زاد تاکید می کند: باید مشخص شود مکانیزم قیمت گذاری این خودروها به چه شکل است و بحث تعرفه ها موضوع 

بسیار مهمی است که باید به آنها در یک کارگروه تخصصی پرداخته شود.
وی یادآور می شود: با وجود این که دو سال و نیم از بحث واردات خودرو گذشته، هنوز میزان واردات اندک است؛ کمااین که 

ارزبری در حوزه های دیگر به شدت بالاست.
ارزبرایوارداتخودروهایکارکردهوجوددارد؟

این کارشناس حوزه خودرو در پاسخ به این پرسش که ارز برای واردات خودروهای کارکرده وجود دارد؟ می گوید: ببینید برای 
تمام کالاها ارز وجود دارد، زیرا در بودجه، ردیف های درآمدی برای آنها دیده شده است.

احتشام زاد می افزاید: علاوه بر آن، مکانیزم جدیدی فعال می شود به اسم ارز متقاضی و سرمایه گذاری خارجی که این دو، 
منابع آزاد خارج کشور هستند که واردکنندگان به کرات به واسطه ارتباطاتی که با کشورهای دیگر و سرمایه گذاران خارجی 

دارند، می توانند مدیریت کنند.
وی خاطرنشان می کند: این هم باز هم از آن بحث هایی است که در کارگروه تخصصی باید دیده شود.

یککارشناسحوزهخودرو؛

آزادسازی واردات خودرو، شو تبلیغاتی بود
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حادثهایتاسفآوروتلخبرایفوتبالقم؛

 پانزده ساله ها به جان هم افتادند !
ایمان/رضاملکی؛ درطول پنجاه سالی که در فوتبال قم هستم بزرگان ما تنها 
مسیر اخلاق و ادب را به ما آموختند و بسیاری از مردان گذشته فوتبال ولایت نیز در 
مستطیل سبز اخلاق و ادب را سر لوحه کار خود قرار می دادند .البته بعضی اتفاقات 

تلخ را هم داشتیم که در گذر زمان تعداد اندکی را شامل می شد .
 درجریان بازی دو تیم مدعی نوجوانان در فوتبال قم و درپایان بازی شاهد اتفاقات 
عجیب و ناباورانه ای بودیم که قلم برای نوشتن آن شرم دارد. فیلم بازی را دیدم باور 
دیدن چنین صحنه هایی از نو گلان بین سیزده تا پانزده سال بعید به نظر می رسید، 
فحاشی های داخل  میدان را که شنیدم تلفن همراه را خاموش کردم براستی به 

بچه های مردم چه یاد داده ایم .
 فقط فوتبال و حرکات رزمی را یاد داده اید که فرزندان خاک مقدس قم چنین 
بی باکانه و درمقابل چشمان خانوادهای حاضر در ورزشگاه چنین هتاکی می نمایند 

به حال فوتبالمان تاسف خوردم  ادامه این مسیر به نا کجا اباد خواهد رسید.
  عزیزان دوست داشتنی در دو تیم  که از بردن نام تیمهایتان ابا دارم رسم جوانمردی 
و اخلاق و قداست پاک زمین را در چه جستجو می کنید،ایا با این روند نامی از شما 

باقی خواهد ماند.
 کسانیکه مقصر اصلی این ماجرای هالیودی بودند بایستی ضمن عذرخواهی از 
فوتبال خداحافظی نمایند چه در قامت بازیکن  باشی یا عوامل تیم بروید و در خیال 

خود حادثه را مرور کنید ببینید کجای کار ایستاده اید.
 چمن سبز استادیوم شهید حیدریان در حالی رنگ قطرات خون به خود گرفت که 
روح پاک شهیدان حیدریان ازآسمان پاک آزرده شد نام بلندش را پاس نداشتیم و به 

او بی احترامی کردیم .
  مسئولان عزیز ما هم در صادر کردن جریمه نقدی و محرومیت کار را پایان شده 
می بینند در حالی که بایست کلاس آموزش اخلاق اول برای مربیان داشت و بعد 
بازیکن.   امید داریم این آخرین باری باشد که شاهد چنین اتفاقات تلخ و ناگواری در 

زمین پاک و مقدس باشیم.

هیچکسبازیجوانمردانهتیمستارهگانپارتراندید؛

۲مربی کار بلد وقابل احترام

ایمان/جعفرعابدی؛در این هیاهو وجنجال به پا شده در فوتبال حقیقتی پنهان 
مانده وهیچ کس این حرکت جوانمردانه تیم پارت تحت رهبری 2مربی جوان و کار 
بلد  داود بهادری ومسعود ابرقویی را ستایش  وتمجید نکرد واگر وجدان وعدالتی 
باشد باید کاپ بازی جوانمردانه را به این تیم تقدیم کنند واز 2 مربی شایسته این تیم 

تجلیل به عمل آورند.
به اعتراف همه کارشناسان فوتبالی که تیم پارت ارائه می دهد فراتر ا ز استان می 
باشد یک بازی کاملا تاکتیکی با استراتژیک مشخص خودم شخصا چند بار برای 

دقایقی بازی این تیم را شاهد بودم وانصافا لذت بردم.
تیم ستارگان پارت در بازی مقابل ماهان جوانمردانه بازی کرد تا خدای نکرده حقی 
از تیمی ضایع نشود و این 2مربی جوان به بازیکنان خود تاکید  کرده بودند که برای 

احقاق حقوق سایر تیم ها به هیچ وجه از بازی کم نگذارند.
 ولی متاسفانه عده ای بعداز  جنجال ،،شارلاتان بازی درآوردند و سعی کردند با 
دروغ و جوسازی چهره این دو مربی جوان را تخریب  کنند .ولی شاهدان عینی وفیلم 
موجود خلاف این دروع پردازیها را اثبات می کند و این دو سعی در آرام کردن این 
غائله را داشتند. به جرأت می توان گفت علت اصلی درگیری بازی جوانمردانه تیم 
پارت بود. با این حال باید گفت با توجه به توانمندی این 2مربی باید بپذیریم با وجود 
چنین مربیانی می توان به آینده فوتبال قم امیدوار بود .البته اگر مغرضین و قلبهای 

مریض اجازه بدهند.

درپایانهفتهاولرقابتهایلیگنوجوانانکشور؛
معرفی تکواندوکار قمی بعنوان فنی ترین مبارز 

در پایان هفته اول رقابت های لیگ نوجوانان کشور تکواندوکار قم در ترکیب تیم 
وزارت دفاع به عنوان فنی ترین مبارز معرفی شد.

به گزارش ایمان ،بیست و هفتمین دوره رقابت های لیگ دسته یک نوجوانان 
باشگاه های کشور »جام آینده سازان المپیک«، تحت عنوان گرامیداشت شهید 
محسن حسین نیا در گروه پسران با برگزاری دیدارهای هفته اول تا سوم، روز سوم 
مردادماه در فدراسیون تکواندو آغاز شد. در هفته اول این رقابت ها محمدعرفان 
عادل تکواندوکار قم در قالب تیم وزارت دفاع موفق شد با سه پیروزی عنوان فنی ترین 
بازیکن معرفی شود. هدایت هوگوپوش قم را استاد محمد صفایی به عنوان مربی 

پایه بر عهده دارد.

رییسهیاتووشواستانقمخبرداد:

آغاز مسابقات ووشو قهرمانی نونهالان و 
نوجوانان کشور 

قهرمانی  ووشو  مسابقات 
روز  کشور  نوجوانان  و  نونهالان 
سه شنبه به میزبانی شهر مقدس 
قم آغاز شد و به مدت 2 روز ادامه 
دارد.    جواد محمد زاده در حاشیه 
آغاز این رقابت ها در گفت و گویی 
افزود: این مسابقات به مدت 2 روز 
به میزبانی هیات ووشو قم در سالن 
ورزشی شهید حیدریان برگزار می 
شود.  وی ادامه داد: مسابقات در 2 بخش ساندا و فرم های مختلف تالو ترتیب می یابد. 
رییس هیات ووشو استان قم افزود: مسابقات با حضور بیش از ۳00 ووشو کار از ۳1 
استان برگزار خواهد شد. وی گفت: با توجه به میزبانی، استان قم در این مسابقات 2 
تیم خواهد داشت. محمدزاده یادآور شد: استان قم هم چنین روزهای شنبه و یکشنبه 

هفته جاری میزبان مسابقات ووشو قهرمانی جوانان کشور بود.

تیم والیبال جوانان ایران با شکست کره جنوبی برای سومین دوره متوالی قهرمان 
رقابت های پسران زیر 20 سال آسیا شد.

به گزارش ایمان ، عصر روز سه شنبه تیم جوانان والیبال کشورمان در فینال 
تیم  مصاف  به  آسیا   2024 سال   20 زیر  پسران  قهرمانی  والیبال  رقابت های 

کره جنوبی رفت.
تیم والیبال جوانان ایران که با شش برد متوالی در روز پایانی این رقابت ها برای 
کسب مقام قهرمانی به مصاف کره جنوبی رفته بود، توانست این تیم را سه بر صفر 

شکست داده و بر بام قاره آسیا قرار بگیرد.

شاگردان غلامرضا مومنی مقدم در سه ست متوالی این مسابقه با امتیازهای 25 
بر 12، 25 بر 1۸ و 25 بر 22 به پیروزی رسیدند تا ضمن کسب هفتمین برد متوالی، 
به مقام قهرمانی این رقابت ها دست یابند و با توجه به کسب این مقام در دو دوره 

گذشته، هت تریک قهرمانی کنند.
عمران کوک جیلی، آرمین قلیچ نیازی، پویا آریا خواه، سیدمتین حسینی، آرین 
محمودی نژاد و مرتضی طباطبایی ترکیب شروع کننده تیم ایران در این مسابقه 
بودند. شایان مهرابی، متین سقلی، ابوالفضل مهدیان، طاها بهبودنیا، مرتضی 

نریمانی و علی عشقی نور دیگر بازیکنان ایران در این رقابت ها هستند.
در دیدار رده بندی نیز ژاپن و اندونزی به مصاف یکدیگر رفتند که سامورایی ها سه 

بر یک حریف را شکست دادند و به مقام سومی دست یافتند.

پیامتبریکرییسجمهوربهوالیبالیستهایجوان
مسعود پزشکیان رئیس جمهوری در پیامی قهرمانی تیم ملی والیبال جوانان را در 

نخستین روزهای کار دولت تبریک گفت.
 بیست و دومین دوره رقابت های والیبال قهرمانی مردان زیر 20 سال آسیا که از روز 
دوم مرداد در سورابایای اندونزی آغاز شده بود، روز )سه شنبه نهم مرداد( با قهرمانی 

تیم ملی جوانان ایران به پایان رسید.
مسعود پزشکیان، رئیس جمهوری در پستی در شبکه اجتماعی ایکس قهرمانی 
تیم ملی والیبال جوانان را در نخستین روزهای کار دولت تبریک گفت که متن کامل 

این پیام به قرار زیر است:
»جوانان شایسته تیم ملی والیبال ایران کاری کردند کارستان، قهرمانی جوانان 
عزیز والیبال در آسیا را در نخستین روزهای آغاز به کار دولت وفاق ملی به فال نیک 

می گیرم و به این فرزندانم و مردم عزیز این قهرمان را تبریک می گویم.«

باعبورازسدکرهجنوبیرقمخورد؛

هت تریک قهرمانی جوانان والیبال ایران در آسیا

ایمان/رضاملکی؛انجمن پبشکسوتان ورزش قم با 
عیادت از محسن هاشمی کهن کسوت گرانقدر فوتبال 

کار ارزشمند دیگری رقم زد.  
قدیمیهای فوتبال به یاد دارند که تیم کارگری بود که 
از بچه های خوب و انقلابی و ارزشی تشکیل شده بود و 
بازیکنان خوب این تیم در فوتبال قم جهره شده بودند 
از جمله خوبان این تیم محسن هاشمی بود که در کنار 
بازیهای در خور تحسین همواره در مسیر معنوی و هدایت 
جوانان فوتبالی سرآمد و همیشه قابل احترام اهالی فهیم 

فوتبالی قم بود.
   بعد از گذر چهل سال از آن روزها خبر رسید که محسن 
عزیز بر اثر تصادفی هولناک در بیمارستان بستری بوده و مدتی در بیهوشی به سر برده و بعداز به هوش آمدن هم حافظه 

خود را بطور موقت از دست داده و به لطف پروردگار حکیم توانسته به این بیماری غالب شده و به آغوش زندگی باز گردد .
انجمن پیشکسوتان ورزش قم این بار هم دست به کار با ارزشی زد و باحضور در منزل محسن عزیز موجب خوشحالی او و 
خانواده عزیزش شد . امید داریم محسن عزیز بابهبودی کامل به مستطیل سبز باز گردد و با نگاه نافذ و مدبرانه به جوانان بار 

دیگر بعنوان الگوی در مسیر تعلیم و تربیت آنان کوشا باشد .
 لازم به ذکر است :دراین عیادت آقایان برقعی، خوش زبان، مفیدی،نیکوگفتار،بخشا. حسن آذری ،هاشمی واعضای 

انجمن آقایان.شجاع فرد.حلوایی.صولتی اسحاقی. علیایی. حسینی نژاد حضورداشتند.

قم  استان  یابان  توان  و  جانبازان  ورزشی  هیات  رئیس 
در  قم  استان  ورزشکار  تنها  گلستانی«  گفت:»حسین 
پارالمپیک 2024 پاریس، روز سه شنبه طی آیینی با حضور 

جمعی از مسئولان استانی مورد تجلیل قرار گرفت. 
محمد پیروزمنش در حاشیه این آیین در گفت و گویی 
ابراز کرد: حسین گلستانی ورزشکار رشته والیبال نشسته 
استان قم قرار است همراه با تیم ملی کشورمان در مسابقات 

پارالمپیک 2024 پاریس شرکت کند. 
وی بیان کرد: این ورزشکار با سابقه قمی امروز و در آستانه 
این مسابقات با حضور ابراهیم سانی خانی مدیرکل ورزش و 
جوانان استان قم، مصطفی ملایی رئیس کمسیون فرهنگی 

هنری شورای اسلامی قم و سید صادق میره ئی مدیرکل بهزیستی، مورد تجلیل قرار گرفت. پیروز منش ادامه داد: در این 
دیدار مسئولان حاضر ضمن بررسی آخرین وضعیت حسین گلستانی پرافتخارترین مرد ورزش استان قم برای حضور موفق در 
مسابقات پارا المپیک و همچنین کسب مدال آرزوی موفقیت کردند. رئیس هیات ورزشی جانبازان و توان یابان قم افزود: در 
پایان این مراسم نیز اداره کل ورزش و جوانان استان، هیات جانبازان و توان یابان، هیات پزشکی ورزشی و مدیرکل بهزیستی با 
اهدای لوح تقدیر از حسین گلستانی قدردانی به عمل آوردند. وی ابراز کرد: گلستانی در بازی های پارالمپیک تابستانی 201۶ 
ریو و بازی های پارالمپیک تابستانی 2020 توکیو همراه با تیم والیبال نشسته ایران با شکست تمامی حریفان به مدال طلا دست 

یافت. از دیگر افتخارات مهم او می توان به کسب سه مدال طلا در بازی های پاراآسیایی اشاره کرد.

انجمنپبشکسوتانورزشقموکارارزشمنددیگر؛

عیادت از »محسن هاشمی«کهن کسوت فوتبال قم      
رئیسهیاتورزشیجانبازانوتوانیاباناستانقمخبرداد:

تجلیل از تنها ورزشکار قم در پارالمپیک ۲۰۲4 پاریس

سرپرست هیات کشتی استان قم  گفت :کشتی گیران آزادکار 
قمی به مسابقات کشتی لیگ منطقه ای نوجوانان کشور اعزام 

شدند.
علی عبدی روز سه شنبه در حاشیه اعزام این تیم گفت: تیم قم 
در مسابقات کشتی لیگ منطقه ای کشور با تیم های اصفهان 
،بوشهر و البرز هم گروه است و چهارشنبه 10 مرداد ماه در کرج با 

حریفان خود روبرو می شود.
عبدی با اشاره اسامی نفرات اعزامی تیم قم ابراز کرد: در وزن 
45 کیلوگرم آریا ولی نیا مقدم، در وزن 4۸ کیلوگرم امیرعلی 
حمیدزاده، در وزن 51 کیلوگرم علی اصغر گوهری، در وزن 55 
کیلوگرم ابوالفضل والیجردی و در وزن ۶0 کیلوگرم محمدمهدی 

جوانبخت در تیم قم حضور دارند.

امیرمحمد  کیلوگرم   ۶5 وزن  در  همچنین  داد:  ادامه  وی 
رستمی، در وزن 71 کیلوگرم محمدمهدی حضرت عینی، در 
وزن ۸0 کیلوگرم پوریا یاری، در وزن 92 کیلوگرم پرهام مهرجردی 
و در وزن 110 کیلوگرم امیرحسین فرقانی دیگر نفرات ترکیب 
نیز  قم  تیم  نفرات ذخیره  افزود:  را تشکیل می دهند. وی  قم 
شامل متین شاقی ، محمدیاسین نجفی ، محمد بیکدلی ، 
محمدمهدی بیگدلو ، یاسین بهرامی و طاها لکی هستند. عبدی 
بیان کرد: مربیان تیم قم در این مسابقات نیز جواد عباسی و 
محمود خانی پور می باشند و سرپرست تیم اعزامی نیز بهروز 
رستمی است ضمن این حمیدرضا جعفریانی و شهاب رشیدی 
داوران اعزامی قم در مسابقات کشتی لیگ منطقه ای نوجوانان 

کشور حضور دارند.

سرپرستهیاتکشتیاستانقمخبرداد:

اعزام آزادکاران قمی به مسابقات کشتی منطقه ای کشور

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده 

به شرح ذیل تأیید نموده اند:
پرونده کلاسه  به  1-رأی شماره 140۳۶0۳۳00020051۳4 مربوط 
اصغر  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   140۳1144۳000200009۸
جعفری فرزند بیرامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 59/75 مترمربع پلاک شماره فرعی از 4۶/ 
27۶0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه رئیس غلامی صفحه 510 دفتر 

55۸ )م الف17۶0۶20 (
پرونده کلاسه  به  2-رأی شماره 140۳۶0۳۳0002005721 مربوط 
به تقاضای آقای/خانم علیرضا  14021144۳0002002۶52 مربوط 
عرب خزائلی فرزند حبیب اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۸۳/۶0 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
2475 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه آذرنوش صفحه ۳47 دفتر ۳41 

)م الف17۶0۶20(
۳- رأی شماره 140۳۶0۳۳0002005794 مربوط به پرونده کلاسه 
محمد  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   14021144۳00020027۸4
جعفری آزین فرزند آقامعلی در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۶۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از 9۳0 
/ 2۳02 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی از بهروز خان محمدی ثبت دفتر الکترونیکی ۶710 - 1۳95)م 

الف17۶0۶20(
4- رأی شماره 140۳۶0۳۳0002004۳۶4 مربوط به پرونده کلاسه 
علی  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   140۳1144۳0002000224
فغانی موفق فرزند میرزاعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 95/90 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2190 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سندقطعی صفحه 410 دفتر ۳۸۶ )م الف17۶0۶20(
 5-رأی شماره 140۳۶0۳۳000200554۸ مربوط به پرونده کلاسه 
140۳1144۳0002000441 مربوط به تقاضای آقای/خانم قربانعلی 
عباسی فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 

احداث بنا شده به مساحت ۶۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از 1977 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از سید احمد فاتحی طی سند قطعی شماره 

12744 مورخ 1۳41/۶/2۶ دفترخانه 14 قم )م الف17۶0۶20(
۶- رأی شماره 140۳۶0۳۳000200577۸ مربوط به پرونده کلاسه 
اصغر  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   140۳1144۳0002000299
سعیدی میمند فرزند سلطانحسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 49/50 مترمربع پلاک شماره فرعی 
از باقیمانده 2۳۸0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از میرزاعبدالعلی و خلیل شهرت 

هردو زندیه صفحه 502 و 1۶۶ دفتر 24 و 52 )م الف17۶0۶20(
7- رأی شماره 140۳۶0۳۳000200555۳ مربوط به پرونده کلاسه 
140۳1144۳0002000۳۶۶ مربوط به تقاضای آقای/خانم معصومه 
آن  از ششدانگ قطعه زمین که در  فرزند محمد درقسمتی  محمودان 
احداث بنا شده به مساحت ۶۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از 221۳ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از محمد بزرگ سرخنی بمیزان 20 سهم صفحه 
1۶۶ دفتر 20۸ و خریداری مع الواسطه از فتحعلی جهانگیری اخلاص 

بمیزان 4۸ سهم صفحه ۳9۸ دفتر 420   )م الف17۶0۶2۸(
۸- رأی شماره 140۳۶0۳۳0002005۸07 مربوط به پرونده کلاسه 
14021144۳0002002591 مربوط به تقاضای آقای/خانم اصغر قره 
داغی فرزند ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 95/05 مترمربع پلاک شماره فرعی از 195۶/200 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از قاسمعلی شاکری طی سند قطعی شماره 

20۶50 مورخ 1۳51/12/14 دفترخانه ۶ قم )م الف17۶0۶2۸(
9- رأی شماره 1402۶0۳۳00020179۳1 مربوط به پرونده کلاسه 
اشرف  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   14021144۳0002002077
پورصفر جومالو فرزند بندعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 5۶/90 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
21۸5 و 21۸۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی اکبر زنددوچائی صفحه 542 

دفتر559 )م الف17۶0۶2۸(
10-رأی شماره 140۳۶0۳۳0002005۸04 مربوط به پرونده کلاسه 

14021144۳00020027۶4 مربوط به تقاضای آقای/خانم ابوالفضل 
غلامحسینی فرزند اکبر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 114 مترمربع پلاک شماره فرعی از 19۶۶ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
ابوالفضل قربانی صفحه ۳97 دفتر 2۸ )م  از  الواسطه  و خریداری مع 

الف17۶0۶2۸(
11-رأی  شماره 140۳۶0۳۳000200540۶ مربوط به پرونده کلاسه 
حنانه  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   14021144۳0002002295
مرادی منصور فرزند حسینعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۳/1۸ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 19۶5 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالحسن برفره مشهور به علامه 
طی سند قطعی شماره ۶۳5۳4 مورخ 1۳47/1/27 دفترخانه ۸ قم )م 

الف17۶0۶2۸(
12-رأی شماره 140۳۶0۳۳0002005۳22 مربوط به پرونده کلاسه 
علی  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   14021144۳0002002449
خدابنده لو فرزند علی اکبر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 55/75 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
197۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از اسماعیل افسر صفحه 491 دفتر ۳۸۸ 

)م الف17۶0۶2۸(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
به عدم  توجه  با  مالکیت رسمی صادر گردد  انقضاء موعد مقرر سند  و 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمانوتعادل(
نوبتاول:1403/05/10
نوبتدوم:1403/05/27
عباسپورحسنیحجتآبادی-رئیسثبتاسنادمنطقهدوقم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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پزشکیانبعدازادایسوگندریاستجمهوری:

دولت چهاردهم، دولت وفاق ملی است
رئیس جمهور پزشکیان ،دولت خود را دولت وفاق ملی توصیف کرد و گفت: فرصت 
برآمده از انتخابات میدان جدید همکاری و همراهی ملی در درون حکومت، میان حکومت 
و جامعه و در درون جامعه است. دولتی که با رای اعتماد نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
عهده دار مسئولیت اجرایی خواهد بود دولت وفاق ملی است و موظف به تامین حقوق 

شهروندی همه ایرانیان است و ملتزم به ترجیح منافع ملی بر هر امر دیگر است.  
»مسعود پزشکیان« رئیس جمهور  عصر روز سه شنبه در مراسم تحلیف خود در صحن 
علنی مجلس شورای اسلامی ضمن خوشامد و خیر مقدم گویی به سران و نمایندگان 
کشورهای دوست ایران در سراسر جهان و با درود به روان بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران، 
شهدای گرانقدر به ویژه شهید سردار سلیمانی و شهدای دولت، شهید باهنر، شهید رجایی 
و شهید رئیسی، حضور در خانه ملت و ادای سوگند برای به عهده گرفتن بار امانت ریاست 
جمهوری اسلامی ایران  را مطابق اصل 121 قانون اساسی لحظه ای تاریخی دانست و 
بیان کرد: با لطف خداوند، تدبیر رهبر انقلاب و رای هوشمندانه مردم ایران، انتخاب دوره 

چهاردهم ریاست جمهوری فرصتی نو برای ایران و جهان گشود.
وی در همین راستا ادامه داد: فرصت وقوف به شرایط خطیر کشور و دشواری های 
زندگی مردم، فرصت شنیده شدن صدای همه آحاد ملت و خواست آنان برای تحول و 
تغییر. فرصت خلق امید و وفاق برای عبور از تنگناها و فرصت اصلاح برخوردهای ناپسند 

قدرتمندان جهان با مردم دلاور ایران.
پزشکیان دولت خود را دولت وفاق ملی توصیف و تصریح کرد: فرصت برآمده از انتخابات 
میدان جدید همکاری و همراهی ملی در درون حکومت، میان حکومت و جامعه و در 
درون جامعه است. دولتی که با رای اعتماد نمایندگان مجلس شورای اسلامی عهده دار 
مسئولیت اجرایی خواهد بود دولت وفاق ملی است و موظف به تامین حقوق شهروندی 

همه ایرانیان است و ملتزم به ترجیح منافع ملی بر هر امر دیگر است.  
قانون اساسی میثاق ملی ماست

رئیس جمهور محور همگرایی را التزام به قانون اساسی، سند چشم انداز و سیاست های 
کلی مصوب مقام معظم رهبری برشمرد و گفت: قانون اساسی میثاق ملی ماست، سند 
چشم انداز آینده مشترک ما را ترسیم می کند و سیاست های کلی روش مورد توافق ما برای 

رسیدن به چشم انداز را مشخص می نماید.
پزشکیان افزود: آنچه امروز نیاز داریم بازخوانی چشم انداز و طراحی راه کارها بر اساس 
سیاست های کلی برای دست یابی به که سند چشم انداز برای جامعه ایران ترسیم نموده 

است.
پزشکیان در ادامه با قرائت متن سند چشم انداز 20 ساله عنوان کرد: انتخابات چهاردهم 
نشان داد که مردم ما تنها خواستار دستیابی به همین اهداف هستنند، مگر خواست مردم 
برای عدالت، رفع تبعیض، تأمین زندگی عادلانه و شرافتمندانه، پیشرفت صلح و آرامش، 
به دور از نگرانی، تحقیر و مداخله های فراقانونی، چیزی جز حق مصرح ملت در فصل 
سوم قانون اساسی و ویژگی های مندرج در سند چشم انداز است؟ پس اختلاف ما بر سر 
چیست؟ مگر نشانه  ولایتمداری و التزام عملی به قانون اساسی جز کوشش مشترک برای 

احترام به این خواست ملت است؟
بایدفرصتحضورومشارکتبرایکسانیدرحاشیهبودهاندفراهمکنیم

رئیس جمهور تصریح کرد: وفاق ملی یعنی دست برداشتن از اختلافاتی که جز بر پایه 
نفسانیت شکل نگرفته، و دست در دست هم نهادن برای دستیابی به این چشم انداز ، مگر 

مردم ما در این انتخابات چیزی جز این خواسته اند؟
پزشکیان با بیان اینکه ایران نیازمند غلبه بر شرایط پیچیده کنونی و مخاطرات پیش رو 
و گشایش راه های توسعه پایدار است، تأکید کرد: جهان نیز نیازمند بهره برداری از این 
فرصت کم نظیر برای حل و فصل مشکلات منطقه ای و جهانی با مشارکت ایران قدرتمند، 

صلح طلب و عزتمند است.
ایران به زنان، به جوانان، به قومیت ها  باید به مردم  رئیس جمهور خاطرنشان کرد: 
به عنوان فرصت های بی نظیر ملی بنگریم و این فرصت ها را بالنده کنیم. آنها می توانند 
راه هایی نو برای حل مشکلات مزمن کشور ارائه دهند. باید فرصت حضور و مشارکت برای 

کسانی که تاکنون در حاشیه بوده اند را فراهم کنیم.
منبهآیندهامیدوارم

وی با تأکید بر اینکه دولت چهاردهم پیشرفت و توسعه عادلانه و همه جانبه ایران وا فزایش 
توان اقتصادی کشور و بهبود زندگی مردم را پیگیری خواهد نمود، گفت: رفع تبعیض و 
بسیط عدالت سیاسی، اقتصادی، اجتماعی آموزشی و جنسیتی لازمه تحقق این هدف 

است.
پزشکیان یادآور شد: مردم صرف نظر از سلیقه، قومیت، مذهب، و جنسیت، محور توسعه 

کشورند و خردمندی و دوراندیشی در حکمرانی پایه های پیشرفت و اعتلای مردم است.
رئیس جمهور گفت: باید به عزت، کرامت و حرمت انسان، به ویژه نسل جوان، زنان و 
دخترانی که از نادیده گرفته شدن، تحقیر و تحمیل آزرده شده اند، بازگردیم. ما در این 
مسیر، نیازمند پشتیبانی و یاری تمامی ارکان نهادهای حاکمیت، به ویژه قوای مقننه و 

قضاییه هستیم.
پزشکیان با بیان اینکه فرصت پیش روی ما، فرصت تغییر، اصلاح و پاسخ به ضرورت های 
رویکردی،  اصلاحات  انجام  و  ملت  خواست  مسیر  در  حرکت  کرد:  اضافه  است،  تازه 

ساختاری و رفتاری، به سود همه است.
وی تأکید کرد: در این مسیر، همه برنده هستند و هیچ بازنده ای وجود ندارد.

امروززندگیومعیشتمردمباسختیهایفراوانیمواجهاست
پزشکیان با بیان اینکه من به آینده امیدوارم، گفت: گرچه گزارش های کارشناسی 
وضعیت امروز کشور را پیچیده و دشوار نشان می دهد و همه ما شاهدیم که زندگی و 
معیشت مردم با سختی های فراوانی مواجه است؛ اما توکل به قدرت الهی و توانمندی های 

ایران و ظرفیتانسانی مردم این مرز و بوم، عبور از هر چالشی را امکان پذیر می سازد.
رئیس جمهور اظهار داشت: فهم مشترک، عزم ملی و اقدام هماهنگ، راه را برای گشودن 

افق، هموار می کند.
وی با تأکید بر اینکه ایران کشوری امن، منسجم و باثبات است، بیان داشت: ما در اوج 
طوفان ها و گردبادهای پرتلاطم منطقه و در پی حادثه هولناکی که منجر به شهادت رئیس 
جمهور شد، یک انتخابات کاملًا رقابتی، سالم و امیدبخش برگزار و در کامل آرامش و 

همدلی، فصل جدیدی از اداره کشور رقم زدیم.

پزشکیان ادامه داد: من به پشتوانه مردم، با حمایت مقام معظم رهبری و با ایجاد اجماع 
میان همه ارکان و جناح های سیاسی کشور، قاطعانه و شرافتمندانه، از عزت و منافع ایران و 

حقوق ملت در صحنه بین المللی پاسداری خواهم کرد.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: تأمین منافع ملی، پاسداری از امنیت مردم، توسعه 
و  حکمت  عزت،  اصل   ۳ چارچوب  در  مردم  زندگی  کیفیت  بهبود  کشورم  اقتصادی 

مصلحت، مهمترین اهداف سیاست خارجی دولت من خواهد بود.
معتقدبهتوافقدرداخلوتعاملبادنیاهستیم

وی اضافه کرد: برای رسیدن به این اهداف، تعامل سازنده و متوازن با جهان و احقاق 
حقوق مردم سرلوحه کار دولت قرار خواهد گرفت.

با  روابط  تحکیم  و  بهبود  اولویت سیاست خارجی دولت من،  تأکید کرد:  پزشکیان 
کشورهای همسایه است؛ کشورهای همسایه نباید منابع ارزمند خود را در تنش ها و 

رقابت های فرسایشی هدر دهند.
بود.  خواهد  قوی  منطقه  یک  خواهان  من،  دولت  کرد:  خاطرنشان  جمهور  رئیس 
منطقه ای که در آن همه کشورهای همسایه بتوانند با هم افزتیی برای توسعه اقتصادی، 
پیشرفت و بهبود زندگی آینده، گام مشترک بردارند. منطقه ای که امنیت آن به دست 
کشورهای من طبقه تأمی نخواهد شد و بهانه حضور قدرت های خارجی، از آنها ستانده 

می شود.
وی ادامه داد: منطقه ای که اجازه ندهد معدودی افراطی و جزم اندیش، قریب 2 میلیارد 
مسلمان، صلح دوست و آزاداندیش را گرفتار روایت دروغین اسلام هراسی کنند. اسلام دین 
سلام است و برهی مدعیان حقوق بشر که تاریخی مملو از بیگانه ستیزی و نقض حقوق 
مردمان دارند، نمی توانند خود را در مسلمانان که نماد مدارا و سردمدار علم بودند، برتر 

بدانند.
قاتلانکودکانغزهنمیتواننددرسانسانیتبدهند

رئیس جمهور ادامه داد: آنان که سلاح کودک کشان غزه را تأمین می کنند، نمی توانند 
به دیگران درس انسانیت و مدارا بدهند. هیچ کس در دنیا نمی پذیرد رئیس رژیمی که با 
زنان و کودکان می جنگد و بر سر آنها بمب می ریزند، مورد حمایت و تشویق قرار گیرد. گویا 
برای برخی از مدعیان تمدن حقوق اساسی انسان ها براساس رنگ پوست، زبان و دینشان 

سنجیده می شود.
پزشکیان افزود: ما نوادگان سعدی، آرزوی جهانی را داریم که همه در گفتار و کردار باور 
داشته باشند که بنی آدم اعضای یکدیگرند که در آفرینش ز یک گوهرند/ چو عضوی به درد 
آورد روزگار، دگر عضوها را نماند قرار/ توکز مهم دیگران بی غمی/ نیاید که نامت نخند آدمی.
وی در ادامه تأکید کرد: نمی توان نام خود را انسان گذاشت و در برابر این همه جنایت 
سکوت کرد. ما خواهان جهانی هستیم که در آن مردم سرافراز فلسطینی چنگ اشغال، 
ظلم و اسارتت و نسل کشی رها شده باشند و رویاهای هیچ کودک فلسطینی زیر آوارهای 

خانه پدری مدفون نماند.
هرگزتسلیمزورگویی،فشارواستانداردهایدوگانهنمیشویم

رئیس جمهور با بیان اینکه ما می توانیم با هم این آرزوها را که آرزوی همه مردم ازاده 
منطقه و جهان است، محقق کنیم، گفت: دولت من با ایجاد تعادل و توازن در روابط 

خارجی، منافع ملی و نیازهای صلح و امنیت منطقه و جهان را پیگیری خواهد کرد.
پزشکیان ادامه داد: ما قدر دوستان روزهای سختمان را خواهیم دانست. با بازیگران 
با  و مودت  برای دوستی  را تحکیم خواهیم کرد.  روابطمان  نوظهور در جنوب جهان، 
همسایگان شرقی و حوزه فرهنگی فارسی زبان تلاش خواهیم کرد. کشورهای غربی را به 

درک واقعیت ها و ایجاد روابط مبتنی بر احترام متقابل و جایگاه برابر فرا می خوانیم.

بامردمایرانبایدبازباناحتراموتکریمصحبتکرد
وی افزود: آماده ایم مدیریت تنش با دولت هایی که هنوز شأن و جایگاه ایران را درک 
نکرده اند، گفت وگو کنیم. من عادی سازی روابط اقتصادی و تجاری ایران را با جهان، حق 

مسلم ایران می دانم و برای رفع تحریم های ظالمانه از پای نخواهم نشست.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: دولت من، هرگز تسلیم زورگویی، فشار و استانداردهای 
دوگانه نخواهد شد. تجربه بیش از دو دهه مذاکره با ایران، باید دولت ها طرف مذاکره را به 
این درک رسانده باشد که ما پایبند به تعهداتمان بودیم و خواهیم بود؛ ولی مردم، رهبری و 

نظام سیاسی ایران، به فشار و زیاده خواهی پاسخ نمی دهند.
پزشکیان گفت: با مردم ایران باید با زبان احترام و تکریم صحبت کرد. ایران همواره در 
سمت درست تاریخ و انسانیت ایستاده است و به همین راه که مبتنی بر عقاید و باورهای 

دینی و فرهنگی و تمدن ایرانی است، خواهیم ایستاد.
ایران،منطقهوجهان،امروزنیازمندهمبستگی،تفاهمومشارکتاست

وی اظهارداشت: ایران، منطقه و جهان، امروز نیازمند همبستگی، تفاهم و مشارکت 
است. شعار مردم ایران همواره این بوده است »آسایش دو گیتی، تفسیر این دو حرف 

است/ با دوستان مروت، با دشمنان مدارا«.
رئیس جمهور با بیان اینکه ما به دنبال آرامشی ثبات در منطقه و جهان و پیشرفت و رفاه 
برای مردم ایران منطقه هستیم، گفت: بیایید با هم از نگرانی ها و نارضایتی های مردمان 
خود کم کنیم و ایران و منطقه را به جایگاه شایسته آن در تاریخ، تمدن و فرهنگ معاصر 

بازگردانیم.
نظام  بیایید  در یک کشتی نشسته ایم.  امروز  دنیای طوفانی  در  ما  وی گفت: همه 

حکمرانی را با قطب نمای آرامش و پیشرفت مردمانمان به پیش ببریم.
ایرانهموارهدرسمتدرستتاریخوانسانیتایستادهاست

رئیس جمهور  تصریح کرد:ایران همواره در سمت درست تاریخ و انسانیت ایستاده است. 
ما به دنبال آرامش و ثبات در منطقه و جهان و پیشرفت و وفاق برای مردم ایران و منطقه 

هستیم،
رئیس جمهور با قدردانی از حاضرین در مراسم، گفت: به ویژه از نمایندگان مردم که 
افتخار داشتم 4 دوره در میان آنها باشم سپاسگزاری می کنم و انتظار همراهی دارم. از 
دولت های دوست برای حضور در این مراسم قدردانی می کنم و امیدوارم روابط میام ما 

ملت ها و دولت ها، هر روز گسترش پیدا کند.
پزشکیان در آغاز چهاردهمین دوره ریاست جمهوری اسلامی ایران  در مراسم تحلیف در 
مجلس شورای اسلامی سوگند یاد کرد که به عنوان رییس جمهوری، پاسدار اسلام، نظام 

جمهوری اسلامی و قانون اساسی باشد.
تأکید رئیس قوه قضاییه بر کمک همه جانبه به دولت

رئیس قوه قضاییه در ادامه آیین تحلیف رئیس جمهور تاکید کرد: قوه قضاییه در هر نقطه 
که لازم باشد در کمک به دولت حضور فعال خواهد داشت.

حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای  گفت: یاد بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران 
حضرت امام )ره( و یاد شهدای گرانقدر و شهید بزرگوار و والامقام سپهبد عزیز شهید حاج 
قاسم سلیمانی و همچنین یاد شهدای خدمت و رئیس جمهور شهید آیت الله رئیسی و 
همراهانشان را گرامی می دارم و از خداوند متعال علو درجات برای همه شهدا و برای امام 

شهدا مسئلت دارم.
وی افزود: خدا را سپاسگزاریم در شرایطی که مردم ایران اسلامی در غم و اندوه از 
دست دادن رئیس جمهور محبوب خود بودند و بدخواهان و معاندین به فتنه گری خود 
می افزودند انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری در کمال آرامش و امنیت، رقابت و 

سلامت برگزار شد و مردم در پانزدهم تیرماه 140۳ آقای دکتر مسعود پزشکیان را به عنوان 
رئیس جمهور برگزیدند و این انتخاب در روز شنبه 7 مرداد 140۳ در مراسم رسمی توسط 
مقام معظم رهبری تنفیذ و رئیس جمهور به عنوان عالی ترین مقام رسمی کشور پس از 
مقام رهبری مسئولیت اجرای قانون اساسی و ریاست قوه مجریه جز در اموری که مستقیماً 

مربوط به رهبر معظم انقلاب است را عهده دار شدند.
رئیس قوه قضائیه ادامه داد: امروز رئیس جمهور محترم طبق اصل 121 قانون اساسی 
در مجلس شورای اسلامی با حضور رئیس قوه قضائیه و اعضای شورای نگهبان در پیشگاه 
قرآن کریم و در برابر نمایندگان ملت شریف ایران به خداوند قادر و متعال سوگند یاد می کنند 
که پاسدار مذهب رسمی و نظام جمهوری اسلامی ایران و قانون اساسی کشور باشد و همه 
استعداد و صلاحیت های خود را در انجام مسئولیت هایی که برعهده گرفته اند به کار گیرند 
و خود را وقف خدمت به مردم و اعتلای کشور، ترویج دین و اخلاق، پشتیبانی از حق و 
گسترش عدالت نموده و از هر گونه خودکامگی پرهیز نماید و از آزادی و حرمت اشخاص 
و حقوق که قانون اساسی به رسمیت شناخته است حمایت کند و در حراست از مرزها 
استقلال سیاسی و اقتصادی و فرهنگی کشور از هیچ اقدامی دریغ نورزد. حجت الاسلام 
اژه ای افزود: با استعانت از خداوند متعال و پیروی از پیامبر عظیم الشأن اسلام و ائمه اطهار 
)ع( از قدرتی که مردم به عنوان امانتی مقدس به رئیس جمهور سپرده اند، همچون امینی 
پاسدار و فداکار نگاهداری و به منتخب بعد از خود بسپارد. رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: 
رئیس جمهور محترم از ایام انتخابات تا به امروز بارها و بارها تکرار کرده اند که به تأسی از 
فرمایشات امیرالمومنین علی )ع( این قدرت را امانت می دانند و نه طعمه و همه هم خود را 

در تحقق عدالت و پیشرفت و تعالی کشور به کار خواهند برد.
وی افزود: اینجانب ضمن تبریک مجدد به رئیس جمهور محترم آقای دکتر پزشکیان 
از خدای قادر متعال توفیق ایشان را در تحقق مسئولیت سنگین خواستارم، خدا به شما 
توفیق بدهد جناب دکتر پزشکیان و همان گونه که رهبر فرزانه انقلاب حفظه الله تعالی 
فرمودند قوه قضائیه در هر نقطه که لازم باشد در کمک به دولت حضور فعال خواهد داشت 

و در مسائل اولویت دار کشور از جمله مسائل اقتصادی در کنار دولت خواهد بود.
حجت الاسلام اژه ای یادآور شد: در پایان ضمن تقدیر و تشکر از همه حضار و میهمانان 
گرانقدر و درخواست علو درجات مجدداً برای همه شهدای عزیز و طول عمر باعزت و با 

برکت برای رهبر معظم انقلاب اسلامی کلامم را به همین کوتاهی خاتمه می دهم.
مجلسازهمهابزارهابرایحمایتازدولتاستفادهمیکند

رئیس مجلس شورای اسلامی  نیز در مراسم تحلیف چهاردهمین دوره ریاست جمهوری 
گفت: امروز همه ما متعهد می شویم در راه پیشرفت و تحقق آرمان های انقلاب دولت را 

یاری کنیم.
محمدباقر با سلام و صلوات به پیشگاه پیامبر اعظم )ص( و حضرت بقیه الله )عج(، امام 
شهدا و به ویژه روح مطهر شهید رشدی اسلام، سپهبد حاج قاسم سلیمانی و همچنین 
سیدالشهدای خدمت شهید رئیسی، گفت: به محضر همه حاضرین گرامی، مهمانان 
گرانقدر خارجی، رئیس محترم جمهور تاجیکستان، نخست وزیران، رؤسای مجالس، 
ویژه،  فرستادگان  خارجه،  امور  وزرای  وزیر،  نخست  معاونین  جمهور،  رئیس  معاونین 
هیأت های بلندپایه و مقامات ارشد خارجی، رهبران عزیز محور مقاومت، سفرا و وابستگان 
نظامی کشور های مقیم و همچنین به همه مهمانان عزیز، مدیران لشگری و کشوری و به 

ویژه به خانواده محترم شهدا و ایثارگران عرض خیرمقدم دارم.
 قالیباف در ادامه با اشاره به اینکه حادثه تلخ و عروج شهادت گونه رئیس جمهور فقید، 
شهید رئیسی و همراهان گرانقدرش در چشم تحلیل گران جهانی آزمونی مجدد برای 
نظام مقدس جمهوری اسلامی رقم زد که دیدیم با مدیریت هوشمندانه رهبر فرزانه انقلاب 
بار دیگر به نماد ثبات و اقتدار نظام سیاسی در ایران اسلامی تبدیل شد، عنوان کرد: 
در شرایط پرتلاطم منطقه ای و با وجود دشمنان قسم خورده خارجی و داخلی، ناظران 
جهانی مشاهده کردند که جمهوری اسلامی دچار کوچ ترین تنش سیاسی و امنیتی نشد 
و در اداره امور کشور نیز ذره ای اخلال ایجاد نشد. همچنین همگان دیدند که در فرصت 
زمانی کوتاه، وفق قانون اساسی و طی یک انتخابات کاملا رقابتی و جدی با حضور تمام 

طیف های سیاسی در امنیت و سلامت کامل، رئیس جمهور کشور تعیین شد.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: همه این واقعیت ها حاکی از ثبات و اقتدار مثال 
زدنی از نظام مقدس جمهوری اسلامی است که بر پایه مردمسالاری دینی بنا گذاشته شده 
است. امروز، شروع یک دوره جدید و پرافتخار از حیات انقلاب اسلامی است، انقلابی که 
قریب به 5 دهه در مسیری پرشکوه و تمدن ساز آغاز شده و نظم جهانی را متأثر ساخته 

است.
وی در ادامه با بیان اینکه امروز نمایش وحدت کلمه و صدای واحد ایرانیان برای همه 
دنیا است، گفت: اینکه ما ایستاده ایم و بر سر عهدی که با مردم و شهدای انقلاب و ایران 
عزیز بستیم، خواهیم بود و ایران را با همدلی همه ایرانیان، از هر طیف و قوم و مذهب و 

زبان خواهیم ساخت.
امروزنمایشوحدتکلمهایرانیانبرایهمهدنیااست

قالیباف در ادامه امروز را روز تاریخی دانست و گفت: امروز روزی است که نه تنها جناب 
آقای دکتر پزشکیان به عنوان رئیس جمهور ایران برای خدمت به مردم قسم می خورند بلکه 
ما نیز متعهد می شویم در راه پیشرفت و اعتلای کشور، تأمین رفاه مردم و تحقق آرمان های 

انقلاب اسلامی، قوه مجریه را یاری کنیم.
الیباف در ادامه با بیان اینکه ما معتقدیم، چراغ راه حرکت کشور، عقلانیت انقلابی است 
که مخرج مشترک انقلابی گری، مردمی بودن و کارآمدی است که می تواند رفاه مردم و 
پیشرفت کشور را در فضایی عادلانه با تکیه بر مردم و باور به سنت های الهی رقم بزند. در 
این مسیر توجه به تحولات جهانی و داخلی از جمله تغییرات فناوری و نوآوری و تغییر آرایش 
منطقه ای و جهانی امری ضروری است که باید با چشم اندازی روشن و اراده ای استوار، 

جایگاه خود را در نظم نوین جهانی پیدا کنیم.
رئیس قوه مقننه در ادامه با تأکید بر اینکه امروز ما به استقرار یک دولت تراز مبنی بر 
عقلانیت انقلابی نیازمندیم، عنوان کرد: دولتی که بتواند آرمان ها را مبتنی بر واقعیت ها 
دنبال کند و رفاه، امید، زندگی و عدالت را برای مردم به ارمغان بیاورد. تمامی ارکان و قوای 
کشور باید عزمی جدی برای تحول در اداره کشور داشته باشند و در این زمینه با قوه مجریه 
همراه شوند. مجلس شورای اسلامی در مسیر سازماندهی اقتصاد و معیشت و پیشرفت و 

آبادانی کشور در کنار قوه مجریه خواهد بود.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002005479 شماره  1-رأی 
140۳1144۳0002000014 مربوط به تقاضای آقای/خانم حمیدرضا احمد پور 
سامانی فرزند موسی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 10۳/9۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۸12 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از رحیم بدیعی خوزانی طی سند قطعی 

شماره ۶4۳۳۳ مورخ 1۳۶4/12/20 دفترخانه ۳ قم )م الف17۶0۶11 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002005542 شماره  2-رأی 
بنی  مجید  سید  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   140۳1144۳0002000201
فاطمی فرزند سید محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 220/21 مترمربع پلاک شماره فرعی از 217۸ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن 

خطیبی صفحه 25۳ دفتر ۶7 )م الف17۶0۶11(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳00020055۳9 شماره  رأی   -۳
فرزند  آقای/خانم علی رضایی  تقاضای  به  14021144۳0002002040 مربوط 
ابراهیم در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
حوزه  بخش  قم  در  واقع  اصلی   27۳4 از  فرعی  شماره  پلاک  مترمربع   94/50
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از علی حیدری صفحه 22۳ دفتر 20۸)م 

الف17۶0۶11(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳00020051۳۳ شماره  رأی   -4
14021144۳0002001574 مربوط به تقاضای آقای/خانم خدابس عباسی فرزند 
علی شیر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۶۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از 221۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی حسین قدیری صفحه ۳7 

دفتر ۳07 )م الف17۶0۶11(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳00020050۸۳ شماره  5-رأی   
فرزند  مظفریان  صغرا  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   140۳1144۳00020001۶۳

عباسعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 4۸ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 19۳4/200 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۳9۳01 مورخ 1۳۸9/11/2۶ دفترخانه 
2۶ قم و سند شماره 51۶29 مورخ 1402/12/22 دفترخانه ۶4 قم )م الف17۶0۶11(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002004۳۸7 شماره  رأی   -۶
14011144۳0002000۸1۶ مربوط به تقاضای آقای/خانم منصوره نادری فرزند 
رمضانعلی ، یک دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۶0/7۸مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 
1۸7۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم رای مشاعی رمضانعلی 
مع  خریداری  و  عادی  نامه  مبایعه  و  مورخ 1۳7۳/12/20  بشماره 212۸  نادری 

الواسطه از عباس شاطر کاظمی )م الف17۶0۶11(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002005142 شماره  رأی   -7
140۳1144۳0002000۶94 مربوط به تقاضای آقای/خانم مجید نادری فرزند 
رمضانعلی ، دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۶0/7۸مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 
1۸7۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم رای مشاعی رمضانعلی 
مع  خریداری  و  عادی  نامه  مبایعه  و  مورخ 1۳7۳/12/20  بشماره 212۸  نادری 

الواسطه از عباس شاطر کاظمی )م الف17۶0۶14(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳00020040۸۶ شماره  رأی   -۸
14021144۳00020010۳۶ مربوط به تقاضای آقای/خانم ماشاءاله ابراهیمی رکن 
آبادی فرزند حبیب درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 101۳/۸0مترمربع پلاک شماره فرعی از 2111 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اسماعیل 

افسر )م الف17۶0۶14(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳00020057۳۶ شماره  رأی   -9
14021144۳0002002770 مربوط به تقاضای آقای/خانم سیفعلی علیرضائی 
فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۳۸/۳5 مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی پلاک شماره فرعی از 1۸4۶/4 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

سکینه و کبری موسوی حرمی )م الف17۶0۶14(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002005499 شماره  10-رأی 
14021144۳000200251۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم غیب اله فرجی فرزند 
صفی اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
10۸/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 175۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از انسیه فاطمی قمی 

احدی از ورثه حسین فاطمی قمی )م الف17۶0۶14(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002004۳۸5 شماره  رأی   -11
14011144۳0002000۳05 مربوط به تقاضای آقای/خانم معصومه نادری فرزند 
رمضانعلی ، یک دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۶0/7۸مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 
1۸7۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم رای مشاعی رمضانعلی 
مع  خریداری  و  عادی  نامه  مبایعه  و  مورخ 1۳7۳/12/20  بشماره 212۸  نادری 

الواسطه از عباس شاطر کاظمی )م الف17۶0۶1۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002004۳۸۸ شماره  رأی   -12
14021144۳0002000۶2۳ مربوط به تقاضای آقای/خانم محمد جواد نادری 
فرزند رمضانعلی ، دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۶0/7۸مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی در قسمتی از پلاک شماره فرعی 
از 1۸7۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم رای مشاعی رمضانعلی 
مع  خریداری  و  عادی  نامه  مبایعه  و  مورخ 1۳7۳/12/20  بشماره 212۸  نادری 

الواسطه از عباس شاطر کاظمی )م الف17۶0۶1۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002005795 شماره  رأی   -1۳
14021144۳000200259۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم صمد احمدی فرزند 
قنبرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
119/45 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1950/195 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل احسانی 

صفحه 441 دفتر 21۳ )م الف17۶0۶1۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002005775 شماره  رأی   -14
14021144۳000200259۳ مربوط به تقاضای آقای/خانم قاسم صفری فرزند 

حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 110 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۸5۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدتقی غله بر بموجب اظهارنامه 

ثبتی 144۸ – 19/ 10 / 1۳71 )م الف17۶0۶1۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002002279 شماره  رأی   -15
فرزند  خلج  کبری  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   14021144۳0002002190
ترابعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 105 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 155/ 2۳۳۳ و 2۳۳4 اصلی که طبق بخشنامه سازمان 
به پلاک 2۳۳4/155 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اعظم لیوی صفحه ۸1 دفتر 44۳ )م 

الف17۶0۶1۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140۳۶0۳۳0002005۳24 شماره  رأی   -1۶
140۳1144۳0002000۳54 مربوط به تقاضای آقای/خانم طاهره محققی فرزند 
علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 72 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2 / 2۳02 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مهدی الیاسی صفحه 459 

دفتر 704 )م الف17۶0۶1۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمانوتوسعهایرانی(
نوبتاول:1403/05/10
نوبتدوم:1403/05/27
عباسپورحسنیحجتآبادی-رئیسثبتاسنادمنطقهدوقم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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هر گاه بنده برای غذایش »بسم اللّه « بگوید ، 
شیطان به آن دست نمی زند و هر گاه »بسم اللّه « 

نگوید ، شیطان در آن سهیم می شود .
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. مستدرك الوسائل : ج ١٦ ص ٢٧٤ ح ١٩٨٥٩ نقلًا

سیاسی ،  اجتماعی ،فرهنگی ،علمی ، ورزشی و هنری
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول: نیره طاهری نیک
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر:روح اله کرمانی

طراحوصفحهآرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
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آدرس سایت:
کانال ایتا:

معدوم سازی ۳۸۰۰ لیتر عرقیات غیربهداشتی در قم
رئیس مرکز بهداشت شماره دو شهرستان قم گفت :کارگاه تولید عرقیات در قم پلمب و بیش از ۳۸00 لیتر عرقیات فاقد 
مشخصات بهداشتی معدوم شد.بهاره زارع روز 9 مردادماه در گفت وگویی خبری گفت: به لحاظ اهمیت مسائل بهداشتی و 
لزوم توجه به سلامت مردم، با انجام نظارت های مستمر ناظرین و کارشناسان بهداشتی مرکز بهداشت شماره دو شهرستان 
قم، ۳ هزار و ۸20 لیتر عرقیات فاقد مشخصات بهداشتی کشف و معدوم شد.وی افزود: این نظارت با مشارکت تیمی مرکز 
بهداشت، سازمان میادین و تره بار، صمت و تعزیرات انجام و منجر به پلمب این کارگاه متخلف شد.زارع در ادامه از همشهریان 

تقاضا کرد در صورت مشاهده هرگونه تخلف بهداشتی مراتب را از طریق سامانه 190 وزارت بهداشت گزارش دهند.

 فوت ۲۸۳ نفر بر اثر غرق شدگی در بهار امسال
سازمان پزشکی قانونی اعلام کرد: در سه ماهه نخست سال جاری 2۸۳ نفر بر اثر غرق شدگی در کشور جان خود را از 
دست دادند که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 1.1 درصد بیشتر شده است.به گزارش  سازمان پزشکی قانونی کشور، 
در بهار امسال آمار فوتی های ناشی از غرق شدگی در دریا 4۳.2 درصد کاهش یافته و به 21 نفر رسیده است ضمن آنکه 
همه این افراد در محل های ایمن سازی نشده جان خود را از دست داده اند و در محدوده های مجاز هیچ موردی از غرق 
شدگی در دریا نداشته ایم.علاوه بر دریا، تعداد تلفات غرق شدگی در استخرهای شنا و کشاورزی نیز کاهش یافته و در این 
مدت 55 نفر در استخرهای کشاورزی و 22 نفر در استخرهای شنا جان خود را از دست داده اند که به ترتیب 22.5 و 21.4 

درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش نشان می دهد.

تکذیب خبر »تعلیق مصوبات ۲۵ روز گذشته دولت« 
پایگاه اطلاع رسانی دولت ضمن تکذیب خبر منتشر شده در برخی رسانه ها مبنی بر تعلیق مصوبات 25 روز گذشته 
دولت از سوی مسعود پزشکیان رئیس جمهوری، عنوان کرد: در خصوص برخی تصمیمات و انتصابات در چند هفته اخیر 
که بدون رعایت ابلاغیه سرپرست سابق ریاست جمهوری اتخاذ شده نیز بررسی های لازم انجام و نتیجه به صورت رسمی 
اعلام خواهد شد.در این اطلاعیه همچنین آمده است که از افراد، گروه ها، شخصیت ها و فعالان رسانه درخواست می شود 

از انتشار مطالب غیر دقیق و یا ناصحیح در مورد تصمیمات رئیس جمهور محترم و دولت چهاردهم اجتناب کنند.

 حقوق و مزایای کارگران شهرداری ها افزایش یافت
روابط عمومی سازمان شهرداری ها:طرح طبقه بندی مشاغل کارگری شهرداری ها در سال 72 به تصویب وزارت کار وقت 
رسیده است و از آن تاریخ تاکنون صرفاً در سال 90 جدول مزد شغل کارگران اصلاح و افزایش یافته بود که در سنوات اخیر 
در دستور کار قرار گرفت. با بهره مندی از ظرفیت های قانونی موجود در طرح و جمع بندی اطلاعات مورد نیاز از کارگران 
شهرداری های سراسر کشور، در نهایت برقراری فوق العاده جذب بازارکار از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درخواست 

که با همکاری و مساعدت آن  وزارتخانه، با پرداخت 50 درصد مزد شغل کارگران در قالب فوق العاده مذکور موافقت  شود.

آذر منصوری: شنود و انتشار جلسات با چه مجوزی ست؟!
آذر منصوری رییس جبهه اصلاحات در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:خبرگزاری های وابسته به نهادهای خاص با چه 
مجوزی جلسات اصلاح طلبان را شنود و منتشر می کنند؟ آیا اصل 25 قانون اساسی برای آن ها فاقد اعتبارست؟ آیا ماده2 
قانون جرائم رایانه ای فقط برای شهروندان درجه دو است؟ اختلاف افکنی مرام فراموش ناشدنی آن هاست هر چند بار هم 

که واکنش ملت را ببینند.

جمشید هاشم پور در بیمارستان بستری است
جمشید هاشم پور که مدتی است شرایط جسمانی خوبی ندارد، در بیمارستان بستری است.مدیرعامل صندوق اعتباری 
هنر ضمن آرزوی سلامتی  برای این هنرمند گفت که  امیدوارم با بهبودی  هاشم پور شاهد حضور و ایفای نقش این استاد 

فرهیخته در سینما و تلویزیون باشیم و ما نیز هیچ کمک و مساعدتی در روند درمانی ایشان دریغ نخواهیم کرد.

حمله اسرائیل به لبنان و ادعای ترور دستیار سید حسن نصرالله
ارتش رژیم صهیونیستی رسماً هدف قرار دادن بیروت را پذیرفت و مدعی شد این حمله در پاسخ به حمله »مجدل شمس« 
انجام شده است.رژیم صهیونیستی مدعی است فرمانده عملیات حمله به مجدل شمس را هدف قرار داده است.در 
واکنش، وزارت خارجه آمریکا با اشاره به اینکه واشنگتن قصد دارد از هرگونه تشدید تنش بین اسرائیل و حزب الله جلوگیری 

کند، اعلام کرد: از حق اسرائیل برای دفاع از خود در برابر حماس، حزب الله و ایران حمایت می کنیم.

عذرخواهی مهسا جاور بابت ویدئوی جنجالی اش
پاروزن المپیکی کشورمان با انتشار ویدئویی در صفحه اینستاگرام خود، بابت صحبت های قبلی اش در دفاع از تولیدکننده 
لباس ورزشی کاروان ایران و »بی فرهنگ« خواندن منتقدان، عذرخواهی کرد و گفت: ما هم از لباس ها راضی نبودیم و در 

شان خودمان نمی دیدیم، مسئولان باید پاسخ بدهند.

فرماندهیگانحفاظتادارهکلمنابعطبیعیوآبخیزداریاستانقم:

حراست از جنگل های دست کاشت راهکاری
 برای کاهش ریزگردهاست

فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم با اشاره به فرارسیدن ۳1 جولای،  روز 
جهانی جنگل بانی مصادف با 9 مردادماه گفت: جنگلبانان قم با حراست از جنگل های دست کاشت کوه نمک و 

حسین آباد میش مست در کاهش ریزگردها سهیم هستند.
عباس زینی وند در گفت وگویی اظهار کرد:بر اساس تقویم جهانی، ۳1 جولای مصادف با 9 مرادماه، روز جهانی 
جنگلبان است که در راستای آن در کشور ما نیز ادارات کل منابع طبیعی و آبخیزداری در استان ها و شهرستان ها 
از جنگلبان ها تقدیر می کند.  فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم بیان کرد: در 
کشور ایران در هفته منابع طبیعی یک روز به امر جنگل بانی اختصاص دارد ولی در مقیاس جهانی نیز در ۳1 
جولای با این برنامه هماهنگ می شود و در استان قم از 15 نیروی جنگل بانی تقدیر می شود.  وی در خصوص 
وظیفه یگان حفاظت اظهار کرد: جلوگیری از تصرفات و دست اندازی متصرفین به اراضی ملی، جلوگیری از 
قاچاق چوب درختان جنگلی، جلوگیری از چرای غیرمجاز و ازبین بردن پوشش گیاهی مرتع، کاشت درخت و 
جلوگیری از حریق در سطح مراتع از وظایفی است که به آن مبادرت می شود. زینی وند عنوان کرد: در خصوص 
چرای دام ها مشکلی در سطح منطقه وجود ندارد و برای ساکنین دامدار منطقه پروانه چرای دام صادر می شود و در 
سال باتوجه به نوع پوشش گیاهی دو تا سه مرتبه چرای آزاد نیز وجود دارد.  فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان قم مطرح کرد: در دو منطقه قم جنگل های دست کاشت وجود دارد که طبق برنامه 
کاشت یک میلیارد درخت در سال این سطح روبه افزایش است.   وی در ادامه افزود: منطقه کوه نمک با مساحت 
۳00 هکتار و منطقه حسین آباد میش مست با 500 هکتار و درختان جنگلی طاغ و گز از جمله جنگل های 

دست کاشت استان قم است که نگهبان محلی و جنگلبان ها از این دو منطقه محافظت می کنند.
 

ابوالفضلشیریتنهادانشآموزغیرپایتختنشینمدالآورایرانی؛

استقبال از مدال آور قمی المپیاد جهانی فیزیک
ابوالفضل شیری دارنده نشان نقره المپیاد جهانی فیزیک در میان استقبال مسئولان آموزش و پرورش، خانواده 

و دوستان خود به قم بازگشت.
مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با اشاره به افزایش نشان های کسب شده در المپیاد های مختلف توسط 
دانش آموزان قمی از 7 مدال به 14 مدال در سه گذشته گفت: با کسب دو نشان المپیاد فیزیک آقای شیری در 
رقابت های آسیایی و جهانی جمع مدال های کسب شده دانش آموزان قمی به 1۶ مدال رسید.  رحیمی افزود: 
دانش آموزان قمی موفق شدند در رشته های جغرافیای سیاسی، اقتصاد، ریاضی، فیزیک، زیست و شیمی 
نشان های ملی و بین المللی کسب نمایند.  سید محمد علی صمدانی رئیس استعداد های درخشان استان قم 
هم این نشان را دومین مدال جهانی دانش آموزان قمی دانست و گفت: آقای ابوالفضل شیری به عنوان تنها 

دانش آموز غیر پایتخت نشین مدال آور ایرانی دراین دوره توانست عضو تیم ملی المپیاد فیزیک شود.
ابوالفضل شیری دانش آموز متوسطه دوم دبیرستان شهید قدوسی قم موفق شد در پنجاه و چهارمین المپیاد 

جهانی فیزیک که به میزبانی دانشگاه صنعتی اصفهان برگزار شد به مدال نقره دست یابد.
  

دبیرشورایهماهنگیبانکهایاستانقمخبرداد:

تامین ارز زیارتی برای پیاده روی اربعین
دبیر شورای هماهنگی بانک های استان قم گفت: مردم نگران تامین ارز زیارتی برای پیاده روی اربعین نباشند.

سید رسول میرخلفی با اشاره به آغاز پرداخت ارز زیارتی از روزدوشنبه افزود: ارز زیارتی در بانک های ملی، 
ملت، سپه، صادرات، پست بانک، پارسیان و تجارت با 5۸ شعبه در سراسر استان و روستا ها تا سوم شهریور توزیع 
می شود.  وی شرط نخست دریافت ارز زیارتی را ثبت نام در سامانه سماح و دریافت کد رهگیری دانست و گفت: 
افراد بالای 5 سال می توانند ارز زیارتی که بر اساس قیمت بانک مرکزی تعیین شده دریافت نمایند. میرخلفی با 
اشاره به پرداخت ارز زیارتی به بیش از ۸00 نفر در نخستین روز دریافت ارز افزود: در ایام اربعین سال گذشته بیش 
از 2۳ هزار نفر ارز زیارتی دریافت کردند. دبیر شورای هماهنگی بانک های استان از شهروندان خواست؛ برای 

جلوگیری از هرگونه ازدحام و ناهماهنگی به مرور به شعب مراجعه نمایند.

مدیرکلتعزیراتحکومتیاستانقمخبرداد:

برخورد با دو کارگاه فروش محصولات غذایی غیربهداشتی
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از کشف و توقیف انواع محصولات غیربهداشتی عرقیجات و رب از 2 کارگاه 
غیرمجاز واقع در میدان میوه و تره بار قم خبر داد. تقی حسام در گفت وگویی از کشف و توقیف انواع محصولات 
غیربهداشتی شامل انواع عرقیجات و رب فاسد از 2 کارگاه غیرمجاز در میدان میوه و تره بار قم به ارزش پنج میلیارد 
ریال خبر داد و اظهار کرد: واحدهای کشف شده در شرایط کاملًا غیربهداشتی با مواد اولیه نامرغوب اقدام به تولید 

انواع عرقیجات و رب در بسته بندی های فاقد آرم اصالت و هرگونه مشخصات می کردند.

معاونشهردارقم:

زیرساخت های حمل ونقل 
برون شهری تقویت شود 

تقویت  گفت:  قم  شهرداری  انسانی  سرمایه  و  برنامه ریزی  معاون 
زیرساخت های حمل ونقل برون شهری در استان قم با توجه به موقعیت 

حساس این استان نیازمند نگاه ملی است.
مجید محمدرضاخانی در بازدید از روند خدمت رسانی پایانه های مسافربری 
قم به زائران اربعینی با بیان اینکه حمل ونقل عمومی یکی از مهم ترین مسائل 
است که مورد نیاز و توجه مردم قرار دارد، اظهار کرد: مجموعه شهرداری قم 
 مانند سنوات گذشته در راستای تکریم و خدمات رسانی به زائران مراسم 
اربعین که قصد استفاده از سیستم حمل ونقل عمومی برای سفر به مرزهای 
خروجی دارند، تلاش زیادی انجام داده است.  وی با اشاره به اینکه کاهش 
زمان سفر و ارائه خدمات مطلوب از دغدغه های مجموعه شهرداری قم در 
این زمینه است، افزود: اقدامات خوبی در خدمات رسانی به زائران و مجاوران 
در حوزه حمل ونقل برون شهری انجام شده اما زیرساخت های حمل ونقل 

عمومی برون شهری نیاز به تقویت و مشارکت بخش خصوصی دارد.
 معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم تصریح کرد: با توجه به 
رسیدن به ایام افزایش تردد زائرین اربعین به سمت مرزها و بالعکس، سازمان 
پایانه ها نیز با در اختیار قراردادن اتوبوس های  تحت اختیار به کمک ناوگان 
حمل ونقل ستاد اربعین حسینی آمده است.  محمدرضاخانی خاطرنشان 
کرد: سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم همان طور که در خروج 
زائران و انتقال آنان به شهرهای مرزی جهت سفر عتبات عالیات را در دستور 
کار داده، اجرای برنامه های مناسبی برای توقف در پایانه ها و ارائه خدمات 
به زائرین را جز اولویت های  خود قرار داده تا مسافرین دچار مشکل نشوند.   
وی ادامه داد: اکنون نسبت به سال های گذشته مراسم اربعین با استقبال 
بیشتری از سوی شهروندان عزیز دنبال می شود که در این راستا  ناوگان 
سازمان های  و  ارگان ها  هماهنگی  با  است  ضروری  عمومی  حمل ونقل 
استانی و فرا استانی زمینه انتقال ایمن و آسان مسافرین و زائرین را  مدیریت 
کنند.  معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم با اشاره به اینکه 
سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم با در اختیار داشتن شرکت های 
حمل ونقل بخش خصوصی ضمن نظارت بر بلیت فروشی مصوب سلامت 
ناوگان و اتوبوس ها را رصد می کند گفت: در این ایام تمام تسهیلات در 
اختیار سازمان از قبیل نمازخانه ها و محل  استراحت به صورت شبانه روزی، 
سرویس های بهداشتی، فضای بازی کودکان، غرفه مایحتاج مسافر و زائر، 
خوابگاه ویژه رانندگان و … به زائران به صورت تمام وقت خدمات می دهند.   

مدیرکلتوسعهشهریشهرداریقم؛

طرح های تفصیلی ۱۵ تا ۲۰ درصد 
محقق می شود! 

مدیرکل طرح های توسعه شهری شهرداری قم گفت: رصد میزان تحقق 
طرح تفصیلی و تهیه نقش وضعیت موجود شهر از الزامات برنامه ریزی 

صحیح شهری در قم است.
به گزارش ندای قم به نقل از روابط عمومی شهرداری، علیرضا بافرانی در 
گفت وگویی با اشاره به اهمیت رصد میزان تحقق طرح تفصیلی در شهر قم 
اظهار کرد: در تمام کشور طرح های تفصیلی میزان 15 تا 20 درصد محقق 

می شود که این میزان پایینی از تحقق اسناد بالادستی است.
 وی افزود: در شهر قم نیز مشکلی مشابه سراسر کشور داریم و به دلایل 

مختلف در تحقق طرح تفصیلی شاهد اتفاقات کاملی نیستیم.
از  یکی  کرد:  اضافه  قم  شهرداری  شهری  توسعه  طرح های  مدیرکل   
اقداماتی که نیاز به انجام آن داریم، تشکیل واحدهای برای رصد طرح 

تفصیلی به منظور برنامه ریزی علمی در حوزه مدیریت شهری است.
 بافرانی با اشاره به تغییر کاربری اراضی در قالب مصوبات کمیسیون ماده 
پنج که در مواردی ناگزیر صورت می پذیرد، تأکید کرد: نمی توان در موضوع 
طرح تفصیلی بدون انعطاف پذیری عمل کرد، اما باید رصد کنیم که وقتی 

تغییر کاربری اتفاق می افتد سرانه جایگزین کجا دیده شود.

 مدیرکلطراحیشهرداریقمخبرداد:

طراحی فاز ۲ پروژه تقاطع 
غیرهمسطح میدان مرجعیت 

از  تعدادی  ابلاغ  و  طراحی  از  قم  شهرداری  طراحی  و  فنی  مدیرکل 
پروژه های شهری قم خبر داد و گفت: در حال حاضر پیاده روها در راستای 
طرح جامع ساماندهی شده است تا در آینده بتوان این محدوده را به دیگر 

پیاده روهای هسته مرکزی شهر قم متصل کرد.
ابلاغ  و  لیلی نیک خلق احمدی در گفت وگویی در خصوص طراحی 
برخی پروژه های شهری قم اظهار کرد: طراحی بوستان شهید شفیعی، 
پیاده روی بلوار بسیج، پیاده رو شهرک امام حسن )ع(، جایگاه سوخت مرکز 
پارکینگ  و  شهرداری  مرکزی  ساختمان  نمای  ایمن سازی  اتوبوس رانی، 

سطحی اش و پیاده رو بلوار شهید کیوانفر به صورت کامل انجام شده است.
 وی افزود: طراحی سوله انبار محوطه سازمان اتوبوس رانی، حلقه کامل 
ساختمان  شهریار،  بوستان  از  بخشی  جمکران،  مسجد  اطراف  پیاده رو 
است.   ابلاغ شده  خرداد   15 بلوار  پیاده روهای  و   ۳ شماره  آتش نشانی 
مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم خاطرنشان کرد: سال گذشته طراحی 
ساماندهی خیابان 19 دی از مخابرات تا چهارراه بازار ابلاغ و سپس اجرا شد.  
نیک خلق احمدی اضافه کرد: در حال حاضر نیز پیاده روها در راستای طرح 
جامع ساماندهی شدند تا در آینده بتوان این محدوده را به دیگر پیاده روهای 
هسته مرکزی شهر قم متصل کرد.  وی یادآور شد: طراحی میدان سپاه 
برای اجرا آماده شده، همچنین تقاطع غیرهمسطح بلوار شهید کبیری 
ابلاغ شده است.  مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم مطرح کرد: طراحی 
تقاطع غیرهمسطح میدان مرجعیت نیز در فاز دو در حال آماده شدن است و 

طراحی تونل امام موسی صدر نیز آماده شد و برای ابلاغ اجرا شد.
 

مدیرعاملسازمانتاکسیرانیشهرداریقمخبرداد:

آغاز مجدد نوسازی تاکسی های 
فرسوده با اولویت پایین ترین مدل

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم گفت: 
مالکین تاکسی های فرسوده از مدل 1۳۸۶ به پایین می توانند جهت انجام 
فرآیند نوسازی تاکسی فرسوده خود در اسرع وقت به واحد نوسازی سازمان 
مراجعه و اقدام کنند. قاسم طالبی اظهار داشت: با توجه به اختصاص 
تسهیلات قرض الحسنه یکصد میلیون تومانی جهت نوسازی تاکسی های 
فرسوده، مالکین تاکسی های فرسوده از مدل 1۳۸۶ به پایین می توانند 
جهت انجام فرآیند نوسازی تاکسی فرسوده خود در اسرع وقت به واحد 
نوسازی سازمان مراجعه و اقدام کنند. وی با بیان اینکه مالکین قبل از 
مراجعه به سازمان ابتدا به سایت nnhk.ir مراجعه و نسبت به انجام پیش 
ثبت نام اقدام کنند، خاطرنشان کرد: مالکان پس از ثبت نام با در دست 

داشتن کارت سبز تاکسی به واحد نوسازی سازمان اتاق یک مراجعه کنند.
مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با تأکید 
بر اینکه مالکین تاکسی های مدل 1۳91 و ماقبل آن هم می توانند به صورت 
تنها  سورن  سمند  تاکسی  حاضر  حال  در  افزود:  کنند،  ثبت نام  نقدی 

خودروی موجود جهت ثبت نام بوده که مبلغ آن 4۸۶ میلیون تومان است.

عکاس :محمد سلطانی

 کشت برنج در شالیزار های مازندران

مدیرکلانتقالخوناستانقماعلامکرد:

قمی ها رتبه سوم کشور در اهدای خون مستمر

مدیرکل انتقال خون استان قم با تصریح بر این که خون های اهدایی داوطلبان 
قمی، کفاف نیاز بیماران استان را می دهد، تأکید کرد: نگرانی ما برای دو سال 
آینده است؛ چراکه تخت های بیمارستانی استان تا دو سال آینده دوبرابر خواهد 

شد و ازاین رو، نیاز به خون نیز برای بیماران به همین نسبت افزایش خواهد یافت.
مهدی پهلوانی که روزسه شنبه  به مناسبت نهم مرداد ماه و روز انتقال خون در 
جمع اصحاب رسانه سخن می گفت با تبریک پنجاهمین سالروز تأسیس سازمان 
انتقال خون با شعار »نیم قرن اهدای خون اهدای زندگی« اظهار کرد: خوشبختانه 

شاخص اهدای خون در استان بیش از شاخص کشوری است.
انجام42هزاراهدایخونموفقبهصورتسالانه

پهلوانی با یادآوری این نکته که امروزه خون های اهدایی داوطلبان در استان، 

کفاف نیاز بیماران قمی را می دهد اضافه کرد: البته در حال حاضر حدود دو هزار 
تخت بیمارستانی در استان وجود دارد؛ اما با توجه به روند ساخت بیمارستان های 
جدید، پیش بینی می شود تا دو سال آینده، تعداد تخت های بیمارستانی استان 
به دو برابر افزایش یابد و از این رو، نیاز به خون برای استفاده در مراکز درمانی هم 

تقریبا دو برابر خواهد شد.
وی با بیان این که سالانه به طور متوسط 42 هزار اهدای خون موفق در استان 
انجام می شود افزود: سه دستگاه غربالگری هوشمند خون در استان قم فعال 
است و نیاز مراکز درمانی و بیماران را تأمین می کند.مدیرکل انتقال خون استان 
در ادامه به برنامه هفتم توسعه کشور توجه داد و گفت: در این برنامه، اهدای سلول 

های بنیادی خون مورد توجه ویژه است.
وی همچنین با تقدیر از اصحاب رسانه و خبرنگاران بابت حضور امروز در مرکز 
روح الله قم و اهدای خون به عنوان یک سنت حسنه هر ساله، از آنان خواست با 
توجه به این پیش بینی، فرهنگسازی اهدای خون بویژه اهدای خون مستمر را در 

دستور کار داشته باشند.
پهلوانی همچنین به رتبه سوم قم در بین استان های کشور در موضوع اهدای 
خون مستمر اشاره و خاطر نشان کرد: نقشه و پروانه ساختمانی یک مرکز جدید 
اهدای خون برای اداره کل انتقال خون استان در منطقه پردیسان صادر شده که 
امیدواریم احداث این مرکز به زودی از محل اعتبارات ملی و استانی، مولدسازی و 

همچنین کمک خیّرین سلامت به سرانجام برسد.

ابتدای  از  گفت:  قم  استان  انتظامی  فرمانده 
درصد   200 حدود  خدمت رسان  گِیت های  تیر 
افزایش یافته است و همکاران ما در زمینه  صدور 
حال  در  بالا  سرعت عمل  و  دقت  قوت،  با  روادید 

خدمات رسانی هستند. 
سردار محمدرضا میرحیدری در گفت وگویی با 
و سهولت سفر  اربعین  امنیت مسافران  به  اشاره 
زائران گفت: نیروی انتظامی از اعضای تأثیرگذار 
پلیس در زمینه   اربعین محسوب می شود.  ستاد 
آماده سازی برنامه  ها، صدور مجوزها، ایاب ذهاب، 
تأمین امنیت محورهای مواصلاتی، امنیت زائران در 
طول سفر و همچنین امنیت منازل زوار مسئولیت 
دارد. سردار میرحیدری افزود: با توجه به افزایش 
فرماندهی  گذرنامه ،  موضوع  در  مراجعات  تعداد 
را  خود  فعالیت  تیر  ابتدای  از  استان  انتظامی 
افزایش  درصد   200 حدود  ما  است.  کرده  آغاز 
در  همکارانمان  داشته ایم.  را  گِیت ها)مدخل( 
زمینه  صدور روادید با قوت، دقت و سرعت عمل بالا 

درحال خدمات رسانی هستند.
استان  کرد:  بیان  قم  استان  انتظامی  فرمانده 

قم باتوجه به بحث اتباع، ملیّت ها و کثرت آن ها 
خدمات رسانی متفاوتی نسبت به سایر استان ها 
بالای  حجم  جهت  به  بنابراین  می دهد.  ارائه 
داریم،  عزیز  زائران  از  را  انتظار  این  مراجعات 
برنامه های خود را به روزهای پایانی موکول  نکنند 
و برای آماده سازی گذرنامه خود سریع تر مراجعه 
کنند. وی عنوان کرد: زائران عزیز از جهت اعزام 
است،  شده  اعلام  که  پلیس  ملاحضات  به  خود 
دقت نظر لازم را داشته باشند. در حفظ اموال خود و 
همراه نداشتن اشیای قیمتی کوشا باشند. در رابطه 
با منازل خود به این نکته توجه کنند، حتما باید به 
همسایگان معتمد اطلاع دهند و آن ها را در جریان 
سفر زیارتی خود قرار دهند تا در صورت تردد افراد 
مشکوک هرچه سریع تر پلیس را باخبر کنند. سردار 
میرحیدری در پاسخ به این سوال که با توجه به دو 
برابر شدن گیت های)مدخل( خدمات رسان درحال 
حاضر وضعیت چطور است، تصریح کرد: تاکید ما 
بیشتر بر این است که مردم عزیز درخواست های 
خود را از طریق نرم افزار یا سامانه  "پلیس من" اعلام 
کنند. در سال گذشته اشکالاتی در این زمینه وجود 

داشت، ولی ما از ابتدای نیمه اول تیرماه پیگیر شده 
و این اشکالات را مرتفع کردیم. فرمانده انتظامی 
استان قم گفت: به جهت سرعت عمل، نماینده 
تا  دارد  حضور  گیت ها)مدخل(  در  فاوا  معاونت 
پشتیبانی لازم را در امورات فنی داشته باشد. برای 
تقویت منابع انسانی، همکاران و کاربران را افزایش 
داده ایم. زائران عزیز به این نکته مهم توجه داشته  
باشند که در مرز، گذرنامه آن ها حتما مُهر خروج 
ایام دهه  محرم  و ورود ثبت شود. وی در موضوع 
افزود: نیروی انتظامی در ایام محرم جلساتی را با 
شورا هیئات مذهبی و برخی هئیت های بزرگ در 
ترافیکی برگزار  و  انتظامی  امینتی  زمینه  پوشش 
کرد و برنامه ریزی لازم اتخاذ شد. عزیزان پلیس یار 
بحث  در  و  دیدند  آموزش  مذهبی  هئیات  در  ما 
ایجاد نظم و امنیت نقش پررنگی داشتند. فرمانده 
انتظامی استان قم بیان کرد: تنها آمار افزایشی ما 
در ایام دهه  محرم بحث تصادفات بود، که از مردم 
عزیز درخواست  داریم در ایام پیش رو همچون 2۸ 
ماه صفر و اربعین حسینی با سعه صبر بیشتر به 

نیروهای خدوم انتظامی در این زمینه کمک کنند.

فرماندهانتظامیاستانقم:

باجه های صدور روادید اربعین در قم ۲ برابر شد 

رئیس اداره حمل و نقل مسافر اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
قم گفت: 400 دستگاه اتوبوس عراقی در ایام اربعین به ما کمک خواهند کرد و 

سرویس های مستقیم به نجف و کربلا خواهیم داشت. 
هادی عموسلطانی در گفتگویی با اشاره به خدمات رسانی سازمان حمل و نقل 
به زوار اربعین اظهار داشت: سازمان حمل و نقل ما با سازمان حمل و نقل کشور 
عراق یک تفاهم نامه ای را منعقد کردند. تقریبا 400 دستگاه اتوبوس عراقی در این 
مسیر و ایام اربعین به ما کمک خواهند کرد و سرویس های مستقیم به نجف و کربلا 
را نیز خواهیم داشت. عموسلطانی گفت: چنانچه زائران عزیز بخواهند به صورت 
مستقیم سفر کنند و مشقت های مسیر و مرز را نداشته باشند، می توانند بلیط 
مستقیم خریداری کنند. رئیس اداره حمل و نقل مسافر استان قم بیان کرد: یک 
توصیه  دیگر به مردم عزیز دارم، حتی الامکان چنانچه برایشان مقدور است با توجه 
به کمبود ناوگان از وسایل نقلیه شخصی خود استفاده کنند. در مرز پارکینگ ها 
و فضای خوبی تعبیه شده است و هیچ مشکلی از این بابت ندارند. وی در پاسخ 
به این سوال که آیا از ارگان های دیگر برای جابجایی مسافران کمک می گیرید، 
عنوان کرد: ما یک جلسه  کمیته حمل و نقل استان با دستگاهای زیربط داشتیم. 
همچنین با سازمان صمت مکاتبات و جلساتی را برقرار کرده ایم تا ان شاءالله بتوانیم 
ناوگان کارخانجات را برای حمل و نقل اربعین آزاد کنیم. عموسلطانی تصریح کرد: 
در بحث سوخت اتوبوس ها با شرکت نفت همکاری داشته ایم. شرکت نفت سوخت 

مازاد برای ناوگان را تأمین کرده و جایگاه را تعیین کردند. عزیزان سپاه نیز هرسال در 
زمینه  ناوگان حمل و نقل به ما کمک می کنند. سازمان اتوبوسرانی نیز با ما همراه 
هستند و اتوبوس های درون شهری را برای جابجایی زوار به مرز اعزام می کنند. 
رئیس اداره حمل و نقل مسافر استان قم در پاسخ به این سوال که آیا برای رانندگان 
خدوم هم ابزار تشویقی در نظر گرفته شده است، اظهار داشت: ما دست رانندگان 
عزیزمان را می بوسیم، این دوستان زحمات فراوانی را بواسطه ی سفرهای مستمر 
متحمل می شوند. زمان سفر این رانندگان در روزهای عادی ۸ ساعت است، ولی 
در ایام اربعین باوجود تمام مسائل و مشکلات یک راننده 12 ساعت پشت فرمان 
می نشیند. وی افزود: ما در هفته  حمل و نقل از رانندگان ویژه  اربعین قدردانی 
می کنیم. در بحث روغن دولتی، لاستیک دولتی و تسهیلات مربوط به رانندگان و 
ناوگان در اختیار این عزیزان قرار می دهیم.  عموسلطانی در پاسخ به این سوال آیا در 
بین استان ها و شهرها در این زمینه همکاری لازم وجود دارد، گفت: بله، شرکت ها 
و تشکل های صنفی ما خصوصا با استان های همجوار در ارتباط هستند. ما معمولا 
در روزهای پیک کمبود ناوگان را از شهرهای همجوار تأمین می کنیم. رئیس اداره 
حمل و نقل مسافر استان قم در پاسخ به این سوال که مسافران عزیز چه مواردی 
را در بحث ایمنی و سلامت خود باید رعایت کنند، بیان کرد: بستن کمربند ایمنی 
بسیار اهمیت دارد. حتی الامکان از جر و بحث با رانندگان ناوگان خودداری کنند. 
عزیزانی که قصد سفر با وسیله نقلیه خود را دارند، معاینه فنی در اولویت قرار دارد. 

یکمقاممسئولدرادارهکلراهداریوحملونقلجادهایاستانقمخبرداد:

اعزام مستقیم زائران اربعین به نجف وکربلا با ۴۰۰ اتوبوس عراقی 

برق  نیروی  توزیع  شرکت  برق  بازار  دفتر  مدیر 
استان قم با تاکید بر حمایت از سرمایه گذاری در 
 250 بر  افزون  گفت:  خورشیدی،  نیروگاه های 
سامانه پنل خورشیدی در سطح استان فعال است. 
محمدرضا مهاجری درگفت وگویی ظرفیت نامی 
نیروگاه های خورشیدی در استان قم بیش از 1۸ 
هزار کیلووات است. وی با اشاره به استانداردها و 
شرایط درخواست و فعال سازی سامانه های برق 
به  مالکیت،  داشتن سند  کرد:  ابراز  خورشیدی، 
نام بودن انشعاب برق و فضای مناسب از شرایط 

این سامانه ها می باشد.  درخواست جهت نصب 
خورشیدی  نیروگاه های  اینکه  بیان  با  مهاجری 
به خاطر تعداد بالای روزهای آفتابی قابل اجرا در 
بسیاری از نقاط استان قم هستند، خاطرنشان کرد: 
در بخش کشاورزی اگر کشاورزان ۸0 درصد از برق 
موردنیاز چاه های خود را از طریق برق خورشیدی 
تامین کنند از قطعی های برنامه ریزی شده پیک 
برخی  الزام  به  اشاره  با  وی  می شوند.  معاف  بار 
خورشیدی،  پنل های  نصب  جهت  دستگاه ها  از 
گفت: هم اینک پنج نیروگاه خورشیدی در مدارس 

دست  در  نیز  دیگر  نیروگاه  سه  و  شده  فعال  قم 
احداث است که به صورت متوسط سالانه با درآمد 
100 میلیون تومانی بخشی از هزینه های مدارس را 

جبران می کند. 
مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروی برق قم 
پاک ترین  از  یکی  انرژی خورشیدی  کرد:  عنوان 
روش های موجود برای تامین برق در جهان است 
که علاوه بر هزینه کمتر نسبت به سایر روش ها، 
وارد  محیط زیست  به  آسیبی  و  بوده  تجدیدپذیر 

نمی کند.

مدیردفتربازاربرقشرکتتوزیعنیرویبرقاستانقم:

۲۵۰ سامانه برق خورشیدی در استان قم فعال است


